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A C T A

NÚM. 17/2023 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE TINGUÉ LLOC 
EL DIA 21 DE DESEMBRE DE 2023.

A la vila de Molins de Rei, quan són les divuit hores i dos minuts del vint-i-un de 
desembre de dos mil vint-i-tres, es reuneixen a la Sala de sessions de la Casa 
Consistorial, en primera convocatòria, i sota la presidència del Sr. Alcalde, Xavi Paz 
Penche els regidors i regidores que tot seguit s’esmenten, per tal de celebrar la sessió 
ordinària del Ple, a la qual han estat convocats en temps i forma.

Sr. Alcalde Xavi Paz Penche
Sra. Jessica Revestido Romero
Sr. Iván Mustieles Pozo
Sra. Carme Madorell Colomina
Sr. Miguel Zaragoza Alonso
Sra. Ainoa García Ballestín
Sr. Joan Carles Serra Bosch
Sra. Esther Espinosa García
Sr. Alejandro Herrero Basange
Sr. Gerard Corredera Rebulà
Sr. Lucas Silvano Ferro Sole
Sr. Ricard Vinyets Cid
Sra. Meritxell Campmajó García
Sra. Alba Patricia Cabral Ortiz
Sra. Francesca Riera Forns
Sr. Ramon Sánchez Gil
Sra. Rocío Segovia Mayán
Sr. Joan Albert Fabra Barrios
Sra. Eva Maria Janés Fraile
Sra. Meritxell Galobart Soler

Assisteix l’Interventor accidental, Sr. Eusebi Valldaura Domenech i la Secretària de la 
Corporació, Sra. Sandra Castelltort i Claramunt, que dóna fe de l’acte.

Excusa la seva absència la regidora Sra. Marta Espona Burgués.

Un cop comprovada l’existència del quòrum que demana l’article 90.1) del ROF, per a la 
vàlida constitució del Ple, el Sr. Alcalde obre la sessió, i es passa tot seguit al debat i 
consideració dels assumptes inclosos a l’ordre del dia que acompanya a la convocatòria 
d’aquesta sessió, número 17/2023 de data 18 de desembre de 2023. 

0.- Declaració Institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei per expressar la 
condemna i rebuig davant els assassinats de les víctimes de violència masclista.
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

“El consistori Molinenc condemna i manifesta el seu condol i solidaritat amb familiars i 
amics de les dones assassinades, aquest 2023, presumptament a mans de les seves 
parelles.

Refermem el nostre compromís en la lluita contra la xacra de la violència masclista en tots i 
cadascun dels seus àmbits. Cal treballar, amb més força que mai, contra aquesta violència 
masclista estructural que, malauradament, segueix present a la nostra societat.
 
Institucions i ciutadania hem de fer front comú per denunciar qualsevol actitud violenta i 
desenvolupar plegats un marc natural d’igualtat. 

Així, i davant dels fets ocorreguts, l’Ajuntament de Molins de Rei manifesta: 

Primer.- La condemna enèrgica d’aquests assassinats i de qualsevol forma de 
violència masclista.

Segon.- Expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania Molinenca. 

Tercer.- Reafirmar el rebuig a les violències masclistes, en totes les seves formes, i  
fer públic el nostre compromís en l’eradicació de la violència masclista.  

*Lectura dels noms de les persones assassinades durant aquest mes de desembre de 
2023:

 01/12/2023. Encarnación Regueiro Rodríguez. 80 anys. Sigüeiro (La Corunya, Galicia)”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Bona tarda a tots i totes. Benvinguts, regidors i regidores, també assistents del públic a 
aquest darrer Ple d'aquest any 2023, el Ple ordinari del mes de desembre, que, com és 
costum, s'avança una setmana per tal de no coincidir enmig del període entre Nadal i Cap 
d'Any. Primer de tot, vull excusar la no assistència de la portaveu d'Esquerra Republicana, 
Marta Espona, per motius personals, que ja s'ha excusat davant de mi, secretària, i vull 
que prengui nota d'això, que s'ha excusat, evidentment, i no pot assistir. I, malauradament, 
doncs, abans de començar amb el tràmit ordinari del Ple, hem de començar un nou Ple 
amb la lectura de la declaració institucional que comporta i pretén rebutjar els atemptats 
masclistes del darrer mes i, per acord de portaveus, en aquest cas, és el torn de la 
portaveu d'Enlaira, Meritxell Galobart. Endavant.

Sra. Galobart:

Bona tarda a tothom. L'Ajuntament de Molins de Rei expressa la condemna i rebuig davant 
els assassinats de les víctimes de violència masclista. El consistori molinenc condemna i 
manifesta el seu condol i solidaritat amb les famílies i amics de les dones assassinades 
aquest 2023, presumptament, a mans de les seves parelles. Refermem el nostre 
compromís en la lluita contra la xacra de la violència masclista en tots i cadascun dels seus 
àmbits. Cal treballar amb més força que mai contra aquesta violència masclista estructural 
que, malauradament, segueix present en la nostra societat. Institucions i ciutadania hem de 
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fer front comú per denunciar qualsevol actitud violenta i desenvolupar plegats un marc 
natural d'igualtat. Així, i davant dels fets ocorreguts, l'Ajuntament de Molins de Rei 
manifesta:

primer, la condemna energètica d'aquests assassinats i de qualsevol forma de violència 
masclista; segon, expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania molinenca; 
tercer, reafirmar el rebuig a les violències masclistes en totes les seves formes i fer públic 
el nostre compromís en l'erradicació de la violència masclista. Lectura dels noms de les 
persones assassinades durant aquest mes de desembre del 2023: 1 de desembre de 
2023, Encarnación Regueiro Rodríguez, 80 anys, Sigüeiro, La Corunya, Galícia. Moltes 
gràcies.

ORDRE DEL DIA

1.- Aprovar l’esborrany de l’acta del Ple extraordinari  13/2023 de data 27 de 
setembre de 2023 i del Ple ordinari 14/2023 de data 27 de setembre de 2023.-

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies, senyora Galobart. Ara passaríem als diferents aspectes dictaminats 
per la Junta de Portaveus. En primer lloc, «Aprovar l'esborrany de l'acta del Ple 
extraordinari 13/2023, de data 27 de setembre del 2023, i el Ple ordinari 14/2023, de data 
27 de setembre del 2023». Amb l'aprovació d'aquestes actes recuperaríem allò que ens 
havia quedat penjat del mes de setembre. Quedaria i restaria per al proper Ple, que 
esperem que puguem portar a terme, l'aprovació de l'acta de novembre i de la que estem 
fent avui en el proper Ple del mes de gener. Alguna qüestió a l'entorn d'aquesta acta? 
Doncs, les donaríem per aprovades. 

S’aprova per unanimitat dels membres presents.

A – CONEIXEMENT DE L’ACCIÓ DEL GOVERN MUNICIPAL

2.- Donar compte dels Decrets d’Alcaldia (Expedient núm. 17/2023/DCADC).-

DONAR COMPTE

“El Sr. Alcalde proposa al Ple l'adopció del següent acord:

Únic.- Donar compte dels decrets d'Alcaldia sobre diversos temes.

LLIBRE DE DECRETS 2023
NOVEMBRE

Decret Data Concepte
2305 1/11/2023 Gestió de cementiri
2306 1/11/2023 Gestió de cementiri
2307 1/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
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2308 1/11/2023 Contractació laboral
2309 1/11/2023 Nomenaments
2310 1/11/2023 Situacions del personal
2311 1/11/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
2312 1/11/2023 Modificacions de pressupost
2313 1/11/2023 Disciplina urbanística
2314 1/11/2023 Contractació menor de serveis
2315 1/11/2023 Subvencions i convenis amb entitats
2316 3/11/2023 Gestió de cementiri
2317 3/11/2023 Gestió de cementiri
2318 3/11/2023 Gestió de cementiri
2319 3/11/2023 Gestió de cementiri
2320 3/11/2023 Gestió de cementiri
2321 3/11/2023 Bonificacións Fiscals
2322 3/11/2023 Gestió de cementiri
2323 3/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
2324 7/11/2023 Sancionador
2325 7/11/2023 Ordenances i reglaments
2326 7/11/2023 Creació i modificació d'òrgans o comisions municipals
2327 7/11/2023 Autorització i delegacions
2328 7/11/2023 Nomenaments
2329 7/11/2023 Processos de selecció
2330 7/11/2023 Llicència d'ús de béns
2331 7/11/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
2332 7/11/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
2333 7/11/2023 Contractació laboral
2334 7/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2335 7/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2336 7/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
2337 7/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2338 7/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2339 7/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2340 7/11/2023 Aprovació document cobratoris
2341 7/11/2023 Contractació laboral
2342 7/11/2023 Contractació laboral
2343 7/11/2023 Contractació laboral
2344 7/11/2023 Modificacions de pressupost
2345 7/11/2023 Aprovació document cobratoris
2346 7/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2347 7/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2348 7/11/2023 Contracte Obert no harmonitzat de serveis
2349 7/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
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2350 7/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2351 7/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2352 8/11/2023 Sancionador
2353 8/11/2023 Sancionador
2354 8/11/2023 Sancionador
2355 8/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2356 8/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2357 8/11/2023 Aprovació document cobratoris
2358 11/11/2023 Sancionador
2359 13/11/2023 Aprovació document cobratoris
2360 13/11/2023 Situacions del personal
2361 13/11/2023 Situacions del personal
2362 13/11/2023 Processos de selecció
2363 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2364 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2365 13/11/2023 Relació Nomenaments
2366 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2367 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2368 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2369 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2370 13/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2371 13/11/2023 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions
2372 13/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2373 13/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2374 13/11/2023 Aprovació document cobratoris
2375 13/11/2023 Autorització i delegacions
2376 14/11/2023 Subvencions i convenis amb entitats
2377 14/11/2023 Modificacions de pressupost
2378 14/11/2023 Situacions del personal
2379 14/11/2023 Contractació laboral
2380 14/11/2023 Contractació laboral
2381 14/11/2023 Contractació laboral
2382 14/11/2023 Contractació laboral
2383 14/11/2023 Contractació laboral
2384 14/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2385 14/11/2023 Modificacions de pressupost
2386 14/11/2023 Modificacions de pressupost
2387 14/11/2023 Ajuts aigua i IBI, exempció taxa d'escombraries
2388 14/11/2023 Ajuts socials
2389 14/11/2023 Contractació menor de serveis
2390 14/11/2023 Gestió de cementiri
2391 14/11/2023 Gestió de cementiri
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2392 14/11/2023 Aprovació Despeses
2393 14/11/2023 Aprovació Despeses
2394 15/11/2023 Regularització fiscal
2395 15/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2396 15/11/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
2397 15/11/2023 Modificacions de pressupost
2398 15/11/2023 Aprovació document cobratoris
2399 15/11/2023 Autorització i delegacions
2400 15/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2401 15/11/2023 Bonificacións Fiscals
2402 15/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2403 15/11/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
2404 16/11/2023 Sancionador
2405 16/11/2023 Sancionador
2406 17/11/2023 Contractació laboral
2407 17/11/2023 Contractació laboral
2408 17/11/2023 Contractació laboral
2409 17/11/2023 Contractació laboral
2410 17/11/2023 Gestió de cementiri
2411 17/11/2023 Processos de selecció
2412 17/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
2413 17/11/2023 Nomenaments
2414 17/11/2023 Nomenaments
2415 17/11/2023 Ajuts treballador públic
2416 17/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
2417 20/11/2023 Bonificacións Fiscals
2418 20/11/2023 Devolució d'ingressos indeguts
2419 20/11/2023 Modificacions de pressupost
2420 20/11/2023 Llicència d'obra menor
2421 20/11/2023 Llicència d'obra menor
2422 20/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2423 20/11/2023 Llicència d'obra menor
2424 20/11/2023 Llicència d'obra menor
2425 20/11/2023 Llicència d'obra menor
2426 20/11/2023 Règim disciplinari
2427 21/11/2023 Sancionador
2428 21/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2429 21/11/2023 Contractació laboral
2430 21/11/2023 Nomenaments
2431 21/11/2023 Contractació laboral
2432 21/11/2023 Nomenaments
2433 21/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
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2434 21/11/2023 Contractació laboral
2435 21/11/2023 Contractació laboral
2436 21/11/2023 Gestió de cementiri
2437 21/11/2023 Nomenaments
2438 21/11/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
2439 21/11/2023 Contractes privats
2440 21/11/2023 Processos de selecció
2441 21/11/2023 Contractació laboral
2442 21/11/2023 Contractació laboral
2443 21/11/2023 Aprovació document cobratoris
2444 21/11/2023 Contractació laboral
2445 21/11/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
2446 21/11/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
2447 21/11/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
2448 21/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2449 21/11/2023 Processos de selecció
2450 23/11/2023 Sancionador
2451 23/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2452 23/11/2023 Bonificacións Fiscals
2453 23/11/2023 Regularització fiscal
2454 23/11/2023 Regularització fiscal
2455 23/11/2023 Regularització fiscal
2456 23/11/2023 Subvencions i convenis amb entitats
2457 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2458 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2459 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2460 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2461 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2462 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2463 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2464 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2465 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2466 24/11/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
2467 27/11/2023 Sancionador
2468 27/11/2023 Aprovació Despeses
2469 27/11/2023 Aprovació Despeses
2470 27/11/2023 Nomenaments
2471 27/11/2023 Nomenaments
2472 27/11/2023 Nomenaments
2473 27/11/2023 Contractació laboral
2474 27/11/2023 Contractació laboral
2475 27/11/2023 Contractació laboral
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2476 27/11/2023 Contractació laboral
2477 27/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2478 27/11/2023 Subvencions i convenis amb entitats
2479 27/11/2023 Gestió de cementiri
2480 27/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2481 27/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2482 27/11/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
2483 29/11/2023 Sancionador
2484 29/11/2023 Sancionador
2485 29/11/2023 Subvencions i convenis amb entitats
2486 29/11/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
2487 29/11/2023 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions
2488 29/11/2023 Contractació menor de serveis
2489 29/11/2023 Modificacions de pressupost
2490 29/11/2023 Modificacions de pressupost
2491 29/11/2023 Contractació laboral
2492 29/11/2023 Llicència d'obra menor
2493 29/11/2023 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Passem a l'apartat de coneixement de l'acció del Govern municipal amb «Donar compte 
dels decrets d'alcaldia», que és l'expedient 17/2023. Alguna observació? Senyor Vinyet, 
endavant.

Sr. Vinyets:

Bona tarda a tothom. Novament intervinc en aquest Ple, no els hi vindrà de nou, pels 
informes desfavorables amb relació als expedients d'aprovació de la despesa i 
reconeixement del crèdit. Entenc, veient la seva reacció de l'anterior Ple, que aquesta 
anormalitat no és del seu grat ni comoditat, i tinc molt clar que si poguessin evitarien haver 
d'exercir-la. Per tant, en el fons, estem al mateix bàndol. En lloc d'aquella irada reacció per 
unes paraules que saben perfectament que no anaven amb la intenció que van voler 
interpretar, hagués agraït més l'acurada explicació i aclariment que vaig rebre en dies 
posteriors a petició d'acabar amb aquests estirabots estèrils que no van enlloc, quan el que 
volia, en el fons, era simplement una resposta. De veritat, els hi agraeixo l'amabilitat a tenir 
una trobada al respecte per tenir les oportunes explicacions i el seu compromís de cara al 
proper mes de febrer de realitzar el Pla d'acció amb mesures per adoptar per esmenar 
aquestes deficiències, tal com tenim pendent des del juliol, així com la voluntat de tenir 
més al dia la comissió informativa en els avenços per solucionar aquest fet i els contractes 
que porten endavant per acabar amb aquesta pràctica. Per tant, en aquest aspecte, moltes 
gràcies per les explicacions, gràcies pels compromisos adoptats i, de forma pública, el meu 
especial agraïment al regidor Zaragoza i, en especial, al regidor Serra pel tracte rebut.
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El Ple de la Corporació en resta assabentat.

9.- Moció del Grup Municipal d’En Comú Podem sobre la guerra a Gaza (expedient 
18/2023/MOCIO).-

MOCIÓ

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Israel està bombardejant intencionadament la Franja de Gaza barris residencials, escoles, 
camps de refugiats, hospitals i ambulàncies. El fiscal de la Cort Penal Internacional ha 
obert investigacions per crims de guerra i organitzacions de drets humans i agències de 
les Nacions Unides urgeixen que la comunitat internacional prengui mesures urgents per 
aturar aquesta massacre. Només entre el 7 d’octubre i el 7 de novembre de 2023 han estat 
assassinades a Gaza més de 10.000 persones, entre d’elles almenys 4.000 nens i nenes. 
Save the Children denuncia que hi ha hagut més morts infantils a la Franja de Gaza 
aquest últim mes que en tots els conflictes del món des del  2019. Segons aquesta 
organització, un nen mor cada 10 minuts a Gaza.

Experts de Nacions Unides alerten que el que està passant avui a Gaza podria ser un 
Genocidi i insten els governs a passar a l’acció afirmant que “els aliats d’Israel també 
tenen responsabilitat i ara han d’actuar per impedir el seu desastrós curs d’acció (...) totes 
les parts han de complir les seves obligacions en virtut del dret internacional humanitari i 
dels drets humans·”

L’article I de la Convenció per a la Prevenció i Sanció del Delicte de Genocidi, de la  
qual l’Estat espanyol és signant, obliga els estats a prendre mesures per prevenir i 
sancionar aquest tipus de crims contra la humanitat. Recordem que, a més, aquest indici 
de genocidi es comet contra un poble que fa dècades que està sotmès a un règim 
d’apartheid, tal com denuncien Amnistia Internacional i Humans Rights Watch.

L’embargament d’armes és un pas necessari en aquesta direcció i una obligació no només 
moral, sinó també legal, tal com es recull en el marc jurídic espanyol que prohibeix la 
venda d’armes a països en conflicte o on es donen importants vulneracions de Drets 
Humans.

Aquestes normes són:

1. Llei 53/2007, de 28 de desembre, sobre el control del comerç exterior de material 
de defensa i de doble ús,

2. Tractat sobre comerç d’armes, ratificat per Espanya el 17 de març del 2014
3. Posició comuna 200/944/PESC del Consell, de 8 de desembre del 2008, per la 

qual es defineixen les normes comunes que regeixen el control de les exportacions 
de tecnologia i equips militars.

El Govern espanyol ja ha pres decisions similars anteriorment com quan va suspendre les 
vendes d’armes a Líbia, durant la seva guerra civil o la venda de material  antiavalots a 
Veneçuela. Compten fins i tot amb un precedent de suspensió temporal de venda d’armes 
a Israel l’agost del 2014. En aquesta data, sota la Presidència de Mariano Rajoy, Israel va 
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assassinar 2.205 palestins a Gaza, dels quals 538 eren nens i nenes. Si en aquell moment 
estava justificat l’embargament d’armes, avui és més necessari que mai.

És important entendre aquest embargament d’armes de manera bidireccional, és a dir, cal 
prohibir tant la venda com la compra d’armament i la tecnologia de seguretat a Israel. 
Espanya compra moltes armes a Israel de les que ven. Israel us Palestina, sobretot la 
Franja de Gaza, com a camp d’experimentació per testar noves armes i mètodes de 
repressió que després exporta per ser usats contra la població civil arreu del món. Aquests 
productes es publiciten com “provats en combat” i això s’ha convertit en un valor afegit al 
mercat de la seguretat i la defensa internacional. La marca “provat en combat” que Israel 
promociona fa referència a productes que s’han provat sobre població civil palestina. Un 
genocidi hauria de retre comptes i no beneficis econòmics.

Els governs, entre ells el Govern de l’Estat espanyol, tenen la responsabilitat i el deure 
contribuir al manteniment de la pau i el respecte dels drets humans a tot el món i això 
passa per acabar amb la impunitat d’Israel davant dels seus sistemàtics crims contra el 
poble palestí.

Assegurar el compliment dels drets humans és una obligació que s’estén a tots el nivells 
de l’administració pública. Si bé és cert que els governs nacionals i regionals tenen un 
paper important en la promoció i la protecció dels drets humans, els governs locals han 
d’estar a l’avantguarda i garantir el respecte dels drets humans per a totes les persones.

Per tot això, l’Ajuntament de Molins de Rei

ACORDA

· Exigir un alto el foc immediat a Gaza i instar el Govern a assegurar l’entrada i el 
lliurament d’ajuda humanitària a la Franja de Gaza, garantint en tot moment la 
protecció del personal humanitari.

· Denunciar tots els atacs contra la població civil i exigir respecte al Dret Internacional 
Humanitari i al Dret internacional dels Drets Humans, activant els mecanismes 
necessaris de l’ONU per posar fi i castigar els crims de guerra i de la humanitat, 
incloent-hi els crims de genocidi i apartheid.

· Reconèixer que l’ocupació colonial i l’apartheid  són les causes estructurals del 
conflicte i que la comunitat internacional ha d’actuar i fer complir les resolucions de 
les Nacions Unides, el Dret Internacional i el Dret Internacional dels drets humans 
com a garantia per construir una pau justa i duradora.

· Suspendre totes les relacions institucionals amb el govern d’Israel fins que hi hagi 
un alto el foc definitiu, es garanteixin els drets humans del poble palestí i Israel 
compleixi amb el Dret Internacional i les resolucions de les Nacions Unides.

· Exigir al Govern d’Espanya que compleixi les obligacions estipulades en el marc 
jurídic estatal i imposi un embargament militar bidireccional a Istrael, així com la 
suspensió de tots els programes de cooperació militar i de seguretat amb Israel fins 
que respecti els drets del poble palestí.
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· Demanar al Govern d’Espanya que emprengui totes les mesures diplomàtiques 
necessàries per aturar els bombardejos i el setge contra la Franja de Gaza, inclòs 
un programa de sancions contra el govern d’Israel i els seus responsables i la 
suspensió de relacions diplomàtiques amb l’Estat d’Israel fins que no compleixi el 
Dret Internacional i les resolucions de les Nacions Unides.

· Notificar dels acords anterior a:

o Sr. Pedro Sánchez Pérez-Castejón, President del Govern d’Espanya.

o D. José Manuel Albares Bueno, Ministre d’Afers Exteriors, Unió Europea i 
Cooperació espanyola.

o Doña. Margarita Robles Carrillo, Ministra de Defensa.

o Sr. Josep Borrell i Fontelles, Alt representant de la Unió Europea per a 
Assumptes Exteriors i Política de Seguretat.

o D. Antonio Guterres, Secretari General de les Nacions Unides.”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Gràcies per les seves paraules també. Ara passaríem, hauríem de 
passar, als assumptes dictaminats per les comissions informatives, però, com és costum i 
ho torno a aclarir, com que hi ha representants d'una entitat que ens ha presentat una 
moció, és costum que l'aspecte que està dictaminat per la Junta de Portaveus si requereix i 
té l'interès i provoca l'assistència del públic, el que fem és avançar-lo en l'ordre del dia per 
tal que no s'hagin d'esperar al final del Ple. I, per tant, passaríem, avançaríem el punt novè 
de l'ordre del dia, que és la «Moció del grup municipal que assumeix, en aquest cas, En 
Comú Podem, sobre la guerra a Gaza». I, per tant, senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Moltes gràcies. Moltes cares conegudes i moltes cares amigues avui entre el públic. 

Presenta el punt 9

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Ara obriríem el torn dels diferents grups municipals per posicionar-se i 
explicar el seu vot. Senyora Cesca Riera, per Esquerra Republicana de Catalunya, 
endavant.

Sra. Riera:

Bona nit. El nostre grup va tenir coneixement de la moció abans de la sessió d'avui i abans 
que el grup la presentés, ja que vam donar la conformitat i el suport a l'entitat local que la 
va redactar per tal que es pogués presentar avui al Ple i ser objecte de debat i de votació. 
Tot i que teníem i tenim encara certes reserves pel que fa al seu redactat, cosa que 
acostuma a passar quan són documents amb un relat tan llarg i es refereixen a uns fets tan 
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complexos com els que manifesta la moció, no tenim, per això, cap intenció de crear ni 
debat ni fer-hi esmenes. Volem només dir que la part expositiva dels fonaments que la 
motiven, la compartim plenament i ens esgarrifa. Però veiem que en la part dispositiva en 
què es concreten els acords a aprovar es barregen conceptes. Però la finalitat amb què ha 
estat redactada pesa més que qualsevol altra consideració. Ens decantem per entendre 
que res no obsta perquè en aquests tipus de mocions que es refereixen a assumptes de 
competència d'altres òrgans supramunicipals i que excedeixen la competència d'aquest 
ens local, perquè tenen lloc a tants quilòmetres de distància, siguin presentades amb la 
finalitat de mostrar quin és el posicionament dels partits que configuren aquest consistori. 
El fet de poder presentar aquest tipus de mocions constitueix tant un exercici del dret a la 
llibertat d'expressió, tot i tractar-se de qüestions, com he dit abans, que excedeixen l'àmbit 
de competències locals, però que tracten temes que preocupen els vilatans, tots els 
vilatans, com la possibilitat de traslladar els acords que venen a la segona part a les 
persones i a les administracions que esmenten. 

Esquerra vol aprofitar per dir que la guerra que estem denunciant no és un esdeveniment 
aïllat, perquè de conflictes armats n'hi ha per a tot el món. De grans actualment en tenim 
cinc, però, no menys importants, arreu del món n'hi ha cinquanta-quatre més. I sempre cal 
reprovar i censurar les actuacions realitzades per les dues parts del conflicte. D'aquesta 
manera no contribuirem a fomentar ismes i fòbies. A part, vull recordar breument encara la 
guerra d'Ucraïna, en què aquest consistori es va involucrar no només en la seva denúncia, 
sinó també amb l'ajuda humanitària que va poder oferir dins les seves possibilitats. Perquè, 
companys regidors, avui va d'això, de parlar de la defensa de les persones, de la violació 
que s'està produint dels drets humans i del dret internacional humanitari, de recordar que, 
en realitat, no volem mantenir-nos neutrals davant els crims de guerra. Potser no ens 
correspondria a nosaltres com a regidors, i per això vam donar suport a la moció, però vam 
aconsellar que la presentés un altre partit, potser no ens corresponia, però sí que ens 
pertoca promoure una clara consciència prenent-hi postura, una clara consciència entre 
propis. I encara més enllà, perquè aquesta causa sigui seguida i no oblidada mentre durin 
les guerres. Per acabar, i breument, només vull recordar que a Catalunya tenim empreses 
d'armament i a Espanya n'hi ha moltes més. Segons el Catàleg sobre la Industria Española 
de Defensa de l'any passat, del Ministerio de Defensa, existeixen 509 empreses 
registrades a la Direcció General de Armamento y Material. Hom es pot preguntar com és 
possible que es destinin els nostres diners a mantenir aquesta maquinària de guerra enlloc 
de pal·liar la fam del món? El nostre vot, evidentment, serà afirmatiu. Gràcies, companys.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Té la paraula la senyora Meritxell Galobart. Endavant.

Sra. Galobart:

Bé, nosaltres, com ja hem comunicat a la plataforma, ens abstindrem, perquè entenem que 
la moció no reflecteix tota la complexitat del conflicte entre Palestina i Israel i potser el 
reconeixement mútua dels dos països com els estats independents pot ser una via per 
canviar cap a la pau entre les dues nacions. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyora Eva Janés, endavant.

Sra. Janés:
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Lamentablement, l'ésser humà és rancorós, egoista i volàtil, sentiments que sortosament 
sovint predominen per sobre l'amabilitat i la solidaritat, entre d'altres. Que, tot i la història 
que ens precedeix, no dubten a provocar situacions que poden reproduir-la de nou, en 
comptes d'aprendre a ser més tolerants i constructius. Tota víctima, ferit o mort mereix el 
nostre condol, ningú mereix ser dany col·lateral d'aquells, sigui al país que sigui, que 
promouen la violència en qualsevol de les seves formes. I com a partit municipalista, 
respectant totes les opinions dels que en formen part, reiterem i condemnem tot tipus de 
violència. Som un grup que va néixer i segueix una línia d'escolta i seguiment en l'àmbit 
municipal de Molins de Rei i, en aquesta línia, ens abstindrem en aquest punt. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, jo mateix defensaré el posicionament del Grup Municipal Socialista. 
I, d'entrada, ja els hi diré que votarem a favor inqüestionablement. Amb paraules del fill 
adoptiu de Molins de Rei, en Tomàs Alcoverro, periodista degà de l'Orient Mitjà, extrauré 
unes paraules seves que deia «Si algú pretén entendre què és el que passa a l'Orient 
Mitjà, estarà perdent el temps». Nosaltres no volem entrar en causes, que podem conèixer 
més o menys, podem sondejar, no volem entrar en qui va ser el primer o no, el que sí que 
censurem és una massacre i una barbàrie que malauradament el temps ha fet que el text 
de la moció hagi quedat desfasat, que ja són vint mil assassinats, el 70 % dels edificis de 
Gaza derruïts i més de deu mil infants assassinats per l'exèrcit israelià. I això ha de ser 
condemnable i ha de poder ser condemnable de la mateixa manera que ha de poder ser 
condemnable l'atac terrorista de Hamas el dia 7 d'octubre, que va causar mil dos-cents 
morts que, en termes històrics i comparatius, crec que llegia la xifra que podia representar 
l'equiparable a l'11-S dels Estats Units, 300.000 americans assassinats. Per tant, no ha de 
ser incompatible, si un té els valors de la pau i del dret internacional, condemnar un atac 
produït el 7 d'octubre i dir amb total rotunditat que la resposta de l'exèrcit israelià ha estat 
absolutament desmesurada, incontrolada i que, en cap cas, resoldrà les causes del 
conflicte, sinó que només farà que agreujar les conseqüències del conflicte traient 
l'esperança de vida a més de 2 milions d'habitants de la Franja de Gaza, un territori en què 
s'està fent una autèntica neteja ètnica i un autèntic desallotjament d'una franja de 40 km2, 
de la dimensió de la comarca del Maresme, i que ja abans que esclatés aquest conflicte se 
l'anomenava com la gran presó de la humanitat a cel obert. Per tant, nosaltres estem 
absolutament en contra i ens indigna que realment l'Estat d'Israel no respecti resolucions 
unànimes preses pel Consell de Seguretat de l'ONU, que tantes vegades n'hem parlat i 
citat, com la 2.4.2 i la 3.3.8 del 1967 i del 1973, i que després de molts anys continua 
vulnerant. Per tant, nosaltres recolzem i agraïm l'esforç dels molinencs i molinenques 
constituïts en aquesta plataforma que ens incentiva a posicionar-nos i que, per tant, també 
crida a les nostres consciències i votarem, amb tota consciència, a favor d'aquesta moció. I 
ara si vol tancar el punt?

Sr. Ferro:

Només tancar el punt agraint a la plataforma constituïda tant la seva activitat de difusió de 
la causa palestina, del patiment que s'està vivint arran de la guerra aquests mesos per la 
vila. I agrair-vos, evidentment, que ens hagueu fet arribar aquesta moció. Crec que és bo 
que els plens municipals discuteixin i portin també i donin veu institucional a problemes que 
no són directament competència municipal, però que ens afecten a tots i totes i que ens 
preocupen a tots i totes. I, per tant, encoratjar-vos a seguir la vostra tasca i agrair-vos la 
presentació d'aquesta moció.

Sr. Alcalde:
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Molt bé, moltes gràcies. Passaríem a la votació d'aquesta moció. 

[Votació] 

I, en cas que vulguin els assistents intervenir, els hi passem al micro. I, per tant... Sí, més 
que per un tema de ràdio. Espera, que així ens escolten a les cases també. Endavant.

Representant Molins amb Palestina:

Des de Molins amb Palestina, simplement donar les gràcies al consistori de la nostra vila 
per haver aprovat aquesta moció. Òbviament, ens hauria agradat que fos unànime, però, 
en tot cas, ho celebrem. I, naturalment, creiem, des de Molins amb Palestina, que ens fem 
ressò d'aquest sentiment majoritari de la població d'aquesta vila, dels vilatans i vilatanes. I, 
per tant, animem tothom a seguir amb aquesta lluita contra aquesta catàstrofe humanitària, 
contra aquesta guerra injusta, si és que es pot parlar mai de guerres que no ho siguin. 
Moltes gràcies. I, si us sembla, tanco aquí.

Sr. Alcalde:

Ho entenem perfectament. Ja és costum. Per tant, moltes hores Pere. Voleu aprofitar per... 
Ah, no, no. Nosaltres encantats que sempre es quedi el públic després, però com 
normalment hi ha un punt que... En qualsevol cas... Sí, no ens fa res, endavant. Gràcies. 

Molt bé, doncs, per al públic que ens esteu veient, escoltant, perdó. Gràcies. Ara, part 
d'aquests representants de Molins per Palestina abandona la sala de reunions, d'altres es 
queden.

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 15 5

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  la present moció per 15 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2), ERC (4) i 5 abstencions d’ Ara Molins (4)  i Enlaira Molins 
(1).
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B – ASSUMPTES DICTAMINATS PER LES COMISSIONS INFORMATIVES

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SOSTENIBILITAT I TERRITORI

3.- Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General Metropolità per al 
Barri de la Riera Bonet de Molins de Rei. (expedient 1/2022/MOPGM).-

DICTAMEN

El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària que es va dur a terme el dia 30 de juny de 2022, 
acorda aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General Metropolità del barri de 
Riera Bonet.

Aquest acord es sotmet a informació pública durant el termini d’un mes.

Així mateix, es sol·liciten els informes als organismes afectats per raó de les seves 
competències sectorials, per tal que l’emetin en el termini d’un mes.
A l’anterior efecte aquest acord va estar exposat, a la web municipal des del dia 13 de juliol 
de 2022, i publicat en el BOPB de data 14 de juliol de 2022, i en el diari el Punt Avui, de 
data 11 de juliol de 2022.

En el període d’informació pública també es va donar audiència als propietaris del sector.

No hi consta que s’hagin presentat al·legacions.

Pel que fa als informes sol·licitats: 

En data 2 de novembre de 2022, registre d’entrada 2022024601, es rep el Decret aprovat 
pel vicepresident executiu del Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola en data 
17 d’octubre de 2022, pel que es resol donar conformitat a l’informe relatiu a la “Modificació 
puntual del PGM al barri de Riera Bonet, al terme municipal de Molins de Rei”, d’acord amb 
el Pla especial de protecció del medi natural i del paisatge del Parc Natural de la Serra de 
Collserola (PEPNat) i amb la Modificació puntual del Pla general metropolità en l’àmbit del 
Parc Natural de la Serra de Collerola (MPGMCo) de 22 de desembre de 2020.

S’acompanya a l’anterior tramesa l’esmentat informe, de data 16 d’agost de 2022, quines 
consideracions i conclusions es transcriuen:

“VI. CONSIDERACIONS

La documentació que aquí s’analitza i s’informa és l’aprovació inicial de la Modificació 
puntual del Pla General Metropolità del barri de la Riera Bonet (MPGM), a Molins de Rei, 
elaborada amb data de maig de 2022, i promoguda per l’Ajuntament de Molins de Rei. 
Concretament, la documentació presentada la integren els documents següents:
- MEMÒRIA, NORMATIVA, PLÀNOLS, ANNEXES i el DOCUMENT COMPRENSIU.
Un cop examinada aquesta documentació, es fan les següents consideracions:

- A l’apartat 7.4 de la Memòria de la MPGM, en relació amb les modificacions del PGM, 
es descriuen les qualificacions presents a l’àmbit segons l’ordenació de la MPGMCo, que 
inclou parcialment sòls del Parc Natural de la Serra de Collserola qualificats actualment o 
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bé com a sistema de parc forestal de Collserola (clau 29co) o bé com a sistema de parcs i 
jardins urbans de Collserola (clau 6co). Els primers es classifiquen sempre com a sòl no 
urbanitzable, mentre que els segons mantenen la classificació del sòl que tenen 
actualment (sòl urbà o sòl urbanitzable).

No obstant això, els plànols emprats a la MPGM del barri de la Riera Bonet, en relació amb 
el planejament vigent, són els que es corresponen amb el PGM, però no incorporen les 
modificacions vigents resultants de la MPGMCo, de manera que una part de la informació 
que figura als plànols I 03.1 i I 03.2 de la Memòria de la MPGM, així com al plànol I 01 del 
seu Document comprensiu, no es correspon amb el planejament vigent derivat de la 
MPGMCo. Tampoc no hi figuren als esmentats plànols els límits de l’espai protegit del Parc 
Natural de la Serra de Collserola, espai de la xarxa Natura 2000 ‘Serra de Collserola’, per 
bé que sí que figuren aquests límits (de la MPGMCo i de Parc Natural) al plànol 
d’informació i 04 de la Memòria.

Així, segons els quadres comparatius inclosos a la MPGM de superfícies dels sòls 
qualificats segons el planejament vigent, no hi consten superfícies de sòls amb claus 29co i 
6co dins de l’àmbit de la MPGM actualment, mentre que la proposta de MPGM hi projecta 
1.055,41m2 de sòls amb clau 6co i 1.402,41m2 de sòls amb clau 29co.

Per bé que no es disposa d’una capa SIG precisa dels límits de l’àmbit de la MPGM del 
barri de la Riera Bonet, s’ha calculat en aproximadament uns 500m2 la superfície d’aquest 
àmbit que es situaria dins dels límits del Parc Natural de la Serra de Collserola. Amb això, 
s’han estimat uns 300m2 d’aquests sòls dins del Parc Natural que actualment es 
qualifiquen com a sistema de Parc forestal de Collserola, amb clau 29co vigent, i uns 
180m2 que estan qualificats amb clau 6co, de sistema de Parcs i jardins urbans de 
Collserola.

Pel que fa als hàbitats dins dels límits del Parc Natural i inclosos dins de l’àmbit de la 
MPGM del barri de la Riera Bonet, figuren els següents, amb codi CORINE:

- 34.634 Prats sabanoides d’albellatge (Hyparrhenia hirta), de vessants solells de les 
contrades marítimes.

- 32.214 Garrigues dominades per llentiscle (Pistacia lentiscus), de les contrades 
mediterrànies càlides.

- 85.3 Jardins i horts casolans.

Alguns d’aquests hàbitats, malgrat no tenir la consideració d’interès comunitari, són 
especialment rellevants com a valors de conservació al Parc Natural, cas en particular dels 
prats sabanoides d’albellatge pel seu gran interès com a formació vegetal considerada com 
una irradiació de les sabanes africanes dins del mosaic mediterrani.
En conseqüència, caldria rectificar tant els plànols corresponents al planejament vigent 
com els quadres comparatius derivats pel que fa als càlculs de les superfícies de sòls amb 
diferents claus per tal de reflectir correctament la situació d’ordenació urbanística 
actualment vigent.

- En relació amb l’anterior, es considera que no queda justificada la incorporació dins de 
l’àmbit de la MPGM de sòls ja inclosos dins dels límits de la MPGMCo, i dins dels límits del 
Parc Natural de la Serra de Collserola, atesa l’aprovació molt recent de la pròpia 
modificació del PGM a l’àmbit de Collserola (MPGMCo), el text refós de la qual va ser 
aprovat definitivament per la Comissió de Territori de Catalunya en data 22 de desembre 
de 2020.
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- D’altra banda, als sòls qualificats amb claus 29co i 6co, caldrà tenir present tot allò que 
els regula segons els articles 9 i 11 respectivament de la normativa de la MPGMCo. Cal 
tenir present que el punt 2 de l’article 9 estableix que els sòls d’aquest sistema es regulen 
d’acord amb el que estableix aquest article, la resta de normativa d’aplicació i les 
condicions establertes pel PEPNat, en l’àmbit del Parc Natural, mentre que l’article 11 
estableix que els sòls d’aquest sistema es regulen d’acord amb el previst a la normativa 
urbanística del PGM i la resta de normativa d’aplicació, amb les especificitats que 
s’estableixen al present article i la resta de condicions establertes pel PEPNat.

Així, el punt 2 de l’article 11 de la normativa de la MPGMCo estableix que els usos, les 
intervencions i el manteniment d’aquests sòls han de ser congruents amb el caràcter 
d’espai natural del conjunt de la Serra de Collserola i amb l’objectiu d’afavorir la 
permeabilitat i la connectivitat ecològica. En aquest sentit, s’admet el tractament dels sòls 
com a espais agrícoles i/o forestals, així com el seu manteniment mitjançant el pasturatge, 
sempre de manera compatible amb la seva funció com a espais lliures públics al servei de 
les zones urbanes. Segons el seu punt 3, s’admet també la implantació de punts 
d’informació i educació ambiental del Parc, àrees de lleure i d’estada en zones pròximes i 
accessibles als teixits urbans, miradors panoràmics, instal·lacions per a la prevenció i 
l’extinció d’incendis, i altres instal·lacions per a la protecció i valorització del medi natural, 
amb les condicions següents:

a) Les edificacions i les instal·lacions hauran de ser les mínimes imprescindibles per a 
la finalitat de l’actuació i no podran ultrapassar l’ocupació màxima del 5% de la 
superfície de la zona verda.

b) L’alçada màxima de les edificacions i les instal·lacions serà de 5 metres.

- Caldrà que la MPGM inclogui una valoració de les repercussions de la proposta de 
modificació en relació amb el PEPNat, tant pel que fa als sòls inclosos dins dels límits del 
Parc Natural com pel que fa als sòls fora dels seus límits que estan inclosos a l’àmbit 
d’Espai Funcional delimitat pel plànol d’ordenació O.15 del Pla Especial. Així, pel que fa a 
l’àmbit d’Espai Funcional inclòs a la MPGM, cal tenir en compte també tot el que 
determinen els corresponents articles del Capítol 5 de la normativa del PEPNat pel que fa 
a les Determinacions aplicables en l’espai funcional del Parc Natural de la Serra de 
Collserola, i el seu encaix i compliment pel que fa a la proposta de la MPGM.

- Pel que fa a les conclusions incloses a l’apartat 9 Informe ambiental de la Memòria de la 
MPGM, en relació amb les regles pel que fa a l’avaluació ambiental del planejament 
urbanístic, s’argumenta que:
“Aquesta modificació puntual no constitueix variacions fonamentals de les estratègies, les 
directrius i les propostes o de la cronologia del Pla ni produeix diferències en els efectes 
previstos o en la zona d’influència, per tant, es pot encabir en l’apartat c), pel que no ha 
d’esser objecte d’avaluació ambiental estratègica.”

No obstant això, l’esmentat apartat c) a què fan referència aquestes conclusions indica:

“Segon. Les modificacions de planejament urbanístic no incloses en l’apartat quart de la 
lletra a que es refereixen només a sòl urbà.”

- Pel que a fauna potencialment present dins de l’àmbit, en el desenvolupament de la 
MPGM caldrà preveure-hi mesures per tal de mitigar l’impacte derivat de les col·lisions 
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d’aus amb les noves superfícies d’edificis, construccions, elements artificials divers, etc., 
que eventualment s’hi poguessin construir. Es tractaria sobretot de superfícies de vidre i 
d’altres similars reflectants, d’edificis i/o mobiliari urbà, etc., amb perill d’impacte tant per a 
espècies d’ocells diürnes com també d’espècies nocturnes. D’altra banda, caldrà preveure 
un disseny adequat dels espais verds resultants de la MPGM per tal de mitigar les 
problemàtiques relacionades amb l’atracció i l’accés a l’espai urbà de senglars procedents 
de l’àmbit del Parc Natural adjacent.

- Finalment, pel que fa a l’eventual desenvolupament de la MPGM, es considera que 
seria convenient preveure-hi la implementació de sistemes urbans de drenatge sostenibles 
(SUDS) per a la gestió de les aigües pluvials i, en la mesura del possible, de paviments 
permeables als nous espais exteriors creats i en especials als sòls qualificats com a Parcs 
urbans, tant amb clau 6 com amb clau 6co. Així mateix, caldrà assegurar que els diferents 
elements d’obra, com les arquetes de drenatges, pous, reixes, etc., no puguin actuar 
d’embornals per a la fauna dels espais verds associats.

VII. CONCLUSIONS

Els serveis tècnics del Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola presenten les 
consideracions detallades a l’apartat anterior i, en conseqüència, informen que la proposta 
de Modificació puntual del Pla General Metropolità del barri de la Riera Bonet, al 
terme municipal de Molins de Rei, no ha considerat les darreres modificacions del 
planejament actual i que caldrà actualitzar-lo per poder informar definitivament aquesta 
Modificació Puntual de Pla General Metropolità.”

Per donar resposta a l’anterior informe/requeriment s’esmena el document de la 
Modificació puntual del Pla General Metropolità del barri de la Riera Bonet, per introduir les 
consideracions descrites en aquest informe (registre d’entrada 2022030115, de 
27/12/2022). Concretament:

A la memòria d’informació:

A l’apartat 7.3 Pla General Metropolità i 7.4 Modificacions del Pla General Metropolità, 
s’inclou la descripció de la Modificació Puntual de PGM en l’àmbit del Parc Natural de la 
Serra de Collserola aprovada en data 14 de desembre de 2020.

A l’apartat 7.5 sobre planejament urbanístic derivat s’exposen també les determinacions 
del Pla Especial de Protecció del medi natural i del paisatge del Parc Natural de la Serra de 
Collserola aprovat en data 21 de desembre de 2020.

A la Memòria d’ordenació:

A l’apartat 2, Descripció de la Proposta d’Ordenació, es fa esment a que “Es reconeixen i 
mantenen els sòls de parcs i jardins urbans i de parc forestal de Collserola (claus 6co i 
29co, respectivament), ubicats a l’extrem sud-est del barri i inclosos dins els límits del Parc 
Natural de Collserola, definits pel planejament urbanístic vigent arrel de la MPPGMCo”.

I al subapartat 2.3 es descriu el compliment de l’article 100.3 del TRLUC.

En el subapartat 2.4 es justifica el compliment del PEPNAT segons les consideracions 
fetes.
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A l’apartat 11 es corregeix el quadre comparatiu corregint les claus del planejament vigent.

A la Normativa:

S’afegeixen les consideracions descrites a l’informe emès pel CPNSC. En concret:
Al Capítol 3 de regulació de Zones, a l’article 12 Zona de conservació de l’estructura 
urbana i edificatòria Riera Bonet (clau 15) fa esment a que “S’haurà de minimitzar l’ús de 
superfície reflectants, com vidres, per tal de mitigar l’impacte derivat de les col·lisions 
d’aus.”

Al Capítol 4 de Gestió de la Modificació puntual, a l’article 17 fa esment als criteris a seguir 
per la urbanització de les zones verdes descrit pel CPNSC.

En document “Annex. Tramitació de l’expedient”, donen resposta punt per punt a les 
consideracions fetes en l’informe del Parc de Collserola, que es transcriu (en cursiva les 
respostes):

“L’informe emès considera que s’ha d’actualitzar la Modificació puntual del PGM del barri 
de la Riera Bonet, a Molins de Rei, d’acord amb les consideracions detallades per 
informar-lo de nou.

- A l’apartat 7.4 de la Memòria de la MPGM, en relació amb les modificacions del PGM, 
es descriuen les qualificacions presents a l’àmbit segons l’ordenació de la MPGMCo, que 
inclou parciament sòls del Parc Natural de la Serra de Collserola qualificats actualment o 
bé com a sistema de parc forestal de Collserola (clau 29co) o bé com a sistema de parcs i 
jardins urbans de Collserola (clau 6c0). Els primers es classifiquen sempre com a sòl no 
urbanitzable, mentre que els segons mantenen la classificació del sòl que tenen 
actualment (sòl urbà o sòl urbanitzable).

No obstant això, els plànols emprats a la MPGM del barri de la Riera bonet, en relació amb 
el planejament vigent, són els que es corresponen amb el PGM, però no incorporen les 
modificacions vigents resultants de la MPGMCo, de manera que una part de la informació 
que figura als plànols IO3.1 i IO3.2 de la Memòria de la MPGM, aixó com al plànol IO1 del 
seu Document comprensiu, no es correspon amb el planejament vigent derivat de la 
MPGMCo. Tampoc no hi figuren als esmentats plànols els límits de l’espai protegit del Parc 
Natural de la Serra de Collserola, espai de la xarxa Natura 2000 ‘Serra de Collserola’, per 
bé que sí que figuren aquests límits (de la MPGMCo i de Parc Natural) al plànol 
d’informació IO4 de la Memòria.

Així, segons els quadres comparatius inclosos a la MPGM de superfícies dels sòls 
qualificats segons el planejament vigent, no hi consten superfícies de sòls amb claus 29co i 
6co dins de l’àmbit de la MPGM actualment, mentre que la proposta de MPGM hi projecte 
1.055,41 m2 de sòls amb clau 6co i 1.402,41 m2 de sòls amb clau 29co.

Per bé que no es disposa d’una capa SIG precisa dels límits de l’àmbit de la MPGM del 
barri de la Riera Bonet, s’ha calculat en aproximadament uns 500 m2 la superfície d’aquest 
àmbit que es situaria dins dels límits del Parc Natural que actualment es qualifiquen com a 
sistema de Parc forestal de Collserola, amb clau 29co vigent, i uns 180m2 que estan 
qualificats amb clau 6co, de sistema de Parcs i jardins urbans de Collserola. 
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Pel que fa als habitats dins dels límits del Parc Natural i inclosos dins de l’àmbit de la 
MPGM del barri de la Riera Bonet, figuren els següents, amb codi CORINE

- 34.634 Prats sabanoides d’albellatge (Hyparrhenia hirta), de vessants solells de les 
contrades marítimes

- 32.214 Garrigues dominades per llentiscle (Pistacia lentiscus), de les contrades 
mediterrànies càlides

- 85.3 Jardins i horts casolans

Alguns d’aquests habitats, malgrat no tenir la consideració d’interès comunitari, són 
especialment rellevants com a valors de conservació al Parc Natural, cas en particular dels 
prats sabanoides d’albellatge pel seu gran interès com a formació vegetal considerada com 
una irradiació de les sabanes africanes dins del mosaic mediterrani.
En conseqüència, caldria rectificar tant els plànols corresponents al planejament vigent 
com els quadres comparatius derivats pel que fa als càlculs de les superfícies de sòls amb 
diferents claus per tal de reflectir correctament la situació d’ordenació urbanística 
actualment vigent.

Es corregeixen els plànols d’informació esmentats del document de la modificació puntual i 
del document comprensiu, segons l’ordenació definida per la MPGMCo.

S’afegeix en els plànols d’informació i ordenació els límits del PEPNat.

Es corregeixen els quadres de planejament vigent i comparatius de la memòria i del 
document comprensiu, segons l’ordenació definida per la MPGMCo.

- En relació amb l’anterior, es considera que no queda justificada la incorporació dins de 
l’àmbit de la MPGM de sòls ja inclosos dins dels límits de la MPGMCo, i dins dels límits del 
Parc Natural de la Serra de Collserola, atesa l’aprovació molt recent de la pròpia 
modificació del PGM a l’àmbit de Collserola (MPGMCo), el text refós de la qual va ser 
aprovat definitivament per la Comissió de Territori de Catalunya en data 22 de desembre 
de 2020.

No es considera susceptible modificar l’àmbit, per bé que, amb la correcció de les errades 
esmentades en l’apartat anterior referents el reconeixement de la qualificació del sòl 
segons la MPGMCo aprovada, el sòl inclòs i modificat per la MPGMCo es mantindrà amb 
la mateixa qualificació en la proposta d’ordenació de la present modificació puntual.

- D’altra banda, als sòls qualificats amb claus 29co i 6co, caldrà tenir present tot allò que 
els regula segons els articles 9 i 11 respectivament de la normativa de la MPGMCo. Cal 
tenir present que el punt 2 de l’article 9 estableix que els sòls d’aquest sistema es regulen 
d’acord amb el que estableix aquest article, la resta de normativa d’aplicació i les 
condicions establertes pel PEPNat, en l’àmbit del Parc Natural, mentre que l’article 11 
estableix que els sòls d’aquest sistema es regulen d’acord amb el previst a la normativa 
urbanística del PGM i la resta de normativa d’aplicació, amb les especificitats que 
s’estableixen al present article i la resta de condicions establertes pel PEPNat.

Així, el punt 2 de l’article 11 de la normativa de la MPGMCo estableix que els usos, les 
intervencions i el manteniment d’aquests sòls han de ser congruents amb el caràcter 
d’espai natural del conjunt de la Serra de Collserola i amb l’objectiu d’afavorir la 
permeabilitat i la connectivitat ecològica. En aquest sentit, s’admet el tractament dels sòls 
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com a espais agrícoles i/o forestals, així com el seu manteniment mitjançant el pasturatge, 
sempre de manera compatible amb la seva funció com a espais lliures públics al servei de 
les zones urbanes. Segons el seu punt 3, s’admet també la implantació de punts 
d’informació i educació ambiental del Parc, àrees de lleure i d’estada en zones pròximes i 
accessibles als teixits urbans, miradors panoràmics, instal·lacions per a la prevenció i 
l’extinció d’incendis, i altres instal·lacions per a la protecció i valorització del medi natural, 
amb les condicions següents:

a) Les edificacions i les instal·lacions hauran de ser les mínimes imprescindibles per a 
la finalitat de l’actuació i no podran ultrapassar l’ocupació màxima del 5% de la 
superfície de la zona verda.

b) L’alçada màxima de les edificacions i les instal·lacions serà de 5 metres.

- Caldrà que la MPGM inclogui una valoració de les repercussions de la proposta de 
modificació en relació amb el PEPNat, tant pel que fa als sòls inclosos dins dels límits del 
Parc Natural com pel que fa als sòls fora dels seus límits que estan inclosos a l’àmbit 
d’Espai Funcional delimitat pel plànol d’ordenació O.15 del Pla Especial. Així, pel que fa a 
l’àmbit d’Espai Funcional inclòs a al MPGM, cal tenir en compte també tot el que 
determinen els corresponents articles del Capítol 5 de la normativa del PEPNat pel que fa 
a les Determinacions aplicables en l’espai funcional del Parc Natural de la Serra de 
Collserola, i el seu encaix i compliment pel que fa a la proposta de al MPGM.
S’inclou un nou subapartat “2.4. Compliment de les determinacions del PEPNat de 
Collserola” en la descripció de la proposta d’ordenació, on s’inclou les repercussions i 
especificacions derivades de la normativa urbanística del PEPNat per als àmbits 
funcionals, on s’inclou l’àmbit de la modificació puntual del barri de la Riera Bonet.

- Pel que fa  a les conclusions incloses a l’apartat 9 de l’Informe ambiental de la Memòria 
de la MPGM, en relació amb es regles pel que fa a l’avaluació ambiental del planejament 
urbanístic, s’argumenta que:

Aquesta modificació puntual no constitueix variacions fonamentals de les estratègies, les 
directrius i les propostes o de la cronologia del Pla ni produeix diferències en els efectes 
previstos o en la zona d’influència,per tant, es pot encabir en l’apartat c), pel que no ha 
d’ésser objecte d’avaluació ambiental estratègica.

No obstant això, l’esmentat apartat c) a què fa referència aquestes conclusions indica: 
“Segon. Les modificacions de planejament urbanístic no incloses en l’apartat quart de la 
lletra a que es refereixen només a sòl urbà”.

La modificació puntual té per objecte reconèixer el sostre actualment existent, i per 
conseqüent, augmentar els sòls de sistemes de parcs i jardins urbans i parcs forestals de 
Collserola, en sòls en continuïtat amb els sòls existents per a parcs, qualificats per la 
MPGMCo. Per tant, tal i com es justifica en la memòria de la modificació puntual, no es 
produeixen diferències negatives en la zona, i per conseqüent, no s’escau la tramitació de 
l’avaluació ambiental estratègica.

- Pel que fa a la fauna potencialment present dins de l’àmbit, en el desenvolupament de 
la MPGM caldrà preveure-hi mesures per tal de mitigar l’impacte derivat de les col·lisions 
d’aus amb les noves superfícies d’edificis, construccions, elements artificials divers, etc., 
que eventualment s’hi poguessin construir. Es tractaria sobretot de superfícies de vidre i 



SEC/SCC/ALD
ACTA PLE 21/12/2023

SESSIÓ ORDINÀRIA

Pàg. 22/76

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

d’altres similars reflectants, d’edificis i/o mobiliari urbà, etc., amb perill d’impacte tant per a 
espècies d’ocells diürnes com també d’espècies nocturnes. D’altra banda, caldrà preveure 
un disseny adequat dels espais verds resultants de la MPGM per tal de mitigar les 
problemàtiques relacionades amb l’atracció i l’accés a l’espai urbà de senglars procedents 
de l’àmbit del Parc Natural adjacent.

S’inclou en la normativa urbanística de la MPGM, dins l’articulat de criteris de l’edificació 
del barri de la Riera Bonet; i de criteris per a la urbanització de les zones verdes, les 
especificacions detallades en aquest apartat de l’informe.

- Finalment, pel que fa a l’eventual desenvolupament de la MPGM, es considera que 
seria convenient preveure-hi la implementació de sistemes urbans de drenatge sostenible 
(SUDS) per a la gestió de les aigües pluvials i, en la mesura del possible, de paviments 
permeables als nous espais exteriors creats i en especial als sòls qualificats com a Parcs 
urbans, tant amb clau 6 com amb clau 6co. Així mateix caldrà assegurar que els diferents 
elements d’obra, com les arquetes de drenatges, pous, reixes, etc. No puguin actuar 
d’embornals per a la fauna dels espais verds associats.

S’inclou en la normativa urbanística de la MPGM, dins l’articulat de criteris per a la 
urbanització de les zones verdes, les especificacions detallades en aquest apartat de 
l’informe.”

I per Decret d’Alcaldia núm. 174 de data 02/02/2023, es decreta donar trasllat del 
document amb registre d’entrada 2022020115 al CPNSC per tal que pugui finalitzar el seu 
informe, així com al Servei d’Urbanisme de l’AMB per tal que puguin emetre informe, si 
s’escau.

El 15 de febrer de 2023, registre d’entrada 2023004771, es rep ofici resposta de l’AMB, de 
data 15 de febrer de 2023, pel qual ens comuniquen que, un cop analitzat el document, 
consideren que les competències urbanístiques de l’AMB no estan afectades per la 
MPGM, raó per la qual no procediran a donar tràmit a la petició d’informe segons l’article 
85.5 del Text refós de la Llei d’urbanisme.

El 28 de juny de 2023, registre d’entrada 2023016114, es rep la notificació del Decret 
aprovat pel vicepresident executiu en funcions del Consorci del Parc Natural de la Serra de 
Collserola en data 20 de juny de 2023, pel que es resol donar conformitat a l’informe relatiu 
a la “Modificació puntual del PGM al barri de Riera Bonet, al terme municipal de Molins de 
Rei”, d’acord amb el Pla especial de protecció del medi natural i del paisatge del Parc 
Natural de la Serra de Collserola (PEPNat) i amb la Modificació puntual del Pla general 
metropolità en l’àmbit del Parc Natural de la Serra de Collserola (MPGMCo) de 22 de 
desembre de 2020.

S’acompanya a l’anterior tramesa l’informe, favorable, emès pels Serveis Tècnics del Parc 
en data 13 de març de 2023, quines consideracions i conclusions es transcriuen a 
continuació:

“VI. CONSIDERACIONS

La documentació que aquí s’analitza i s’informa és l’aprovació inicial de la Modificació 
puntual del Pla General Metropolità del barri de la Riera Bonet (MPGM), a Molins de Rei, 
elaborada amb data de maig de 2022, i promoguda per l’Ajuntament de Molins de Rei, junt 
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amb el document d’esmenes de data 23 de gener de 2023 redactat per Eduard Fenoy i 
Associats SLP.

Un cop examinada aquesta documentació, es fan les següents consideracions:

- S’han corregit els plànols d’informació del document inicial de la MPGM i del document 
comprensiu d’acord amb l’ordenació definida a la MPGMCO, i, com a conseqüència, també 
s’han corregit els quadres de planejament vigent i comparatius de la memòria i del 
document comprensiu. També s’han afegit els plànols d’informació i ordenació amb els 
límits del PEPNat.

- En l’informe de consideracions de 16 d’agost de 2022, es considerava que no quedava 
justificada la incorporació dins de l’àmbit de la MPGM de sòls ja inclosos dins dels límits de 
la MPGMCo, i dins dels límits del Parc Natural de la Serra de Collserola, atesa l’aprovació 
recent de la pròpia modificació del PGM a l’àmbit de Collserola (MPGMCo), el text refós de 
la qual va ser aprovat definitivament per la Comissió de Territori de Catalunya en data 22 
de desembre de 2020. Tot i això, el document d’esmenes no considera susceptible 
modificar l’àmbit donat que els sòls inclosos a la MPGMCO i a la MPGM Riera Bonet 
mantenen la mateixa qualificació en la proposta d’ordenació.

- En relació als sòls qualificats amb claus 29co i 6co, s’inclou un nou subapartat ‘2.4. 
Compliment de les determinacions del PEPNat de Collserola’ en la descripció de la 
proposta d’ordenació on es fa referència a les repercussions i especificacions derivades de 
la normativa urbanística del PEPNat pels àmbits funcionals, que inclouen l’àmbit de la 
MPGM de la Riera Bonet.

- En relació a la consideració sobre l’apartat 9 Informe ambiental de la Memòria de la 
MPGM, en relació  amb les regles pel que fa a l’avaluació ambiental del planejament 
urbanístic, s’argumenta que la modificació puntual té per objecte reconèixer el sostre 
actualment existent i augmentar els sòls de sistemes de parcs i jardins urbans i parcs 
forestals de Collserola, en sòls de continuïtat amb els sòls existents de parcs qualificats per 
la MPGMCO. Tal com es justifica en la memòria de la MPGM, no es produeixen diferències 
negatives a l’àmbit i, per tant, no s’escau la tramitació ambiental estratègica.

- Dins dels articulats dels criteris d’edificació i de la urbanització de les zones verdes del 
barri de la Riera Bonet s’inclouen les mesures apuntades a l’informe de 16 d’agost per tal 
de mitigar l’impacte derivat de les col·lisions d’aus amb les noves superfícies d’edificis i 
preveure un disseny adequat dels espais verds resultants de la MPGM per tal de mitigar 
les problemàtiques relacionades amb l’atracció i l’accés a l’espai urbà de senglars 
procedents de l’àmbit del Parc Natural adjacent.

- Finalment, també s’inclou a l’articulat de criteris pel desenvolupament de les zones 
verdes la implementació de sistemes urbans de drenatge sostenible (SUDS) per a la gestió 
de les aigües pluvials i de paviments permeables als nous espais exteriors creats. I 
assegurar que els diferents elements d’obra, com les arquetes de drenatges, pous, reixes, 
etc., no puguin actuar d’embornals per a la fauna dels espais verds associats.

VII. CONCLUSIONS

Els serveis tècnics del Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola informa 
favorablement la proposta de Modificació puntual del Pla General Metropolità del barri 
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de la Riera Bonet, al terme municipal de Molins de Rei, junt amb el document d’esmenes 
de 23 de gener de 2023 redactat per Eduard Fenoy i Associats SLP.”

En data 28 de juliol de 2023, registre d’entrada 2023018550, els redactors del document de 
la Modificació puntual del PGM del barri de la Riera Bonet, han lliurat, el document per a la 
seva aprovació provisional.

En data 14 de setembre de 2023, la cap de planejament i gestió urbanística, ha emès 
informe favorable del document per a l’aprovació provisional de la Modificació Puntual de 
PGM en l’àmbit del barri de Riera Bonet, que es reprodueix parcialment:

“IV. DADES RESUM I OBJECTE DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE PGM
La present Modificació puntual abasta un àmbit de 15.782,60 m2, al barri de Riera Bonet, 
situat a sud-est del nucli urbà, entre els carrers Riera Bonet al nord, Sant Pere Romaní a 
l’Oest i el Parc Natural de la Serra de Collserola per l’Est.

El Pla General Metropolità (PGM) qualifica les edificacions del barri de la Riera Bonet com 
a Zona de renovació urbana de rehabilitació, clau 16. Per al seu desenvolupament és 
necessari la redacció d’un Pla Especial de Millora Urbana. Les característiques del barri, 
molt consolidat, dificulta el compliment de les exigències mínimes previstes pel PGM, pel 
que es fa necessària la modificació puntual per establir una qualificació urbanística 
adequada que permeti dur a terme les dotacions i millores mínimes que necessita el barri 
per assolir uns estàndards de qualitat admissibles a nivell d’edificació, urbanització i 
dotacions amb l’objectiu de revertir la situació marginal i d’exclusió social en la què es 
troba el barri. Les actuacions urbanístiques per assolir els objectius són les següents:

- Requalificar el sòl d’aprofitament amb clau 16 per una clau més adient, és a dir la 
clau 15 de zona de conservació de l’estructura urbana i edificatòria, que permet 
reconèixer les edificacions existents i realitzar obres de rehabilitació.

- Reconèixer els límits reals de les edificacions per afavorir la protecció dels sòls de 
les zones verdes i Parc forestal de Collserola.

- Requalificar els sòls d’aprofitament privats no edificats i de titularitat municipal, 
qualificats amb clau 16 i 18, de sòls de zones verdes per assegurar la preservació 
dels pocs espais lliures d’edificació que resten en el barri i la connectivitat amb el 
del Parc de Collserola i la xarxa de camins del sòl no urbanitzable.

- Reconèixer la realitat dels espais de zones verdes, corresponent a les voreres 
enjardinades i les places urbanes del barri de la Riera Bonet, qualificant-les de 
parcs urbans.

La documentació de la present modificació puntual compleix, fonamentalment, amb l’article 
59,  “Documentació dels plans d’ordenació urbanística municipal” del Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, consolidat amb 
les modificacions introduïdes per la Llei 3/2012, del 22 de febrer i per la Llei 7/2011, del 27 
de juliol, de mesures fiscals i financeres.

VI. EMISSIÓ D’INFORMES SECTORIALS I DETERMINACIONS

Dintre dels acords de l’aprovació inicial de la Modificació puntual del pla general 
metropolità per al barri de la Riera Bonet de Molins de rei, s’estableix que d’acord amb allò 
que disposa l’article 85.5 TRLU, cal sol·licitar els informes dels organismes afectats per raó 
de llur competències sectorials i, en concret els següents:
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1. Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola (CPNSC), atès que la MPGM 
afecta els límits amb el Parc Natural de la Serra de Collserola.
L’ajuntament va rebre un primer informe en data 2 de novembre de 2022. Aquest 
informe fa esment a les consideracions que es descriuen a continuació de manera 
succinta.

1.1. El document de la MPGM no ha considerat les darreres modificacions del 
planejament actual, que ha d’incloure les premisses de la Modificació 
puntual del PGM en l’àmbit del Parc Natural de la Serra de Collserola, 
aprovada definitivament en data 22 de desembre de 2020 i publicat al 
DOGC 12 de febrer de 2021. En concret, s’inclouen als plànols d’informació 
de la MPGM que ara es duu a tràmit, una zona amb clau 27 de superfície 
288,43 m2 que la MPGMCo va qualificar com a 29co, i un sistema amb clau 
6 de superfície 184,11 m2 que la MPGMCo va qualificar com a 6co. 
L’informe estableix que cal actualitzar aquestes dades per poder informar 
definitivament per part del CPNSC aquesta Modificació Puntual de Pla 
General Metropolità a l’àmbit  de Riera Bonet.

1.2. Els sols que la MPGM a l’àmbit de Riera Bonet qualifica com a 29co i com a 
6co, cal que donin compliment als preceptes dels articles 9 i 11 de la 
MPGMCo.

1.3. Cal que la MPGM inclogui una valoració de les repercussions de la proposta 
de modificació en relació amb el PEPNat, tant pel que fa als sòls inclosos 
dins dels límits del Parc Natural com pel que fa als sòls fora dels seus límits 
que estan inclosos a l’àmbit d’Espai Funcional delimitat pel plànol 
d’ordenació O.15 del Pla Especial.

1.4. Cal que la MPGM contempli mesures per tal de mitigar l’impacte derivat de 
les col·lisions d’aus amb les noves superfícies d’edificis, construccions, 
elements artificials divers, etc., que eventualment s’hi poguessin construir.

1.5. El desenvolupament de la MPGM haurà de considerar la conveniència de 
preveure-hi la implementació de sistemes urbans de drenatge sostenible 
(SUDS) i altres mesures sostenibles pel que fa a les aigües pluvials, tant en 
els sòls qualificats amb clau 6, com amb clau 6co.

Atès la consideració del punt 1.1. es va esmenar el document de la MPGM per 
remetre’l de nou al CPNSC.

El document té registre d’entrada 2023002168 de data 23 de gener de 2023. 
Aquest document,  a banda de les esmenes de caràcter material considerades al 
punt 1.1., introdueix també la resta de consideracions determinades per l’informe 
emès pels serveis tècnics del CPNSC.
El dia 2 de febrer de 2023, amb registre de sortida 2023001159 es va donar trasllat 
del document descrit al paràgraf anterior al CPNSC per tal que pogués finalitzar el 
seu informe.

2. En data 28 de juny de 2023, amb registre d’entrada 2023016114, l’ajuntament de 
Molins de Rei va rebre el segon informe del CPNSC.
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Els serveis tècnics del CPNSC informen favorablement la proposta de Modificació 
puntual del Pla General Metropolità del barri de la Riera Bonet, al terme municipal 
de Molins de Rei, junt amb el document d’esmenes de 23 de gener de 2023 
redactat per Eduard Fenoy i Associats SLP.

3. Protecció Civil del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya en el sentit 
de pronunciar-se en la determinació de possibles riscos que puguin afectar l’àmbit.
No s’ha rebut resposta.

4. Departament d’urbanisme de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) atès la 
determinació de clau 29co inclosa a la MPGM de Collserola.
Es va rebre ofici de data 15 de febrer de 2023 en que informen que un cop analitzat 
el document, consideren que les competències urbanístiques de l’AMB no estan 
afectades per la MPGM.

VII. MODIFICACIONS INTRODUÏDES RESPECTE EL DOCUMENT APROVAT 
INICIALMENT

El 28 de juliol de 2023 amb registre d’entrada 2023018550 l’equip redactor de la 
Modificació Puntual de PGM en l’àmbit del barri de Riera Bonet que promou l’ajuntament 
de Molins de Rei ha presentat el document per Aprovació Provisional.

Aquest document inclou les esmenes introduïdes per donar resposta a l’informe emès pels 
serveis tècnics del CPNSC notificat a l’ajuntament amb registre d’entrada 2022024601 i de 
les quals ja es va donar trasllat al CPNSC que, en conseqüència, va emetre el seu informe 
favorable. En concret les esmenes introduïdes són les següents:

A la Memòria d’Informació

A l’apartat 7.3 Pla General Metropolità i 7.4 Modificacions del Pla General Metropolità 
s’inclou la descripció de la Modificació Puntual de PGM en l’àmbit del Parc Natural de la 
Serra de Collserola aprovada en data 14 de desembre de 2020.

A l’apartat 7.5 sobre planejament urbanístic derivat s’exposen també les determinacions 
del Pla Especial de Protecció del medi natural i del paisatge del Parc Natural i del Paisatge 
de la Serra de Collserola aprovat en data 21 de desembre de 2020.

A la Memòria d’Ordenació
A l’apartat 2, Descripció de la Proposta d’Ordenació, es fa esment a que “Es reconeixen i 
mantenen els sòls de parcs i jardins urbans i de parc forestal de Collserola (claus 6co i 
29co, respectivament), ubicats a l’extrem sud-est del barri i inclosos dins els límits del Parc 
Natural de Collserola, definits pel planejament urbanístic vigent arrel de al MPGMCo”

I al subapartat 2.3 es descriu el compliment de l’article 100.3 del TRLU.

En el subapartat 2.4 es justifica el compliment del PEPNAT segons les consideracions 
fetes.

A l’apartat 11 es corregeix el quadre comparatiu corregint les claus del planejament vigent.
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A la Normativa

S’afegeixen les consideracions descrites a l’informe emès pel CPNSC. En concret:
Al Capítol 3 de regulació de Zones, a l’article 12 Zona de conservació de l’estructura 
urbana i edificatòria Riera Bonet (clau 15) fa esment a que “S’haurà de minimitzar l’ús de 
superfície reflectants, com vidres, per tal de mitigar l’impacte derivat de les col·lisions 
d’aus.”
I al Capítol 4 de Gestió de la Modificació puntual, a l’article 17 fa esment als criteris a 
seguir per la urbanització de les zones verdes descrit pel CPNSC.

Plànols d’informació

Els plànols I.O3.1 i I.O3.2 corregeixen les claus urbanístiques que corresponen 29co i 6co 
d’acord amb la Modificació puntual de PGM en l’àmbit del Parc Natural de al Serra de 
Collserola, aprovada definitivament en data 22 de desembre de 2020 i publicat al DOGC 
12 de febrer de 2021.

Plànols d’ordenació

Els plànols O.01.1 i O.01.2 i O.02 inclouen la delimitació de l’àmbit vigent del Pla Especial 
de protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc Natural de la Serra de Collserola.

V. CONCLUSIONS

Vistos els antecedents i un cop revisat el document rebut en aquest ajuntament en data 28 
de juliol de 2023 amb registre d’entrada 2023018550 presentat per l’equip redactor del 
document Eduard Fenoy i Associats, SLP, amb consideració de document per l’Aprovació 
provisional, el qual incorpora les prescripcions i consideracions derivades dels informes 
sectorials, modificacions totes elles no substancials, que han estat introduïdes respecte del 
document aprovat inicialment.

D’acord amb tot allò exposat en els apartats precedents, la tècnica sotasignada informa 
FAVORABLEMENT el document per poder procedir a tràmit per l’APROVACIÓ 
PROVISIONAL de la Modificació Puntual de PGM en l’àmbit del barri de Riera Bonet que 
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promou l’ajuntament de Molins de Rei per establir una qualificació urbanística adequada 
que permeti dur a terme les dotacions i millores mínimes que necessita el barri per assolir 
uns estàndards de qualitat admissibles.”

Fonaments jurídics

D’acord amb l’art. 85 TRLLU, l’aprovació provisional del present instrument de planejament 
correspon a l’Ajuntament.

D’acord amb l’art.85.4 TRLLU, els plans d’ordenació urbanística municipal i els urbanístics 
derivats, un cop s’ha acordat l’aprovació inicial, han de posar-se a informació pública, per 
un termini d’un mes. Queda acreditat en l’expedient que s’ha donat compliment a aquest 
tràmit. 

D’acord amb l’art. 23.1.a) RLLU, quan es tracti de la tramitació de plans directors 
urbanístics, plans d’ordenació urbanística municipal o plurimunicipal, programes d’actuació 
urbanística municipal o comarcal, revisió-adaptació de figures de planejament general a la 
Llei d’urbanisme, normes de planejament i plans parcials de delimitació, així com quan es 
tracti de la revisió dels plans i normes esmentats, els edictes s’han de publicar en el diari 
oficial o butlletí oficial que correspongui i en dos dels diaris de premsa periòdica de més 
divulgació en l’àmbit municipal o supramunicipal al qual es refereixi el projecte en 
tramitació.

D’acord amb l’art. 23.1.b) RLLU, quan es tracti de la tramitació de modificacions puntuals 
de les figures de planejament objecte de l’apartat anterior així com de tramitar plans 
urbanístics derivats, instruments de gestió urbanística i de procediments per a l’aprovació 
de projectes en sòl no urbanitzable, els edictes s’han de publicar en el diari oficial o butlletí 
oficial que correspongui i en un dels diaris de premsa periòdica de més divulgació en 
l’àmbit municipal o supramunicipal al qual es refereixi el projecte en tramitació.

En aquest sentit, i donant compliment al que disposa aquest segon apartat que és el que 
resulta d’aplicació al present cas, l’edicte es va publicar en el BOPB de data 21 de 
novembre de 2017 i en el diari Punt Avui, de data 16 de novembre de 2017.

D’acord amb l’art. 85.5 TRLLU, de manera simultània al tràmit d’informació pública, s’ha de 
sol·licitar un informe als organismes afectats per raó de les seves competències sectorials, 
els quals l’han d’emetre en el termini d’un mes, llevat que una disposició autoritzi un de 
més llarg.

En aquest sentit es va donar trasllat del document a efectes de que emetessin el seu 
informe preceptiu, si resultava escaient a:

- Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola
- Àrea d’actuació de Protecció Civil del Departament d’Interior de la Generalitat de 

Catalunya
- Àrea de Desenvolupament de Polítiques Urbanístiques de l’AMB

D’acord amb l’art. 80 TRLLU, l’aprovació definitiva del present instrument correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme.

L’òrgan competent per a l’aprovació provisional de la modificació del PGM és el ple de la 
corporació municipal, d’acord amb el que preveuen l’article 22.2.c) de la Llei 7/1985, 
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d’acord amb la modificació introduïda per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures 
per a la modernització del govern local, i per la disposició addicional 9.1 del Real Decret 
Legislatiu 2/2008, de 20 de juny, de la Llei de Sòl, l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, l’article 50.20 del Real Decret 2568/1986, de 28 de novembre, que aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic dels Ens locals
L’acord requereix el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la corporació, d’acord amb l’article 114 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.
Resulta preceptiu l’informe de Secretaria.

Atès les càrregues derivades per a l’Administració, d’acord amb l’apartat 6 de la Memòria 
d’Ordenació, considera qui informa que resulta escaient sol·licitar informe d’Intervenció.

Conclusions

Vist els antecedents i atès la normativa que resulta d’aplicació, és del parer de qui informa 
que, un cop emesos els informes preceptius, es podrà:

Primer.- Aprovar provisionalment el document de la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità al barri de la Riera Bonet de Molins de Rei, d’acord amb allò previst als articles 
76 i 85 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme de Catalunya (TRLUC), d’acord amb la redacció donada per la Llei 3/2012, de 
22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme, amb les següents 
modificacions no substancials que han estat introduïdes respecte del document aprovat 
inicialment i que s’han esmentat en el cos del present.

Segon.- Trametre el document de la Modificació puntual del Pla General Metropolità del 
Barri de la Riera Bonet de Molins de Rei, i una còpia de l’expedient complet a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de l’Àmbit Metropolità de Barcelona i per a la seva aprovació 
definitiva, si s’escau, d’acord amb l’art. 80 TRLLU.

Vist l’informe emès en data 27 de setembre de 2023 per la Secretaria de la Corporació.

Vist l’informe-proposta emès en data 9 d’octubre de 2023 per la cap de Planejament i 
Gestió Urbanística i l’informe econòmic emès en data 11 d’octubre de 2023 per l’interventor 
accidental.

Vist que en data 2 de novembre de 2023, amb registre de sortida 2023011800 es va 
requerir  al redactor, Eduard Fenoy i Associats, SLP, l’esmena de l’error material detectat 
en el Quadre de càlcul del Valor Residual del Sòl (VRS) del Polígon d’Actuació Urbanística 
del carrer Sant Pere Romaní, núm. 39, 1r (PAU 2) inclòs al document per aprovació 
provisional del de la Modificació puntual de PGM del barri de Riera Bonet.

Vist la documentació, presentada davant l’ajuntament en data 6 de novembre de 2023 amb 
registre d’entrada 2023025494, per Eduard Fenoy i Associats, SLP.

Vist l’informe tècnic-jurídic emès en data 14 de novembre de 2023, relatiu a la verificació 
de la correcció d’esmena d’error material que es detecta en el Quadre de càlcul del Valor 
Residual del Sòl (VRS) del Polígon d’Actuació Urbanística del carrer Sant Pere Romaní, 
núm. 39, 1r (PAU 2) inclòs al document per aprovació provisional del de la Modificació 
puntual de PGM del barri de Riera Bonet que havia estat presentat per Eduard Fenoy i 
Associats, SLP, el passat 28 de juliol de 2023 amb registre d’entrada.2023018550.
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Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.-  APROVAR provisionalment el document de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità al barri de la Riera Bonet de Molins de Rei, d’acord amb allò previst als 
articles 76 i 85 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el Text refós de 
la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLUC), d’acord amb la redacció donada per la Llei 
3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme, amb les 
següents modificacions no substancials que han estat introduïdes respecte del document 
aprovat inicialment i que s’han esmentat en el cos del present.

Segon.- TRAMETRE el document de la Modificació puntual del Pla General Metropolità del 
Barri de la Riera Bonet de Molins de Rei, i una còpia de l’expedient complet a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de l’Àmbit Metropolità de Barcelona i per a la seva aprovació 
definitiva, si s’escau, d’acord amb l’art. 80 TRLLU.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem, aleshores, als aspectes dictaminats per les comissions informatives. El primer 
lloc, la Comissió Informativa de l'Àrea de Sostenibilitat i Territori amb el punt 3 de l'ordre 
del dia, que és «Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General Metropolità 
per al barri de la Riera Bonet de Molins de Rei». I fa l'explicació d'aquest punt el regidor 
d'Urbanisme, senyor Miguel Zaragoza. Endavant.

Sr. Zaragoza:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 3

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies, senyor Zaragoza. Obriríem el torn d'intervencions. Senyora Meritxell 
Campmajó, endavant.

Sra. Campmajó:

Hola. Aquesta modificació per al barri de la Riera Bonet és el primer pas, entenem, que 
obre la possibilitat de rehabilitació d'aquest barri amb una edificabilitat al llarg dels anys 
més gran del que estava previst en el Pla General Metropolità. Aquesta modificació 
permetrà mantenir l'ocupació de construcció, guanyar en zona verda, reformar d'acord amb 
una uniformitat de criteris i, en cas de construcció, en lloc del que existeix actualment, fer-
ho en una alçada de planta baixa + 1 o planta baixa + 2, segons la zona. Cosa que 
permetrà mantenir l'estructura actual del barri, però actualitzada i adequada a l'entorn. 
Creiem, doncs, que aquesta és una actuació que és positiva i, per tant, hi votarem a favor. 
Creiem que aquesta rehabilitació d'un barri a partir de l'urbanisme s'hauria de posar també 
en pràctica i revisar la situació d'altres zones de la vila, per exemple, sobretot, al nucli 
antic. I, finalment, volem agrair també des d'aquí la feina feta per l'arquitecte municipal a 
l'hora de detectar l'errada en els càlculs i demanar que s'esmenés.
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Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Sí, senyora Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bé, nosaltres votarem a favor d'aquest punt, perquè és la regularització urbanística d'un 
dels barris històrics de la nostra vila. És la via per ordenar i legalitzar una part molt 
important d'un barri de Molins de Rei d'origen previ a l'ordenació urbanística i, per tant, fet 
de forma desordenada, fet que ha generat que tinguéssim habitatges i edificis fora 
d'ordenació. Amb el que avui aprovem a Ple regularem el barri de la Riera Bonet amb un 
canvi de clau urbanística del 16 al 15, justificant els equipaments i els serveis necessaris 
que manquen al nou barri de Les Guardioles i per afegir com a zona verda els terrenys de 
l'Ajuntament del carrer Sant Pere del Romaní, adquirits per una reubicació dels veïns de 
l'edifici preexistent. També volem agrair la bona feina dels tècnics municipals i de l'AMB en 
la redacció d'aquesta solució urbanística. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. No, no, que no és obligat. Jo mirava, per... Sí? És així. Doncs, senyor 
Zaragoza, endavant, per tancar.

Sr. Zaragoza:

Bé, jo vull agrair a l'oposició que feu aquesta explicació. No, no, us ho agraeixo. Perquè és 
veritat que nosaltres ho vam explicar el 22 tot això que expliqueu i, de fet, que vam explicar 
als veïns i que alguns dels regidors que hi eren en aquell moment els van compartir amb 
nosaltres. Ara no hi som, però els regidors de la CUP en concret, me'n recordo, en les 
reunions que fèiem amb els veïns, a part dels nostres companys, no? I, efectivament, quan 
mires enrere, 40 anys esperant un barri. Una cosa que, quan es va aprovar el PGM, bé, 
com que no sabem com resoldre-ho ara, ja ho resoldran. I ens tirem 40 anys. Que han 
passat moltes coses allà, evidentment. Trobar aquest punt intermedi de com aconseguim, 
com explicava la Meritxell, hòstia, la zona verda. La zona verda significa que uns terrenys 
que l'Ajuntament els darrers anys ha anat adquirint, els requalifiquem i els reconvertim en 
zona verda, ojo, allà hi ha un dret urbanístic. Tots tenim clar que en aquella zona no 
s'havia d'edificar, perquè era la zona afectada pels habitatges que s'havien caigut i tal. Tot i 
que, inicialment, jo me'n recordo que quan jo vaig entrar a l'Ajuntament hi teníem el 
conflicte de Sant Pere Romaní, hi havia convenis amb l'Incasòl d'edificar un bloc de pisos 
allà. Vull dir que, ojo, és veritat que les coses evolucionen, no? I després la justificació que 
ja hem explicat, que considerant que tenim tants metres quadrats just al costat de Les 
Guardioles en matèria d'equipaments, però al mateix barri Riera Bonet que, tot i les seves 
mancances, però té un centre cívic que gestiona la Generalitat, té espais i equipaments a 
la zona, doncs, estava sobradament justificat. Que això ens ha de permetre una mica tenir 
una altra estructura urbanística en aquest barri. Jo crec que anem pel molt bon camí en 
aquest sentit. I que, amb el temps, ens ajudarà també a tenir una zona molt més digna i 
que els veïns d'allà s'ho mereixen, la veritat. Perquè tots sabem que és un barri que s'inicia 
amb autoconstrucció. És a dir, que, ara perquè hem urbanitzat tot el sector de Les 
Guardioles, però la gent de la Riera Bonet per a ells sempre era «anem al poble». Llavors, 
ara que ja li hem donat continuïtat i ara que per fi dignifiquem urbanísticament aquell barri, 
crec que és de justícia que, a més venia també per una demanda d'ells, que avui aprovem 
aquesta modificació. I gràcies, de veritat, perquè crec que és important per a ells i també 
una mica com a Ajuntament haver pogut fer aquesta feina.
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Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Si queda feta l'explicació, passaríem a la votació d'aquest punt. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

4.- Aprovar  inicialment el projecte bàsic i executiu de construcció d’una residència 
per a gent gran i centre de dia a Molins de Rei (expedient 12/2023/PLAPR).-

DICTAMEN

Atès que en data 25 d’octubre de 2006, l’Ajuntament de Molins de Rei i la Generalitat de 
Catalunya, van signar un conveni de col·laboració per a la construcció i posada en 
funcionament d’una residència i centre de dia per a persones grans al municipi de Molins 
de Rei, amb una capacitat aproximada de 100 places residencials i 30 places de dia.

Atès que en data 5 de desembre de 2018, es va dur a terme la formalització del Protocol 
de col·laboració interadministrativa entre la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de 
Molins de Rei, per a l’eventual futura prestació del servei social de gestió de places 
residencials i centre de dia al municipi de Molins de Rei, amb l’objectiu d’establir una 
col·laboració entre el Departament de Treball, Afers Socials i Famílies i l’Ajuntament de 
Molins de Rei, per dur a terme la futura construcció i posada en marxa del servei de 
residència assistida i centre de dia per a persones dependents amb caràcter temporal o 
permanent, que s’ubicarà a la finca núm. 7-9 del carrer de les Sínies, de Molins de Rei, que 
es concreta en una addenda formalitzada en data 2 d’agost de 2022, en la que s’inclou la 
previsió actual del nombre de places que estudien les parts i es fixa en fins a 50 places 
públiques del servei de residència assistida per a gent gran de caràcter temporal o 
permanent i de fins a 20 places públiques de centre de dia de gent gran, incloent el trasllat 
de les 30 places actuals corresponents al servei de residència assistida que actualment 
reben finançament per part de la Generalitat de Catalunya.

Atès que el 15 de desembre de 2020, la Junta de Govern Local en sessió ordinària va 
acordar adjudicar el concurs de projectes per a la construcción d’una residència de 102 
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places i centre de dia de 20 places a la UTE: BATLLORI & TREPAT ARQUITECTES, 
S.L.P. / PATRICIO MARTINEZ, MAXIMILIÀ TORRUELLA, ARQUITECTURA, SL.

Atès que mitjançant acord de la Junta de Govern Local en sessió ordinària de data 29 de 
novembre de 2022 es va aprovar l’expedient de contractació del Servei de redacció de 
projecte bàsic i executiu d’una Residència i Centre de dia de Molins de Rei, es va convocar 
la corresponent licitació mitjançant procediment negociat sense publicitat i tramitació 
ordinària, no subjecta a regulació harmonitzada, del contracte de serveis esmentat.

Atès que mitjançant Junta de Govern Local de data 17 de gener de 2023 en sessió 
ordinària, es va adjudicar el contracte de servei de redacció del projecte bàsic i executiu 
d’una Residència i Centre de dia a Molins de Rei, a l’empresa PATRICIO MARTINEZ- 
MAXIMIÀ TORRUELLA, ARQUITECTURA, SL, amb NIF B-64.590.201, sens perjudici de 
que aquesta complís amb el compromís de constituir-se en UTE amb l’empresa Batllori 
&Trepat SLP.

Atès que en data 23 de novembre de 2023, mitjançant registre general d’entrada número 
2023026820 l’empresa BATLLORI & TREPAT ARQUITECTES, S.L.P,  presenta els 
certificats de col·legiació dels arquitectes redactors del projecte.

Atès que en data 4 de desembre de 2023, mitjançant registre d’entrada 2023027607 el Sr. 
Marc Bernat Trepat Carbonell presenta el “Projecte bàsic i d’execució de la Residencia per 
a gent gran i centre de dia a Molins de Rei”.

Atès el projecte bàsic i executiu de construcció d’una Residència per a gent gran i centre 
de dia a Molins de Rei a la finca núm. 7-9 del carrer de Les Sínies, redactat en data 
novembre de 2023 i signat pels arquitectes Marc B. Trepat, Patricio Martínez, Màxim 
Torruella i Luis Gotor.

Atès el Ple Municipal en sessió ordinària de data 30 de novembre de 2023, aprova 
inicialment l'ampliació del servei residencial i centre de dia per a la gent gran de Molins de 
Rei, l’estudi de viabilitat i el Reglament de règim intern del servei residencial i centre de dia 
per a la gent gran, amb una cabuda de 102 places residencials i 20 places de centre de 
dia, a les noves instal·lacions del carrer de les Sínies, 7-9 de Molins de Rei.

Atès que el Projecte consta d’una memòria i annexos, d’un plec de condicions tècniques, 
amidament i d’un pressupost d’execució per contracte de 9.959.143,32 €, més 995.914,33 
€ corresponents al 10% d’IVA, essent un total de 10.955.057,65 €, d’una documentació 
gràfica, estudi de gestió de residus, certificació energètica i d’un estudi de seguretat i salut, 
de conformitat amb els articles 24 i 25 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (en endavant ROAS) , el 
235.1 del Text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya (en endavant 
TRLMRLCat) i el 233 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic, 
per la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les directives del Parlament 
Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 (LCSP).

Vist l’informe favorable per l’aprovació del projecte de construcció d’una Residència per a 
gent gran i centre de dia a Molins de Rei a la finca núm. 7-9 del carrer de Les Sínies, de 
Molins de Rei, emès en data 4 de desembre de 2023, per l’arquitecte municipal. 
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Atès el que disposen l’art. 235.2 del TRLMRLCat, i els arts. 37 i ss. del ROAS que regulen 
el procediment d’aprovació dels projectes.

Atès que les obres objecte del projecte de referència tenen la consideració d’obres locals 
ordinàries, d’acord amb allò que disposen els arts. 8 i 9 del ROAS, és necessària la seva 
execució, i a més són obres que afecten terrenys de titularitat municipal, en conseqüència, 
tot l’àmbit del projecte és de domini públic.

Atès que aquestes obres es poden classificar com a obres de primer establiment d’acord 
amb allò que disposen l’art. 12.1.a) del ROAS i l’art. 231 de la LCSP.

Atès que de conformitat amb allò que disposen la disposició addicional segona de la LCSP, 
els arts. 53.1 p) del TRLMRLCat. i l’art. 23 de les Bases d’execució del pressupost, l’òrgan 
competent per contractar l’execució de les obres és igualment el competent per aprovar el 
projecte, el plec de clàusules administratives, el plec de prescripcions tècniques, 
l’expedient de contractació i la despesa corresponent, i aquest és l’Alcalde.

Vist l’art. 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases del Règim Local 
(LBRL), l’aprovació dels projectes que encara no estiguin previstos en els pressupostos serà 
competència del Ple de la Corporació.

Vist l’informe-proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 5 de desembre de 
2023 per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 5 de 
desembre de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- APROVAR inicialment, i si s’escau definitivament, el Projecte bàsic i executiu de 
construcció d’una Residència per a gent gran i centre de dia a la finca núm. 7-9 del carrer 
de Les Sínies, de Molins de Rei, i l’Estudi de Seguretat i Salut que l’acompanya, que queda 
incorporat al propi projecte, amb un pressupost d’execució per contracte de 9.959.143,32 
€, més 995.914,33 € corresponents al 10% d’IVA, essent un total de 10.955.057,65 €, i un 
termini estimat d’execució de 18 mesos.

Segon.- SOTMETRE a la preceptiva informació pública el projecte esmentat, mitjançant 
anunci a inserir en el BOP i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, durant el termini de 30 
dies hàbils a l’objecte que es puguin formular les al·legacions que s’estimin pertinents.

Tercer.- ELEVAR a definitiu aquest projecte, sense nova resolució, si no es presenta cap 
al·legació durant el termini d’exposició pública. L’aprovació definitiva del projecte es 
publicarà al BOP, en el DOGC, i s’ha d’inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, d’acord 
amb allò que preveu l’article 38.2 del ROAS. 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:
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I ara passem al punt 4, que és «Aprovar inicialment el projecte bàsic i executiu de la 
construcció d'una residència per a la gent gran i centre de dia a Molins de Rei». 
L'explicació d'aquest punt la faré jo mateix. 

Presenta el punt 4 

A partir d'aquí, obriríem el torn d'intervencions. Senyora Campmajó, endavant.

Sra. Campmajó:

Bé, des del grup d'Esquerra hi votarem a favor. El projecte és preciós, l'edifici està molt 
ben pensat, és modern, respon a les necessitats de les persones que hi viuran. El projecte 
permet fer-hi una intervenció basada en el model tècnic d'atenció centrat en la persona, 
perquè ofereix espais particulars d'intimitat i espais col·lectius. També un entorn agradable 
i molta llum. Malgrat que en l'anterior Ple i de forma expressa lamentàvem que per part del 
Govern es va intentar fer creure que ERC hi votaríem en contra, cosa que no és així, avui 
volem reiterar que el que ERC volia era poder votar les propostes per separat i que, en cap 
cas, en cap cas, hi estem en contra. 

Nosaltres hem estudiat a fons el projecte de viabilitat i cal que siguem conscients que el 
model centrat en la persona no només ho és per com es dissenyen els espais, sinó que es 
defineix principalment pel tipus d'atenció que reben les persones grans i, per tant, és 
essencial comptar amb professionals formades, amb una bona experiència, amb ratis 
suficients per atendre correctament les persones i amb una retribució justa. Des del nostre 
grup sempre hem defensat una residència i sempre hem fet i farem els ponts necessaris 
amb la Generalitat quan calgui perquè el projecte avanci. Ara entrarem en el debat de 
l'atenció a les persones grans i des del nostre grup procurarem que els plecs tècnics 
recullin les condicions amb claredat perquè la gestió de l'entitat o empresa concertista ho 
faci amb garanties i amb qualitat. Podeu comptar amb nosaltres per al que calgui.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyora Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bé, nosaltres, molt breus. Com ja vam dir a l'anterior Ple, per coherència creiem que hem 
de donar suport a la construcció de la nova residència, ja que la Generalitat de Catalunya 
no està en disposició de fer-la efectiva. Porteu, perquè nosaltres no hi érem, més de 
quinze anys per aconseguir-ho i, per tant, que no ho vam dir en l'anterior Ple, felicitats per 
la feina feta. Només un petit punt en què nosaltres hi farem molt d'èmfasi perquè seguim 
creient en aquest projecte, però no podem deixar de tornar a dir que un cop construïda i si 
en algun moment podem recuperar la gestió directa , nosaltres estarem encara més 
disposats a que es pugui dur a terme i no tenir una gestió indirecta durant els pròxims 40 
anys. Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Moltes gràcies. Bé, jo crec que tal com vaig dir en el Ple aquest que portàvem les cent-
dues places, crec que és un pas més cap a aquest projecte que per a Molins de Rei és 
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absolutament necessari, és el projecte, jo crec, emblemàtic que aquest municipi necessita. 
I és el projecte que, possiblement, més anys hem tardat a poder desenvolupar, excepte els 
barris de dalt, amb la modificació puntual del Pla General Metropolità per al barri de la 
Riera Bonet. 

Crec que és evident que, en aquest sentit, nosaltres estem enormement orgullosos perquè 
és la constatació de creure en un projecte, de creure que realment s'havia de continuar 
lluitant perquè la residència fos un objectiu prioritari per a aquest municipi. I avui, per a 
nosaltres, torna a ser un altre dia important, un projecte executiu que jo crec que reflecteix, 
a part, molt bé el que és una residència com possiblement no n'hi haurà cap a Catalunya, 
on un dels comentaris que vaig escoltar una vegada l'alcalde, que a mi em va agradar 
molt, va ser que és una residència que permet tenir sis miniresidències. Això no ho has dit, 
però... Aquest comentari, doncs, no l'he escoltat, disculpeu-me. Però és veritat que, en 
aquest sentit, jo crec que permetrà el que, malauradament, vam viure amb la pandèmia, 
que puguem tenir les zones separades entre les zones brutes i les zones netes, que això, 
malauradament, durant la pandèmia no ho vàrem poder aconseguir com s'havia d'haver 
aconseguit a la nostra residència. Per tant, és un projecte que, com diu, és absolutament 
lluminós. Un projecte que hem centrat en el model a la persona, en l'atenció a la persona, 
que ens permetrà desenvolupar projectes a més llarg termini amb la ciutadania de la nostra 
vila, que crec que haurem d'atendre i haurem de situar en el centre. Ho hem vist amb les 
modificacions puntuals que hem tingut al respecte, que cada vegada més més gent ho 
passa malament. I aquest és un element que aquesta residència ens ha de posar al centre 
no només les persones que hi viuen, sinó altres persones del municipi. Crec que és un 
element que també està molt ben treballat per aquest equip d'arquitectes amb àmplia 
experiència en els països nòrdics en fer residències. I això és un punt i un element que ens 
va agradar molt a l'hora també de confeccionar aquest projecte d'aquelles cinc propostes 
que se'ns van presentar. I, per tant, és un dia d'avui que jo crec que val la pena que el 
gaudim, que el visquem amb intensitat, perquè és aquella punta de llança ja, en què, ara 
sí, després de... Esperem que pugui venir el més ràpid possible la licitació i tinguem una 
empresa que construeixi, una empresa o una fundació, que construeixi i que gestioni la 
nostra residència. Una residència de cent-dues places amb vint places de dia. 

I un element que també a l'inici va tenir certa discussió i que veiem que era un cost elevat, 
però precisament no és menor el fet de poder aconseguir tenir aquestes places 
d'aparcament no només també per a les persones que hi treballaran, sinó també perquè, 
malauradament, quan alguns dels residents ens deixin no hagin de sortir per la porta de la 
residència. Això és un element en què nosaltres ho vam posar crec que molt d'esment i, 
per tant, que també ho hem pogut aconseguir, crec que és un element a valorar molt 
positivament i que, possiblement, passa una miqueta desapercebut, però crec que té una 
importància cabdal. Per tant, enhorabona. Gràcies a tots les persones que hi han 
col·laborat, que s'hi han deixat la pell, perquè és un projecte en què molta gent s'hi ha 
deixat la pell i cal dir-ho i valorar-ho i posar-ho en valor. I, per tant, nosaltres des d'Ara 
Molins l'únic que podem dir és que hi votarem absoluta i rotundament a favor.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Sánchez. Ara és el torn del senyor Lucas Ferro. Endavant.

Sr. Ferro:

Seré molt breu. Crec que després de tants i tants anys que en aquest Ple municipal s'ha 
parlat de la residència, estem ja al final d'un camí on la residència deixarà de ser un 
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projecte i començarà a ser ja una realitat i un equipament municipal a la nostra vila. I, per 
tant, jo crec que ens toca felicitar-nos a tots per la possibilitat de construir aquest 
equipament. És evident que hi ha coses que ens agraden més, que ens agraden menys, 
però que és un equipament positiu i d'una qualitat molt positiva per a la nostra vila i que, a 
més, ens permet millorar i ampliar un equipament municipal i un servei municipal com el 
residencial, que és altament demandat i que té un impacte molt gran sobre la vida no 
només de la gent gran, sinó de les seves famílies i dels seus éssers estimats de Molins. I, 
per tant, ho vaig dir el Ple passat, que aquell era l'antepenúltim pas que fèiem després d'un 
llarg periple per arribar fins aquí, avui tenim un penúltim pas, com és l'aprovació del 
projecte i, evidentment, agrair i felicitar a tots i totes els que hi heu participat, el personal 
tècnic de la casa, la gent que ens ha assistit des de fora, a les forces que heu format part 
del Govern, perquè ja no queda molt. Tindrem, evidentment, el procés de licitació, que és 
un procés complex que exigeix, evidentment, un debat polític sobre les condicions i on ens 
hi juguem gran part d'aquestes incidències que podem tenir des d'aquesta sala de plens i 
que, per tant, esperem que sigui el més participat i el més positiu per millorar el projecte 
inicial. I ens queda poc, serà l'últim pas i podrem celebrar per fi que tenim una residència a 
l'alçada del que Molins de Rei mereix.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Tancaré jo aquest torn primer d'intervencions agraint el posicionament i les 
felicitacions de tothom per assolir aquest objectiu. I també, permeteu-me que ho verbalitza 
més amb la senyora Campmajó, que si ara fa un mes els hi demanava que votessin a favor 
i, al final, no ens va agradar aquest posicionament, avui sí que agraïm especialment que, 
en aquest cas, avui sí que votin a favor. I respecte a la mà estesa a la Generalitat, aquí un 
tema, és a dir, en el moment que ells no participen d'inici, ara ja no. És a dir, ara ja hem de 
fer nosaltres la residència, que és la decisió i el camí que hem encetat. L'únic que 
necessitarem de la Generalitat de Catalunya és que a partir del 2027, hi hagi qui hi hagi, 
però compleixi el seu compromís d'incrementar les places públiques residencials. 
Malauradament, en el termini que hi ha d'aquí fins al 2027, ells ja han dit que no hi volien 
participar, ja han dit que no feien front a la construcció de la residència, ja han dit que això 
si nosaltres volíem més places les havíem de fer nosaltres. I, per tant, agraïm... i jo estic 
convençut que treballarem conjuntament, com ho hem fet fins ara, posarem tot el focus i 
l'èmfasi per aconseguir els millors plecs i les millors garanties i que el concurs no quedi 
desert, perquè si no tota aquesta feina no haurà servit de res. I aquest és el repte que tots 
ara tenim al davant. 

Però també, permeteu-me, coneixent els marges de maniobra que té l'Ajuntament de 
Molins de Rei mateix. Perquè a mi afirmacions del tipus «que els treballadors tinguin una 
retribució justa», que tots ho podríem subscriure, és introduir un concepte, si em permet 
subjectiu, que no és de la competència d'aquest Govern ni d'aquest Ajuntament de Molins 
de Rei. Hi ha un conveni marc del sector, hi ha una ràtio de professionals que la 
Generalitat va disminuir en el seu moment, el 2014, que encara a hores d'ara no hem 
recuperat als centres residencials d'aquest país, amb disminució d'hores de fisioteràpia, 
amb disminució d'hores d'assistents i d'auxiliars de residència i que, malauradament, tant 
de bo ho poguéssim recuperar el més aviat possible, perquè a hores d'ara hi ha centres 
residencials que, en aquest cas, a vegades veuen amb dificultats l'assistència i la cura de 
la gent que està vivint i que està residint en aquests centres d'alta magnitud o d'alta 
especialització. Per tant, jo estic convençut que avançarem en aquesta línia, però també 
hauria de ser important conèixer els marges que té l'Ajuntament de Molins de Rei, que són 
els que són. I que, a partir d'aquí, hem de combinar el que desitgem i volem amb el marge 
que tenim i amb les garanties que el concurs sigui i tiri endavant. Per tant, ho deixaria aquí. 
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No sé si hi ha alguna intervenció més o podem passar a la votació. Sí, senyora 
Campmajó? Endavant.

Sra. Campmajó:

Bé, el fet de procurar que la gestió de la residència no quedi deserta en part tindrà molt a 
veure amb els plecs que es determinin. La retribució dels professionals, evidentment, hi ha 
un conveni marc, però si l'Ajuntament estipula que en aquest conveni poden haver-hi 
plusos d'activitat, plusos de més, l'entitat que entri pot absorbir i pagar de més a les 
treballadores, això no és una limitació. Entenc que això és el debat que haurem de fer ara 
en el tema dels plecs tècnics.

Sr. Alcalde:

I segurament posaria en risc que algú se senti més atret a venir a licitar i a construir i a 
gestionar aquesta residència. És, precisament, aquest equilibri que hem de trobar per tal 
que, des del desig que siguin unes retribucions que podríem considerar òptimes, però que 
no posin en risc el pla de viabilitat que vàrem aprovar, precisament, en el passat Ple de 
novembre. Passem a la votació, si els sembla. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

5.- Aprovar l’addenda de modificació del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament 
de Molins de Rei i l’AMB pel finançament de les obres de rehabilitació de “El Molí” 
(mòdul c) de Molins de Rei. (expedient 2/2021/CONVE).-

DICTAMEN

1.- Vist que en data 8 de juliol de 2021, l’Ajuntament de Molins de Rei i l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, van signar un conveni de col·laboració que tenia per objecte regular la 
col·laboració de l’Ajuntament de Molins de Rei i l’AMB per al finançament de les obres de 
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Rehabilitació de l’edifici “El Molí”, 2a fase (Mòdul C) a Molins de Rei, incloses en el 
Programa de l’AMB de foment del patrimoni cultural i industrial amb participació municipal, 
cofinançat pel FEDER, dins de l’eix prioritari 6 del Programa Operatiu FEDER 2014-20 de 
Catalunya, en el marc del Conveni de col·laboració FEDER Generalitat-AMB.

2.- Vist que aquest conveni estableix en la clàusula dotzena un termini de duració fins el 31 
de desembre de 2023, així com la possibilitat de ser prorrogat per un període addicional de 
fins a 4 anys. 

3.- Vist l’informe tècnic emès en data 7 de novembre de 2023 per l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona (en endavant AMB), referent a la justificació econòmica de l’obra del projecte 
d’execució del mòdul C de l’edifici El Moli a Molins de Rei. 

4.- Vista l’Informe tècnic de data 4 de desembre de 2023, emès per l’Arquitecte de l’Oficina 
Tècnica de l’Àrea de Sostenibilitat i Territori, en el que es fa constar que els increments 
econòmics en l’execució de les obres impliquen la modificació del Conveni així com la seva 
vigència, que es proposa prorrogar quatre anys addicionals.

5. Vista l’acta de la reunió de seguiment als efectes d’arbitrar els mecanismes de resolució 
de les discrepàncies sorgides en la interpretació i aplicació del Conveni signat entre 
l’Ajuntament de Molins de Rei i l’Àrea Metropolitana de Barcelona per al finançament de les 
obres del projecte de rehabilitació de l’edifici “El Molí” (Mòdul C)

6.- Vist que és voluntat de les dues parts signants modificar el Conveni per tal de concretar 
el finançament dels costos addicionals de les obres de Rehabilitació de l’edifici “El Molí”, 2a 
fase (Mòdul C) a Molins de Rei, així com de prorrogar-lo per un període de 4 anys 
addicionals.

7.- Vist l’art. 49 lletra h) apartat segon de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) i l’art. 110.2 lletra g) de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic 
i de procediment de les administracions públiques de Catalunya (LRJPAPC), on es preveu 
la possibilitat de prorrogar els convenis amb l’acord unànime de les parts i fins a un màxim 
de 4 anys addicionals. 

8.- Vist l’art. 49.g) LRJSP, que estableix que quan les parts d’un conveni no regulin 
expressament el règim de modificació del conveni, la modificació requerirà l’acord unànime 
dels signants

9.- Atès el que disposa l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, on s’exigeix la 
publicació dels convenis interadministratius al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
(DOGC). En aquest sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de la 
seva publicació sigui l’AMB. 

Així mateix, d’acord amb l’art. 14.3 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern (LTAIPBG), les obligacions de 
publicitat activa que la normativa exigeix a les Administracions Públiques en matèria de 
convenis s’han de fer efectives per mitjà del Registre de convenis de col·laboració i 
cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de Transparència. En aquest 
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sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de remetre el conveni al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat sigui l’AMB.

10.- Atès que existeix consignació pressupostària suficient a les partides 
4020/336101/76401- Addenda Conveni AMB Edifici C i 4020/336101/76402- Addenda 
Conveni AMB Edifici C revisió de preus excepcional, del pressupost municipal per l’exercici 
2023, condicionada a l’aprovació definitiva dels expedients de crèdit extraordinari 8/2023 i 
9/2023.

11.- Vista la minuta de l’Addenda de modificació del Conveni validada en data 5 de 
desembre de 2023 pel Departament de Serveis Jurídics de la Corporació. 

12.- Atès l’informe jurídic de data 5 de desembre de 2023 amb la conformitat del Secretari 
accidental de la Corporació de data 5 de desembre de 2023, en virtut dels articles 3.3 i 3.4 
del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels 
funcionaris de l’administració local amb habilitació de caràcter nacional, i que estableixen, 
entre d’altres, que cal emetre un informe preceptiu de Secretaria quan el conveni requereixi 
la majoria absoluta del Ple per a la seva aprovació, com és el cas que ens ocupa, d’acord 
amb l’art. 47.2.h) LRBRL i l’art. 114.3.e) TRLMRLC, i que l’emissió de l’informe de 
Secretaria podrà consistir en una nota de conformitat amb l’informe jurídic.

13.- Vist l’art. 22.2.p) LRBRL i l’art. 52.2.q)TRLMRLC, que atribueixen la competència al 
Ple sobre la matèria del present conveni.

Vist l’informe-proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 5 de desembre de 
2023 per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions, 
amb l’informe jurídic de data 5 de desembre de 2023 de la Cap de Serveis Jurídics en 
assignació temporal de funcions s/DA 493 de data 25/03/2022; i l’informe econòmic de 
data 5 de desembre de 2023 de l’Interventor.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 5 de 
desembre de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

PRIMER.- APROVAR l’addenda de modificació del conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Molins de Rei i l’Àrea Metropolitana de Barcelona per al finançament de les 
obres de Rehabilitació de l’edifici de “El Moli” 2a Fase (Mòdul C) de Molins de Rei,.

SEGON.- AUTORITZAR I DISPOSAR les despeses corresponents a les obligacions 
municipals que es deriven de l’esmentada pròrroga. En aquest acord no hi ha encara la 
fase de reconeixement de l’obligació. L’executivitat d’aquest acord es condiciona a 
l’aprovació definitiva dels expedients de crèdit extraordinari 8/2023 i 9/2023 que es farà 
efectiva, amb càrrec a les següents aplicacions pressupostàries: 

Aplicació pressupostària Import anual Exercici comptable
4020/336101/76401- Addenda Conveni AMB Edifici C
4020/336101/76402- Addenda Conveni AMB Edifici C 
revisió de preus excepcional

368.718,33 € 2023
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TERCER.- FORMALITZAR l’addenda del conveni abans esmentada.

QUART.- ADOPTAR les següents mesures en matèria de publicitat:

- Publicació de la pròrroga del conveni en el web municipal de l’Ajuntament de Molins 
de Rei (portal de transparència). 

CINQUÈ.- NOTIFICAR aquest acord a l’Àrea Metropolitana de Barcelona (l’altre part) i 
traslladar-ho a l’Oficina Tècnica de l’Àrea de Sostenibilitat i Territori, Intervenció, 
Tresoreria, Serveis Jurídics i Transparència.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem al punt cinquè de l'ordre del dia que és «Aprovar l'addenda de modificació del 
conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Molins de Rei i l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona per al finançament de les obres de rehabilitació del Molí i, concretament, del 
mòdul C, que li diem, de Molins de Rei». I, per tant, fa l'explicació d'aquest punt el regidor 
d'obres, el senyor Miguel Zaragoza. Endavant.

Sr. Zaragoza:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 5

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. S'obriria el torn d'intervencions. Senyora Campmajó, endavant.

Sra. Campmajó:

Sí, bé, votarem a favor d'aquesta addenda, considerem que cal rehabilitar i preservar el 
patrimoni i perquè també entenem que no es podia preveure, segurament, en el projecte 
inicial. Ara bé, ja que en parlem, ens agradaria poder demanar-los que defineixin quins 
seran els usos d'aquest espai. Parlen d'aules d'estudi, espais joves, sales per a tallers, 
però, alhora, es diu que és un espai petit. No acabem d'entendre a què es destinarà el 
mòdul C.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Moltes gràcies. Bé, aquest va ser un punt que a la comissió informativa nosaltres vam 
tensionar una miqueta o, en tot cas, estem disconformes. Crec que vostès coneixen 
perfectament la meva posició abans i crec que també poden intuir quina serà la nostra 
posició en aquest sentit. Entenent, i vull deixar-ho per endavant, que vostès són el Govern i 
a vostès els hi toca manar. I, per tant, a vostès els hi toca decidir. I, per tant, nosaltres, si 
haguéssim estat al Govern, aquest punt avui no el portaríem a Ple. I no el portaríem, 
perquè, en tot cas, hi ha un conveni en què el que hi ha és una discrepància. Una 
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discrepància que el que fem avui és acceptar que la discrepància té una part de raó, que 
és la que diu l'Àrea Metropolitana. Per tant, nosaltres entendríem que nosaltres podríem 
assumir perfectament aquest pagament. I, alhora, que un ens tercer decideixi si aquest 
conveni que vam signar amb l'Àrea Metropolitana l'havia de pagar l'Ajuntament o no, o 
l'havia de pagar l'Àrea Metropolitana. I nosaltres creiem que podríem fer les dues coses, 
deixar-ho sobre la taula, pagar aquest diferencial que l'Àrea Metropolitana ens amenaçava 
de poder deixar de continuar amb les obres, i jo crec que aquest és un risc que no ens 
podem permetre, i, per tant, nosaltres hem de fer front a aquest pagament d'aquestes 
obres. Però, alhora, evidentment, que un tercer decideixi si aquell conveni que es va signar 
diu el que diu l'Àrea Metropolitana o diu el que defensa l'Ajuntament de Molins de Rei. 
Que, en tot cas, tots aquests diners que es posen són diners que sortiran de les arques 
municipals, perquè encara que l'Àrea Metropolitana posi aquests cent i pico mil més que 
venen del sobrant del projecte de la carretera, és evident que són diners que els podrien 
destinar a altres qüestions. Per tant, nosaltres sempre haguéssim preferit que aquest punt 
s'hagués decidit, i així ho vaig defensar sempre en un altre espai, no entre l'Àrea 
Metropolitana i l'Ajuntament de Molins de Rei. I, en aquest sentit, el nostre vot serà també, 
per coherència, d'abstenció en aquest punt, perquè entenem que, en tot cas, això ha de 
continuar endavant.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, si no hi ha cap intervenció més, senyor Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Bé, jo agraeixo l'aclariment. Crec que és coherent la seva posició. Ho hem parlat... Des del 
seu punt de vista. I amb això vull que quedi clar que nosaltres aquí, evidentment, defensem 
la posició de l'Ajuntament. Ens trobem en una situació de bloqueig amb el finançament 
d'aquesta obra, com vostè planteja, que no és d'aquest mandat, per entendre'ns, és una 
cosa que està bloquejada amb l'obra. I, clar, això comença a ser urgent en el 
desenvolupament de l'obra. I arriba un moment, tot i que és veritat que l'obra, a més, s'ha 
endarrerit, ha anat amb retard, que encara estem en aquests moments acabant ara l'obra. 
Doncs, bé, ens porta a aquesta situació en què durant molts mesos, massa, crec jo, hem 
tingut un debat. Més que una discussió, un debat. Jo no hi era abans com a regidor 
d'obres, ja ha explicant la seva part. Però jo crec que en el fons estem parlant també una 
mica, entre cometes, de lleialtat institucional. Perquè el que nosaltres aconseguim aquí 
d'una obra que fem, que anem a fer nosaltres, és el finançament, per part de l'Àrea 
Metropolitana, finalista d'una subvenció d'un FEDER. I, a més, a l'inici de l'acord entre les 
dues administracions queda clar que el finançament no és per a una altra cosa, sinó és 
716.000 euros del FEDER que van cap allà. Amb la qual cosa, això no és ampliable, 
perquè la Generalitat no amplia en funció que tu tinguis una subvenció. Això no és per 
posar més diners. I aquí és, per als que es poden escoltar, l'altra interpretació del mateix 
article que, conforme vas llegint diu, bé, si hi ha un escreix, s'haurà d'estudiar a qui se li ha 
d'imputar aquest escreix, que això tampoc va entrar, i es finançarà a través d'un 50 %, 
cosa que és incoherent amb l'inici i l'objectiu amb què l'Ajuntament de Molins de Rei i 
l'Àrea Metropolitana plantegen aquesta obra. I és que l'Àrea Metropolitana col·labora 
aportant una part del FEDER, no més recursos, sinó un FEDER que només hem gaudit sis 
municipis més de l'Àrea Metropolitana. D'acord? Jo crec que el que nosaltres fem aquí, 
amb la discussió que vostè diu, és, bé, desencallem, posem els recursos. En el fons 
entenem la situació i és per això que fem aquesta proposta de modificació de l'addenda.

Sr. Alcalde:
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Moltes gràcies. Més intervencions? Senyor Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Sí, jo crec que la lleialtat d'aquest Ajuntament envers l'Àrea Metropolitana portem 
molts anys practicant-la. Crec que, precisament, i recordarà que en un moment determinat, 
quan anàvem a posar diners per fer el camí del riu, l'Àrea Metropolitana, precisament, ens 
va dir «Escolta'm, nosaltres ho acabarem executant i vosaltres sou un municipi que 
sempre, quant hem dit de posar diners, sempre, sempre, sempre, heu sigut els primers que 
heu dit endavant». I, per tant, crec que, des d'aquest punt de vista, la lleialtat de 
l'Ajuntament de Molins de Rei envers l'Àrea Metropolitana ningú la pot posar en dubte. Jo 
el que dic i el que sempre he defensat és que crec que hi ha una discussió, o sigui, hi ha 
una discrepància dintre d'aquest conveni en què diu una cosa i diu el contrari en el mateix 
conveni i, per tant, entenem que ho podríem haver decidit en un altre espai. Però ja els he 
dit, a vostès els hi toca governar, vostès són els que han de tirar endavant l'Ajuntament en 
aquests moments i, per tant, són a qui els hi toca prendre les decisions. Nosaltres, en 
aquest sentit, entenem aquest punt i per això no votarem en contra, per això ens 
abstindrem, per responsabilitat també de Govern, però entenent que nosaltres, 
possiblement, haguéssim avançat d'una altra manera en un punt que ens crea certa 
incomoditat. Incomoditat, i això també ens va passar en un moment determinat, amb 
problemes que hem pogut tenir amb el Ricard Ginebreda amb l'aigua calenta que no ha 
estat ben connectada i que també hi ha una part de responsabilitat de l'Àrea Metropolitana 
i que tampoc no ha acabat d'assumir tota la seva responsabilitat. I, per tant, en aquest 
sentit, nosaltres crèiem que el millor era anar a una solució per part d'un tercer que pogués 
decidir realment si el que deia el conveni és el que defensa l'Àrea Metropolitana o és el 
que defensàvem nosaltres. Però, en tot cas, ho repeteixo, nosaltres ens abstindrem en 
aquest punt.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Si no vol... Endavant, senyor Zaragoza.

Sr. Zaragoza:

No, ràpidament. En la línia del que diu ell. Insisteixo que agraeixo el to, perquè al final el 
que voldria que quedi clar és una cosa, nosaltres aquí desencallem una cosa que estava ja 
aturada. No sé com hauria actuat vostè. El que dic és com hem hagut d'actuar, en aquest 
cas, el nou Govern, tot i que nosaltres teníem responsabilitat, jo com a regidor d'obres i el 
president de l'Àrea quan ens trobem amb aquesta situació de manca de finançament. I 
decidim. I segon, vull quedar-me amb la foto, i és que l'Àrea Metropolitana aquí ha ficat 
716.000 euros d'una subvenció que anàvem a posar nosaltres com a Ajuntament amb 
finançament propi. Diguem-ho, deixem-ho clar. D'acord? Que no sembli ara, no ens 
quedem amb la foto... No, no. Aquí nosaltres tenim un pressupost d'1.800.000, que hagués 
pujat a 2.171.000, que els anàvem a finançar nosaltres i que ve l'Àrea i ens diu “Tenim 
FEDER, el vostre projecte encaixa, us donarem set-cents i pico mil euros.» Doncs, jo em 
quedo amb aquesta foto. La resta, evidentment, són temes d'interpretació. I el que fem 
nosaltres avui, ho torno a repetir, és desencallar aquesta situació, finançar-ho, pagar-ho i 
tenir un equipament. A la pregunta dels companys, entenc que a la comissió informativa 
propera podrem aprofundir. Em toca a mi la part d'obres, no la part dels continguts, perquè 
sinó jo fotria uns rotllos de nassos. I jo tinc rotllo, eh?

Sr. Alcalde:
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Moltes gràcies, senyor Zaragoza, per la seva acurada explicació. Passaríem a la votació, si 
els sembla. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 15 5

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 15 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2), ERC (4) i 5 abstencions d’ Ara Molins (4)  i Enlaira Molins 
(1).

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEI A LES PERSONES

6.- Aprovar la pròrroga del conveni interadministratiu entre aquest Ajuntament i el 
Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya per a la regulació de la 
provisió de places de la Llar Municipal Dr. Josep Mestre assignades, en règim de 
col·laboració, per a un total de 30 places residencials i 10 places de centre de dia per 
al període de l’1 de gener al 31 de desembre de 2024 (expedient 33/2023/CONIN).-

DICTAMEN

Atès que el Ple, en sessió celebrada el dia 3 de novembre de 2022, va aprovar la sol·licitud 
de la signatura d’un conveni interadministratiu entre aquest Ajuntament i el Departament de 
Drets Socials de la Generalitat de Catalunya per a la regulació de la provisió de places de 
la Llar d’avís municipal Dr. Josep Mestre assignades, en règim de col·laboració, per a un 
total de 30 places residencials i 9 places de centre de dia, amb els codis següents:

· RGG Llar Municipal D’Avis Dr. Josep Mestre, codi S00689
· CDGG Centre de Dia de la Llar Municipal d’Avis Dr. Josep Mestre, codi 

S02752

Atès que el 20 de desembre de 2022, l’Ajuntament de Molins de Rei i el Departament de 
Drets Socials de la Generalitat de Catalunya van signar el “Conveni de col·laboració 
interadministrativa entre el Departament de Drets socials de la Generalitat de Catalunya i 
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l’Ajuntament de Molins de Rei per a la prestació del servei de residència assistida i centre 
de dia per a gent gran dependent “Josep Mestre”, a Molins de Rei”.

Atès que aquest conveni estableix en la clàusula Cinquena un termini de duració de l’1 de 
gener fins el dia 31 de desembre de 2023, així com la possibilitat de ser prorrogat per un 
període de fins a 4 anys addicionals.

Atès que mitjançant el Decret d’Alcaldia 1744 de 7 d’agost de 2023, es va aprovar la 
sol·licitud de pròrroga del conveni interadministratiu amb el Departament de Drets Socials 
de la Generalitat de Catalunya per a la provisió de places a la Llar Municipal Dr. Josep 
Mestre, per un total de 30 places de servei de residència i 10 places del servei de centre 
de dia i es va autoritzar l’Alcaldia per a la signatura de la minuta del conveni específic.

Atès que mitjançant el Decret d’Alcaldia núm. 1859, de 4 de setembre de 2023, es va 
aprovar la sol·licitud d’ampliació d’una plaça de centre de dia de la Llar Municipal Dr. Josep 
Mestre, amb codi S02752, per 252 dies de servei anuals, passant de 9 places a 10 places, 
a partir del dia 1 de setembre de 2023.

Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària que es va dur a terme el vint-i-set de 
setembre de dos mil vint-i-tres va ratificar els acords presos pels Decrets d’Alcaldia núm. 
1744 i 1859 esmentats.

Atès que és voluntat de les dues parts signants prorrogar l’esmentat conveni per 1 any més 
(de l’1 de gener de 2024 al 31 de desembre de 2024), amb les mateixes condicions que les 
que estableix el conveni original.

Vist l’art. 49 lletra h) apartat segon de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) i l’art. 110.2 lletra g) de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic 
i de procediment de les administracions públiques de Catalunya (LRJPAPC), on es preveu 
la possibilitat de prorrogar els convenis amb l’acord unànime de les parts i fins a un màxim 
de 4 anys addicionals. 

Atès el que disposa l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, on s’exigeix la 
publicació dels convenis interadministratius en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (DOGC). En aquest sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada 
de la seva publicació sigui el Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya. 

Així mateix, d’acord amb l’art. 14.3 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern (LTAIPBG), les obligacions de 
publicitat activa que la normativa exigeix a les Administracions Públiques en matèria de 
convenis s’han de fer efectives per mitjà del Registre de convenis de col·laboració i 
cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de Transparència. En aquest 
sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de remetre el conveni al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat sigui el Departament 
de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya.

Atès que, a sol·licitud del Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya, la 
pròrroga d’aquest conveni ha de ser aprovada pel Ple de la corporació.

Atès l’informe proposta de la Cap del Negociat de Serveis Socials, de data 7 de desembre 
de 2023.
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Atès l’informe jurídic favorable de l’Assessora Jurídica de la mateixa data.

Atès l’informe de l’Interventor Accidental, de data 7 de desembre de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

ACORDS

PRIMER.- APROVAR la pròrroga del conveni interadministratiu entre aquest Ajuntament i 
el Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya per a la regulació de la 
provisió de places de la Llar Municipal Dr. Josep Mestre assignades, en règim de 
col·laboració, per a un total de 30 places residencials i 10 places de centre de dia per al 
període de l’1 de gener al 31 de desembre de 2024.

SEGON.- FORMALITZAR la signatura de la pròrroga.

TERCER.- PUBLICAR la pròrroga del conveni en el web municipal de l’Ajuntament de 
Molins de Rei (portal de transparència). 

QUART.- NOTIFICAR aquest acord al Departament de Drets Socials de la Generalitat de 
Catalunya i TRASLLADAR-LO al Negociat de Serveis Socials, de control de gestió i de 
Serveis Jurídics.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem als aspectes dictaminats per la Comissió de l'Àrea de Serveis a les Persones, 
amb un punt que he de llegir, però que després em diran que ja he explicat tot el punt, el 
punt sisè, que és «Aprovar la pròrroga del conveni interadministratiu entre aquest 
Ajuntament i el Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya per a la 
regulació de la provisió de places de la llar municipal Doctor Josep Mestres assignades en 
règim de col·laboració per un total de 30 places residencials i 10 places de centre de dia 
per al període 1 de gener al 31 de desembre del 2024». I entenc que hi ha alguna cosa a 
afegir. Senyora Ainoa García, endavant.

Sra. García:

Bona tarda a tots i totes. 

Presenta el punt 6

Sr. Alcalde:

Molt bé, moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Si no hi ha intervencions, 
passaríem a l'aprovació. 

[Votació] 

VOTACIÓ:
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Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

C – QÜESTIONS SOBREVINGUDES

7.- Qüestions sobrevingudes.-

7.- a) Qüestió Sobrevinguda. Aprovar la perllongació de la concessió d’abastament 
d’aigua potable. (expedient 8/2023/CONSE).-

Es procedeix de la votació sobre la ratificació de la inclusió d’aquest punt, en virtut 
de l’article 82.3 ROF:

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació acorda la present proposta per unanimitat 
dels membres presents, la ratificació de la inclusió d’aquest punt.  

PROPOSTA
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Antecedents

Atès que el Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei, en sessió extraordinària del dia 8 de 
setembre de 1998, va acordar l’adjudicació del contracte de gestió i explotació del servei 
municipal d’abastament d’aigua potable de Molins de Rei, en règim de concessió, a 
l’empresa TECNICA DE DEPURACIONS, SA (TEDESA), actualment FCC AQUALIA.

Atès que el contracte, que es va formalitzar en data 23 d’octubre de 1998, establia que el 
període de vigència de la concessió seria de 25 anys, a computar a partir de l’1 de gener 
de 1999, de manera que finalitza el proper 31 de desembre de 2023.

Atès que el vigent Reglament del servei metropolità del cicle integral de l’aigua, aprovat pel 
Consell Metropolità de 6 de novembre de 2012, és aplicable –conforme al seus articles 1 i 
2- a la regulació per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) de la gestió i 
prestació integral dels serveis públics metropolitans de subministrament domiciliari d’aigua 
de consum humà i subministrament d’aigua destinada a altres usos diferents del consum 
humà, en tot l’àmbit territorial de la prestació del servei que compren els municipis 
assenyalats a l’article 2.1 de la Llei 31/2010, de 3 d’agost, de l’AMB.

Atès que l’article 5.3 del referit Reglament disposa que, en la seva condició de titular del 
servei de subministrament d’aigua, correspon a l’AMB l’exercici, entre d’altres, de les 
següents funcions: Organitzar, coordinar i reglamentar el servei; supervisar i controlar la 
gestió del servei prestat per les Entitats subministradores; conèixer els mitjans materials i 
personals i el desenvolupament econòmic de les Entitats que presten el servei en l’àmbit 
metropolità; aprovar els plans directors de servei i els anuals d’inversions de les Entitats 
subministradores, excepte en els casos de prestació directa del servei pels ajuntaments, 
en els quals, un cop aprovats, hauran de ser tramesos a l’Entitat perquè en prengui 
coneixement.

Atès que en data 20 d’octubre de 2020, la Secció 5a de la Sala del Contenciós-
Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va dictar la Sentència núm. 
4187 per la que s’anul·laven els apartats 3.2.1, 3.2.2, 3.2.3, 3.3.1 i 3.3.2 del Reglament 
Metropolità del Servei del Cicle Integral de l'Aigua en la modificació aprovada pel Consell 
Metropolità en sessió de data 28 de març de 2017.

Atès que la referenciada Sentència estableix que l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
ostenta la competència del servei del cicle integral de l'aigua, especialment pel que fa a 
l'abastament d'aigua potable, al definir la titularitat com a metropolitana.
Atès que, en aquest sentit, la indicada Sentència considera que l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, per un costat, té competència plena, atribuïda per la Llei, en els serveis de 
subministrament d'aigua en baixa, de sanejament en alta i de depuració d'aigües residuals, 
i, per l’altra, té facultat per coordinar els sistemes municipals pel que fa al sanejament en 
baixa i altres possibles competències municipals en matèria d'aigua.

Atès que en data 22 de desembre de 2020, el Consell Metropolità de Barcelona va 
adoptar, per un costat, donar compte de la Sentència de contínua referència i, per l’altre, 
donar una nova redacció als apartats de l’article 3 anul·lats per la Secció 5a de la Sala del 
Contenciós- Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.

Atès que, pel que aquí interessa, l’apartat 1 de l’article 3 del Reglament Metropolità del 
Servei del Cicle Integral de l’Aigua resta amb el següent redactat literal: 3.1. Els serveis 
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públics objecte d’aquest Reglament son de titularitat de l’AMB, que els ha de prestar de 
forma integral mitjançant qualsevol de les formes de gestió, directa o indirecta, previstes en 
la legislació local vigent. (correspon literalment a l’article 3.1 anterior)

Atès que, alhora, en aquell mateix Acord del Consell Metropolità de Barcelona s’acorda 
iniciar els treballs per a definir, amb la participació dels municipis, el model o models de 
gestió del servei integral del cicle de l’aigua i els mecanismes i calendaris d’implantació 
dels mateixos, de cara a l’efectiva assumpció per part de l’AMB com a propis dels serveis 
que encara es mantenen en l’òrbita municipal, i també per a determinar els mecanismes de 
coordinació de les competències que en matèria d’aigua corresponen als Ajuntaments.

Atès que en data 12 de gener de 2021, la Junta de Govern de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona va adoptar el següent acord: constituir una Comissió d’Estudi encarregada de 
realitzar el treballs que permetin identificar, amb la participació dels municipis, els 
mecanismes i models de gestió que resultin més sostenibles i eficients per a l’establiment i 
prestació del servei del cicle integral de l’aigua en l’àmbit metropolità abans descrit, 
determinant els terminis, fases, condicions d’integració i règim transitori segons procedeixi 
en cada cas.

Atès que, a data d’avui, malgrat trobar-nos davant d’un servei essencial, no s’ha fet 
efectiva l’assumpció del servei de subministrament d’aigua potable en baixa de 
l’Ajuntament de Molins de Rei per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Tanmateix, 
en data 4 de gener de 2021, l’Ajuntament va rebre requeriment del Consell Metropolità, en 
el sentit de:“requerir als ajuntaments metropolitans no inclosos dins de l’àmbit del servei 
metropolità del cicle integral de l’aigua que gestiona Aigües de Barcelona, Empresa 
Metropolitana de Gestió del Cicle Integral de l’Aigua, SA que, ateses les circumstàncies 
concurrents, continuïn garantint la prestació del servei d’abastament d’aigua en baixa en el 
seu municipi, en la forma que tinguin determinada, mentre no es completi l'assumpció del 
mateix per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona.”

Atès que davant de la manca de l’assumpció de la competència del servei de 
subministrament d’aigua potable en baixa per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona i al 
trobar-nos davant d’un servei de caràcter essencial que no pot admetre la paralització del 
mateix en ares a l’interès general resulta imprescindible la seva continuïtat.

Fonaments de dret

Vist que tant al Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei de contractes de les Administracions Públiques, com al Reial decret 
legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de 
contractes del sector públic,i a l’actual Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del 
sector públic, es considera com una obligació fonamental del contractista la prestació del 
servei amb la continuïtat convinguda i garantir als particulars el dret a utilitzar-lo en les 
condicions que s’hagin establert i mitjançant l’abonament, si s’escau, de la contraprestació 
econòmica compresa en les tarifes aprovades. En cas d’extinció del contracte per 
compliment d’aquest, el contractista ha de seguir prestant el servei fins que es formalitzi el 
nou contracte.

Vist que en el mateix sentit es manifesta l’article 235 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, quan assenyala 
com obligació del contractista: prestar el servei amb la continuïtat i la regularitat que hagi 
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acordat l'ens local contractant sense altres interrupcions que les que es produirien si la 
gestió es prestés de forma directa. En cas d'extinció del contracte, el contractista ha de 
prestar el servei fins que un altre es faci càrrec de la seva gestió.

Així mateix és fonamental tenir en compte que el servei d’abastament domiciliari d’aigua 
potable és un servei públic d’obligatòria prestació per a tots els municipis, tal i com 
determina la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, com el 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya.

La jurisprudència ha avalat la conveniència de l’acord pretès. En aquest sentit, la 
Sentència núm. 1411/2021 de la Sala 5a del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en 
el seu fonament de dret tretzè, recull que: “determinada la competencia municipal para 
acordar la continuación de la prestación del servicio por parte del concesionario, deben 
ahora examinarese las condiciones y límites de las modificaciones que pueden ser 
acordadas de forma unilateral en este período de prórroga. (...) El mantenimiento de las 
condiciones de la concesión en este período que puede denominarse de ‘prolongación 
excepcional por razones de interés público’ tiene un fundamento en las normas de 
contratación pública que regulan un supuesto que cabe considerar análogo, que presenta 
identidad de razón, que es de nulidad del contrato que produjese un grave trastorno al 
servicio público, en cuyo caso se admite que se pueda disponesr la continuación de sus 
efectsos bjo sus mismas claúsulas (cfr. Art. 35.3 TRLCSP de 2011 y art. 42.3 de la LCSP 
de 2017). Se trata de una solución si se quiere pragmática, fundada en razones de interés 
público, que garantiza el equilibrio de prestaciones en el sentido que se impone 
unilateralmente al contratistala continuidad en la prestación del servicio con arreglo a unas 
cláusulas que fueron aceptadas por las partes en su momento, aun cuando el contrato 
concertado esté viciado de nulidad o, lo que es lo mismo, carezca de eficacia jurídica. 
Desde este punto de vista, la potestad de "ius variandi" de la Administración resulta 
limitada desde el momento en que es precisamente el previo acuerdo de las partes el que 
funda la prolongación forzosa del contrato, sin soporte convencional, por estar viciado de 
nulidad. Similar solución se recoge en el art. 29.4 de la vigente LCSP para la prórroga 
excepcional en dar continuidad al servicio por interés público, donde el "ius variandi" tiene 
escaso juego aplicativo, aun cuando el art. 29.4 parte del presupuesto de imprevisibilidad ( 
v.gr."acontecimientos imprevisibles") que aquí no concurre, lo que en modo alguno habilita 
a la Administración a cambiar las condiciones en este periodo de prolongación forzada.”
En el mateix sentit es pronuncien el Tribunal Català de Contractes i informes de diferents 
Juntes Consultives de Contractació.

Vist l’informe tècnic de la Tècnica Mitjana de Gestió de data 14 de desembre de 2023.

Vist l’informe jurídic de la Cap de Serveis Jurídics en funcions, amb la nota de conformitat 
del Secretari accidental, de data 18 de desembre de 2023.

Atès que l’adopció de l’acord que es proposa les conclusions del present informe és 
competència del Ple de l’Ajuntament, en tant que el contracte originari va ser adjudicat en 
el seu dia pel Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei.

Vist l’Informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 18 de desembre 
de 2023 per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions; 
l’informe jurídic de data 18 de desembre de 2023 de la Cap de Serveis Jurídics per 
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assignació temporal de funcions; i l’informe econòmic de l’interventor accidental de data 19 
de desembre de 2023.

Instruïdes les actuacions corresponents, se sotmet al Ple com a òrgan competent la 
següent PROPOSTA:

Primer.- PERLLONGAR excepcionalment i transitòriament, per raons d’interès públic el 
contracte de gestió i explotació del servei municipal d’abastament d’aigua potable de 
Molins de Rei, en règim de concessió, a partir de l’1 de gener de 2024, a l’empresa 
TÈCNICA DE DEPURACIONS, S.A. (TEDESA), actualment FCC AQUALIA, S.A., amb NIF 
A26019992, fins que l’Àrea Metropolitana de Barcelona no assumeixi la plena competència 
del servei de subministrament d’aigua potable en baixa del municipi o es disposi d’un altre 
gestor pel servei esmentat.

Segon.- ESTABLIR que durant el termini de la prolongació en la prestació del servei regirà 
el plec de condicions tècniques, econòmiques i administratives aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament en data 31 de març de 1998, així com la resta de documentació contractual i 
la legislació que sigui d’aplicació.

Tercer.- INCIAR, un cop finalitzi el contracte vigent, els tràmits per a que es procedeixi a la 
liquidació del contracte, que s’haurà de practicar de conformitat a les disposicions legals 
que siguin d’aplicació.

Quart.- DISPOSAR la creació d’una Comissió de Seguiment que estarà integrada per 
representants de l’Ajuntament de Molins de Rei, de l’empresa adjudicatària FCC AQUALIA 
i de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB). L’objecte d’aquesta comissió consistirà en el 
seguiment del present contacte, la proposició d’instruccions del servei, així com vetllar i 
coordinar la transició en el moment que l’AMB assumeixi la competència.

Cinquè.- ATORGAR a l’empresa FCC AQUALIA SA el termini de 15 dies hàbils perquè 
formuli les al·legacions que estimi escaients.

Sisè.- INSTAR a l’Àrea Metropolitana de Barcelona a que, en exercici de les seves 
competències i en base als antecedents referits, doni la seva conformitat als presents 
acords, per l’òrgan que resulti competent.

Setè.- NOTIFICAR aquest acord a l’empresa FCC AQUALIA SA i a l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara sí que passem, en aquest Ple que sembla que tinguem tots ganes ja de Nadal, a 
qüestions sobrevingudes. Ja aviso que avui saben que han tingut notificació de dos punts 
com a sobrevinguts. Jo el que desconec, secretària, és l'ordre. És primer el préstec? 
Primer el d'ESC i després el de l'Àrea de Sostenibilitat i Territori, o al revés? Primer té 
l'aigua vostè. Si vostè té primer l'aigua, fem primer el punt de l'aigua. Que vol dir que 
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proposem portar a terme al Ple un punt que el que pretenen és perllongar la concessió del 
servei municipal d'aigua potable. I, per tant, primer de tot hauríem de votar la incorporació 
al Ple i, després, el regidor ponent, que serà el regidor Lucas Ferro, faria l'explicació 
d'aquest punt. 

[Votació] 

Doncs, s'incorporaria per unanimitat en l'ordre del dia ordinari del mes de desembre. I ara 
sí que tindria la intervenció del senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Moltes gràcies. 

Presenta el punt 7.1

Sr. Alcalde:

Molt bé. Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyor Ricard Vinyets i, després, 
per l'altra banda, senyora Galobart, senyor Sánchez. Bé, endavant.

Sr. Vinyets:

Bé, com bé han comentat, falten pocs dies perquè acabi la concessió del servei de l'aigua 
amb Aqualia. Un servei a la ciutadania imprescindible que no es pot abandonar i que, fins i 
tot, la mateixa empresa està obligada a prestar en casos especials. No ens podem quedar 
sense aigua i, per tant, és inevitable en aquest moment la pròrroga de la concessió. Fins 
aquí, res a dir. Certament, des del 2010 és competència de l'AMB l'establiment del servei. I 
durant el mandat anterior aquest organisme tenia el compromís, a partir d'una comissió 
d'estudi que es va crear, de definir com es duria a terme a partir del moment en què 
finalitzessin les concessions del servei en tots aquells municipis que no estem sota la 
concessió d'Agbar. Han passat quatre anys i no s'ha arribat a cap acord i, malauradament, 
es continua en desacord, ja que la presidència de l'AMB proposa una sola opció per a totes 
les poblacions i això, tenint en compte les circumstàncies diverses de cadascuna, creiem 
que no sembla viable. Malgrat que aquesta decisió sobrepassa el nostre Ajuntament, el 
que també és cert és que al llarg dels anys en aquest Ple s'ha qüestionat el sistema de 
concessió del servei a una empresa i, per tant, la necessitat de replantejar i estudiar entre 
tots el millor sistema de gestió. I això tampoc creiem que s'hagi fet. 

De manera que, entre els uns i els altres, la pilota ha anat tirant endavant per pròpia 
inèrcia, però sense cap destí clar. Ara ens trobem davant d'una pròrroga que incorpora una 
comissió de seguiment. També hauria de servir per analitzar la situació i acordar entre tots 
la millor opció futura. La posició del nostre grup és que sigui un servei que sigui gestionat 
de forma directa per l'AMB i que no s'imposi una única concessió per a tots els municipis 
fora de l'empresa mixta Aigües de Barcelona. Esperem que els regidors d'En Comú Podem 
mantinguin també l'aposta pel servei públic que en altres ocasions havien defensat. El 
servei de l'aigua cal donar-lo, però no votarem a favor d'una incertesa sobre la definició 
d'aquest servei i, per tant, del manteniment de la concessió, perquè ja funciona. Nosaltres 
ens abstindrem.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyora Galobart, endavant.
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Sra. Galobart:

Bé, nosaltres votarem a favor perquè entenem que és un punt que el marge de maniobra 
de l’Ajuntament és molt petit i que la competència real és de l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona, que encara no ha decidit quin model de gestió s'ha d'aplicar als municipis com 
els nostres i per això s'ha de prorrogar el servei. Però per a nosaltres la clau és el futur. 
Per a nosaltres l'important és quin serà el servei que es dona als ciutadans, en el qual 
volem que l'Ajuntament tingui capacitat d'incidència. En aquest cas, la competència la té 
l'AMB i aquí és on demanem que els dos representants de l'Ajuntament en aquesta entitat, 
que són el senyor Xavier Paz i el senyor Lucas Ferro, ajudin a prendre les millors decisions 
per als serveis municipals d'aigua per a Molins de Rei. Agradi o no, no ho decidirem en 
aquest Ple. I pel que ens consta, tot i que alguns ho deien en campanya, no es 
municipalitzarà el servei de l'aigua. Per tant, demanem que abans de prendre qualsevol 
decisió al Consell Metropolità, vostès, com a representants de Molins de Rei, ho puguem 
parlar entre tots. Per a nosaltres el debat no serà si és municipal, concessió o mixta, sinó 
quin és el millor servei per a Molins de Rei. I l'única manera de poder-ho fer és tenir tota la 
informació per poder decidir-ho entre tots. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Si aquest acord de continuïtat l'haguéssim portat nosaltres a l'anterior mandat, 
possiblement haguéssim estat molt criticats. Però, en tot cas, benvingut sigui aquest acord 
de continuïtat que el que fa és posar en valor jo crec que un dels elements que més hem 
de tenir en compte. És un servei que no ha donat problemes. És un servei que ha tingut un 
índex de satisfacció per part de la ciutadania altíssim. Jo crec que això cal posar-ho en 
valor quan a vegades parlem que tot s'ha de municipalitzar i tot s'ha de portar des de... O 
sigui, el nivell de satisfacció d'aquest servei és altíssim per part dels ciutadans i ciutadanes 
de Molins de Rei, que és a qui ens devem. En aquest sentit, a nosaltres el que ens 
preocupa és, possiblement, aquest interval en què estem ara. És a dir, hi ha moltes 
inversions que s'han de dur a terme que no es podran dur a terme. En un moment de 
sequera, en un moment en què hem de vigilar molt les pèrdues que pugui tenir la xarxa, és 
evident que aquest hauria de ser... la residència és el més important que tenim a curt 
termini, però aquest hauria de ser l'altre punt sobre el qual s'hauria de treballar 
intensament en aquests propers mesos per tal que el més ràpid possible poguéssim tenir 
ja un aclariment de cap a on avança aquest servei. I aquí sabem que els tempos de l'Àrea 
Metropolitana i els tempos dels municipis no van alineats. Hi ha massa municipis que en 
els darrers anys han fet moltes reunions, recordo perfectament el senyor Badia amb 
diferents municipis, a Molins de Rei també, el senyor Josep Reventós també alguna 
vegada a alguna reunió havia assistit. Per tant, crec que li hem donat moltes voltes i al final 
el que jo crec que caldria posar en valor, i això és el que s'ha de transmetre també a l'Àrea 
Metropolitana, és que és un servei que és essencial per a la ciutadania dels nostres 
municipis. I que, per tant, el que s'ha de veure és que el mètode que sigui sigui el millor per 
a cada municipi. I les realitats dels municipis que ara no hi som, i ho va dir el senyor Ferro 
a la informativa, són absolutament dispars. Per tant, nosaltres hem de defensar el nostre 
problema. I el nostre problema és que hem de fer inversions i aquestes s'han de dur a 
terme de manera ràpida. I, per tant, o hi ha algú que les pagui o les haurà de pagar 
l'Ajuntament. I en això és evident que ens hi hem de posar en els propers mesos perquè 
aquest és un problema jo crec que altíssim. És un problema, i torno a repetir-me i no em 
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cansaré, que possiblement les pèrdues que pugui tenir la xarxa són un dels elements més 
eficients que hi pugui haver de la lluita contra la sequera. I, per tant, ni una gota d'aigua 
que es pugui perdre de la nostra xarxa per tal que els nostres aqüífers continuïn ben plens, 
continuem ben vius. Aquest és un element que nosaltres hem de treballar. Hi ha un altre 
element que també hem posat des del primer dia nosaltres sobre la taula, que és tot el que 
té a veure amb el desenvolupament de les aigües regenerades. I, per tant, un altre element 
de com hem de fer front a aquesta necessitat que ens arribi aigua regenerada al centre 
vila. I aquest és un element que jo crec que també hem de treballar. Per tant, els hi ve 
molta feina i nosaltres, en aquest sentit, és evident que donarem el nostre vot a favor 
d'aquest acord de continuïtat perquè creiem que és la millor solució, com s'ha demostrat 
els darrers vint-i-cinc anys. Jo, home, l'1 de gener del 1999 queda lluny, eh?, érem joves, 
llavors, alguns molt. Però en tot cas, escolta'm, els anys passen ràpid i, per tant, aquest 
acord de continuïtat benvingut sigui.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Jo anava a quart de primària. Només per fer ràbia ho dic, eh? A veure, s'han dit moltes 
coses. Jo sabia que quan presentéssim aquest punt és evident que parlar de l'acord de 
continuïtat és parlar del model de gestió en baixa de l'aigua potable. I, evidentment, sabia 
que sortiria aquest debat. Només us informo, perquè n'hem parlat, nosaltres seguim tenint 
la mateixa posició. És evident que l'hem de defensar a l'Àrea Metropolitana també. I és 
evident també que des de l'Ajuntament de Molins de Rei podem treballar la nostra posició i 
jo crec que tenim espai de treball, que en podem parlar, que ens podem convocar, que hi 
ha una comissió especial sobre aquest tema que podem convocar i podem parlar sobre 
quin model volem per a l'aigua a Molins. Però de les seves intervencions per centrar el 
tema en l'acord de continuïtat, simplement fer uns petits matisos. Vostè ha dit, si jo hagués 
portat aquest acord aquí, m'haguessin criticat. Nosaltres érem plenament conscients que 
arribaríem a presentar un acord de continuïtat. Un acord de continuïtat no és una pròrroga, 
un acord de continuïtat és el que es fa quan no es fa una pròrroga o quan no es vol fer una 
pròrroga. En el nostre cas, ni tan sols el contracte d'aigua preveu la possibilitat de fer una 
pròrroga perquè ja es va dissenyar perquè no hi hagués pròrroga. I, per tant, entrem en 
una situació en què, com que nosaltres no som competents ni per redactar un altre 
contracte ni per fer un encàrrec de gestió a Molivers, el que hem de fer és aquesta situació 
queda suspesa fins que puguem determinar des de l'Àrea Metropolitana què passarà amb 
l'aigua a Molins de Rei. Per tant, ni tenim cap voluntat de reafirmar el nostre vincle o la 
nostra aposta amb Aqualia ni es desprèn d'això que vulguem prorrogar aquesta situació 
sine die. Volem una solució per a l'aigua a Molins de Rei. Ho dic perquè també em sembla 
que n'han fet referència, directa o indirectament, els companys d'Esquerra Republicana. 
Nosaltres, evidentment, també apostem per la gestió directa de l'aigua, no sabem si directa 
a través de l'Àrea Metropolitana. Considerem que els municipis hi han de poder participar i 
considerem que hem de ser creatius a l'hora de trobar fórmules que garanteixin que els 
municipis participin. Perquè, ho deia també el senyor Sánchez, la situació a Molins de Rei, 
dels seus recursos hídrics, de la seva xarxa i de la seva infraestructura d'aigua, no té res a 
veure amb molts dels municipis que estan en la mateixa situació que nosaltres. I, per tant, 
no només ens impedeix fer economia d'escala, sinó que ens fa jugar en una posició amb 
municipis que tenen realitats molt diferents que nosaltres i haver d'assumir costos i 
responsabilitats que no ens pertoquen. 
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I respecte al tema de les inversions, només dos matisos. A nosaltres, evidentment, ens 
preocupa estar, com porten alguns municipis 4-5 anys en aquesta situació, perquè per fer 
una inversió d'1 milió d'euros tu necessites temps per amortitzar. Com que no sabem quan 
es resoldrà aquesta situació, no la podrem fer. I com que estem sota les condicions del 
contracte inicial, evidentment, tot el que no estigui al contracte inicial no es pot fer. Però hi 
ha dos matisos aquí. No confonguem les inversions en la nostra xarxa d'aigua amb alguns 
projectes i inversions sobre l'aigua, com l'aigua regenerada per al projecte de recuperació 
dels aiguamolls. Són dues qüestions diferents. I la segona, en el mateix contracte inicial 
d'aigua i en la mateixa tarifa d'aigua hi ha el que es coneix com a fons de reposició. A la 
tarifa d'aigua hi ha aproximadament uns 76.000 euros anuals que paguen els veïns a partir 
del rebut de l'aigua i que són per fer petites inversions de millora o de manteniment sobre 
la xarxa d'aigua. D'això en podrem seguir disposant. Però és evident que hi ha una altra 
part d'inversions que són les més importants que en això quedem en un limbe que 
nosaltres també desitgem que no es perllongui sine die a l'Àrea Metropolitana. I que crec 
que ens trobarem tots i totes buscant la millor solució per a la gestió de l'aigua a Molins de 
Rei. Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Senyor Vinyets, encetem el segon torn d'intervenció.

Sr. Vinyets:

Bé, senyor Ferro, agraeixo enormement la seva claredat en l'aposta pel model i espero que 
segueixin fidels a aquesta posició. I, una altra cosa, un altre matís sobre el que 
comentàvem del servei d'Aqualia. En cap moment posem en dubte el seu bon fer i que 
hagin fet una bona feina. Això de la municipalització de l'aigua és un concepte polític que 
defensem i en el qual hi creiem fermament. Crec que s'ha demostrat en molts altres 
municipis que la municipalització de l'aigua té grans avantatges, com és que el marge 
comercial que s'acaben quedant aquestes empreses al final pot repercutir en el mateix 
municipi i això et permet reinvertir-ho, per exemple, en la xarxa i no que aquest benefici 
vagi a mans d'una empresa privada. Per tant, ho reitero, no estem posant aquí ni fent cap 
atac a Aqualia, tot el contrari, però la municipalització és un concepte que portem en el 
nostre ADN.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyor Joan Albert Fabra, endavant.

Sr. Fabra:

Bona tarda a tothom que ens està seguint i, evidentment, als regidors. Si una cosa 
funciona, no la canviïs. Vull dir, aquest principi jo crec que ens l'apliquem tots en les 
nostres vides, en allò que més valorem. I és evident que ara tindrem un debat durant 
aquest any mentre duri aquesta continuïtat del servei per veure cap a on anem, però jo 
només pregaria una cosa i és un enfocament que també m'aplico a mi mateix, però que no 
ens cegui el prejudici ideològic. És a dir, jo crec que no comencem bé aquest debat si 
apostem d'entrada per un determinat model de gestió sense haver vist abans els números, 
sense haver pogut valorar la capacitat de prestació del servei de cada una de les opcions 
que es podran tenir. Aleshores, en aquest sentit, cadascú, per un tema ideològic, pot tenir 
una preferència, però jo crec que, si volem arribar a la millor solució per a Molins de Rei, 
hem de tenir tots la ment oberta i hem de tenir tots present en tot moment que ens devem 
a la ciutadania de Molins de Rei i que per donar compliment a una determinada idea 
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nostra, no farem que els molinencs i molinenques tinguin un pitjor servei o no farem que 
els molinencs i molinenques hagin de pagar més del que haurien de pagar. Només això. 
Dita aquesta qüestió, doncs, evidentment, benvingut sigui el debat i benvingut sigui aquest 
estudi conjunt i compartit per buscar aquesta solució òptima per als veïns i veïnes de 
Molins de Rei.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, si vols afegir alguna cosa més, senyor Lucas Ferro?

Sr. Ferro:

Agrair les vostres intervencions. Matisar només una petita cosa, si l'Ajuntament de Molins 
de Rei seguís sent competent en matèria d'aigües, avui segurament també faríem un acord 
de continuïtat perquè no haguéssim tingut temps en aquests mesos de fer un pla 
d'empresa, de fer el reglament del servei i de fer tot allò que havíem d'haver fet. 
Segurament seria molt més curt, però segurament haguéssim necessitat un petit marge o, 
evidentment, el Govern anterior s'hi hagués posat i ens hagués avançat part de la feina. I 
us agafo la paraula a tots i totes, ens emplacem a tenir aquest debat. Jo no crec que siguin 
prejudicis, jo crec que són posicions de fons sobre com entenem la gestió dels serveis 
públics i sobre com entenem la gestió de recursos escassos, com és l'aigua avui en dia i el 
valor que li donem a la gestió directa d'aquests serveis. Però, en tot cas, evidentment, 
haurem de tenir un debat ampli on totes les idees seran benvingudes i ens emplacem a 
tenir-lo. Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Lucas Ferro. Passaríem a la votació d'aquest punt. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 16 4

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 16 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2), Ara Molins (4), i Enlaira Molins (1) i 4 abstencions d’ ERC 
(4).
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7.-b) Qüestió Sobrevinguda. Aprovar l’operació de préstec extraordinari per al 
finançament d’inversions de l’exercici 2023. (expedient 3/2023/CONOP).-

Es procedeix de la votació sobre la ratificació de la inclusió d’aquest punt, en virtut 
de l’article 82.3 ROF:

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació acorda la present proposta per unanimitat 
dels membres presents, la ratificació de la inclusió d’aquest punt.  

PROPOSTA

El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària duta a terme el dia 30 de novembre de 2023, va 
aprovar els expedients de Crèdit extraordinari 8/2023, Crèdit extraordinari 9/2023 i 
Suplement de crèdit 7/2023, per import global de 2.007.363,24 euros, aprovació que es va 
condicionar a la consolidació del finançament. (Operació de préstec extraordinari 2023 pel 
finançament d’inversions.

Mitjançant Decret d’Alcaldia 2551, de 11 de desembre de 2023, es va aprovar l’inici de 
l’expedient de contractació d’una o més operacions de préstec destinades a finançar les 
diverses actuacions establertes a la modificació del pressupost d’inversions de 2023, per 
un import global de 2.007.363,24 euros.

La concertació d’operacions de crèdit constitueix un recurs pel finançament de 
modificacions de crèdit per a despeses d’inversió aplicables als capítols VI ó VII, de 
conformitat amb allò establert a l’article 36 del RD 500/1990 i a l’article 13 de les vigents 
Bases d’Execució del Pressupost General de l’exercici 2023 de l’Ajuntament de Molins de 
Rei.

S’han sol·licitat ofertes a les següents entitats financeres:

Entitats considerades banques ètiques o cooperatives de crèdit:
o Caixa de crèdit dels enginyers-Caja de credito de los ingenieros, s. coop. de cto,
o Cajamar Caja Rural, Sociedad Cooperativa de Crédito
o Banca Popolare Etica Società Cooperativa per Azioni (Fiare banca ètica)



SEC/SCC/ALD
ACTA PLE 21/12/2023

SESSIÓ ORDINÀRIA

Pàg. 58/76

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

o Triodos Bank NV S.E

Entitats que no són considerades banques ètiques però amb les que opera l’Ajuntament:
o CaixaBank.
o B.B.V.A.
o Banc de Santander
o Banc Sabadell
o Ibercaja

Vistes les ofertes presentades, que són les següents:

TIPUS D'INTERÈS COMISSIONS LIQUIDACIONS

ENTITAT IMPORT 
NOMINAL AMORTITZACIÓ CARÈNCIA

ÍNDEX DIFERENCIAL OBERTURA 
I ESTUDI

CANCEL·LACIÓ 
ANTICIPADA

PERÍODE DE 
LIQUIDACIÓ SISTEMA

BBVA 1.000.000,00 € 36 trimestres 4 trimestres EURIBOR 
3m 0,57% 0% 0% TRIMESTRE 

NATURAL LINEAL

CAIXABANK 2.007.363,24 € 36 trimestres 4 trimestres EURIBOR 
3m 0,74% 0% 0% TRIMESTRE 

NATURAL CONSTANT

CAJAMAR 2.007.363,24 € 36 trimestres 4 trimestres EURIBOR 
3m 0,33% 0% 0% TRIMESTRE 

NATURAL  

Vist que de les condicions més amunt indicades, resulta ser la millor oferta la presentada 
per l’entitat Cajamar, d’acord al següent detall:

IMPORT NOMINAL: 2.007.363,24 €

AMORTITZACIÓ: 36 trimestres

CARÈNCIA: 4 trimestres

TIPUS D'INTERÈS:

      - ÍNDEX: EURIBOR 3m

      - DIFERENCIAL: 0,33%

COMISSIONS:

      - OBERTURA I ESTUDI: 0%

      - CANCEL·LACIÓ ANTICIPADA: 0%

PERÍODE DE LIQUIDACIÓ: TRIMESTRE NATURAL

Atès  que li correspon al Ple de la Corporació l’aprovació de dita operació, ja que l’import 
acumulat d’operacions de préstec a llarg termini aprovades durant l’exercici 2023 ha 
superat el 10 per cent dels ingressos corrents previstos al mateix pressupost 2023.

Atès que el procediment a seguir, d’acord a allò establert a l’Ordre del Departament 
d’Economia i Finances de la Generalitat ECF/138/2007, de 27 d’abril, i de la Resolució del 
Departament d’Economia i Coneixement ECO/2876/2014, de 16 de desembre, resulta de 
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comunicació d’aquesta operació, no sent necessària per tant, autorització prèvia per a 
concertar-la.

Vist l’Informe d’intervenció i tresoreria de data 19 de desembre de 2023, sobre la 
procedència de l’adopció dels següents acords pel Ple, d’acord al que disposa l’article 52.2 
del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals i sobre previsió de capacitat suficient per fer front en el 
temps, a les obligacions que es derivaran de la concertació d’aquesta operació.

Vist l’informe proposta a la comissió informativa signat pel Tresorer accidental en data 20 
de desembre de 2023.

Vist l'informe favorable i sense observacions de l'interventor accidental signat en data 20 
de desembre de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant del Ple de l’Ajuntament:

Primer: Aprovar l’operació de préstec extraordinari per al finançament d’inversions de 
l’exercici 2023 següent:

IMPORT NOMINAL: 2.007.363,24 €

AMORTITZACIÓ: 36 trimestres

CARÈNCIA: 4 trimestres

TIPUS D'INTERÈS:

      - ÍNDEX: EURIBOR 3m

      - DIFERENCIAL: 0,33%

COMISSIONS:

      - OBERTURA I ESTUDI: 0%

      - CANCEL·LACIÓ ANTICIPADA: 0%

PERÍODE DE LIQUIDACIÓ: TRIMESTRE NATURAL

Segon: Iniciar el tràmit de comunicació de l’aprovació de l’operació amb el Departament 
d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya.

Tercer: Donar trasllat dels presents acords a les entitats financeres afectades  i a la 
Intervenció municipal.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I, com han estat informats, hi ha un segon punt sobrevingut a l'ordre del dia, que és 
exactament «Aprovar l'operació de préstec extraordinari per al finançament de les 
inversions de l'exercici 2023». Primer de tot, com en el cas anterior, hem de votar la 
incorporació d'aquest punt a l'ordre del dia. 

[Votació] 
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I ara feria l'explicació d'aquest punt el senyor Joan Carles Serra.

Sr. Zaragoza:

Moltes gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 7.2

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyor Ricard Vinyets, endavant

Sr. Vinyets:

També, si tenen memòria, en el Ple que es va aprovar la petició d'aquest préstec vàrem 
votar-hi en contra, principalment, per la voràgine de fer tantes obres simultànies amb el risc 
que ha suposat amb la dinàmica de preus a l'alça. És cert que aquell vot en contra incloïa 
la reflexió que, en el fons, el crèdit aquest era necessari per no deixar coses a mitges i per 
afrontar el manteniment necessari de molts equipaments municipals. Centrant-nos en el 
finançament que ens presenten avui, una primera reflexió. El seu calatge és prou important 
com per fer un punt sobrevingut d'ultimíssima hora i amb una documentació enviada a 
menys a vint-i-quatre hores d'aquest Ple, sense passar per comissions informatives ni una 
correcta explicació. I aquí em permeten un matís, a vegades ens han criticat que hem 
entrat preguntes amb poc marge, vostès entren un punt amb menys de vint-i-quatre hores. 
En aquest aspecte, no obstant, que quedi clar que no dubtem dels serveis tècnics de la 
casa, la seva gran tasca, i que de ben segur ens han portat la millor de les opcions. 
Segona reflexió, ens sobta que en aquesta vista ràpida que hem hagut de fer ahir a la nit 
de la documentació que ens han enviat, s'han enviat correus a entitats bancàries 
pertanyents a la denominada banca ètica i a entitats bancàries amb què l'Ajuntament opera 
habitualment. Però no sabem per què només hi ha resposta dels bancs que no pertanyen a 
la banca ètica. Agrairíem aquest aclariment. En conclusió, no estem d'acord amb aquesta 
manera de presentar punts tan importants com aquest, tot i que creiem que les condicions 
aconseguides pels serveis de la casa han estat les millors possibles. Per tot plegat, per 
d'on venim, per com ha anat, celebrem aquesta proposta, però entendran que avui ens 
abstindrem.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Sí? Senyora Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bé, jo seré molt breu, jo l'única... És veritat que seguirem sent coherents amb el que ja 
vam votar en l'anterior Ple. Agrair la feina dels tècnics perquè sabem que ha sigut a 
contrarellotge, l'únic que podem criticar, i això sí que és veritat, és el temps, a vint-i-quatre 
hores del Ple, no les formes, sempre s'ha d'agrair l'atenció per part del regidor. Per tant, 
nosaltres, res més. Evidentment, seguirem sent coherents amb el que ja vam votar a 
l'anterior Ple i donarem suport al punt.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Joan Albert Fabra, endavant.

Sr. Fabra:



SEC/SCC/ALD
ACTA PLE 21/12/2023

SESSIÓ ORDINÀRIA

Pàg. 61/76

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

Bé, a veure, les condicions d'aquest préstec la veritat és que són bones. Vull dir, tenint en 
compte la situació del mercat de crèdit, són unes bones condicions. M'he sorprès quan les 
he llegit. No m'ho esperava quan vam parlar aquest punt. I, per tant, tampoc, s'ha de dir, 
que m'esperava celeritat. És a dir, gratament sorprès per aquestes dues coses, tant per les 
bones condicions del préstec com pel ràpid que s'ha aconseguit, que és com s'havia 
d'aconseguir. Evidentment, hi votarem a favor. És inevitable, entenc que ens han facilitat la 
informació lo avanç que han pogut. Vull dir, en aquest sentit, ha anat com ha anat i prou 
bona feina s'ha fet, perquè quan les coses es fan bé s'ha de dir. A l'igual que quan 
entenem que no les fan bé, també ho diem. Dit això, evidentment, votarem a favor.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. No sé si vol afegir alguna cosa, senyor Joan Carles Serra? Endavant.

Sr. Serra:

Sí, òbviament, com sempre diem, regidor, són sempre benvingudes les propostes, els 
consells, etcètera. De fet, dic intimitats, transparentment, trobar una entitat financera, com 
molt bé diu, per dos milions d'euros en un temps rècord és molt complicat. Per tant, tenint 
en compte això, dos, si haguéssim inclús portat a terme el Ple la setmana que ve fent una 
comissió informativa, etcètera, haguéssim tots probablement arribat a la mateixa votació. 
Pràcticament segur. Per tant, no hagués variat res, perquè tampoc haguéssim tingut que 
anar a l'entitat financera «Escolta, pots donar-me el 0,02...» Òbviament, és així. Per tant, 
admetem el que vostè ens diu. També és veritat que a vegades ens pregunten coses fora 
de termes... És igual, tampoc entraré en aquest debat en aquest moment. I és veritat, la 
feina feta pels tècnics ha estat excel·lent. O sigui, com molt bé diu, a més, un expert en la 
matèria, trobar aquest finançament avui en dia per 2 milions d'euros és fantàstic. Permeti'm 
que li contesti. Sí que és veritat que hi ha una entitat que no està dins dels termes que deia 
de banca ètica. Una de les tres. Perquè només una... I per què són tres? Doncs, perquè 
les altres no han arribat a temps o no han volgut. És així.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Si no hi ha cap intervenció més, passaríem... Senyor Sánchez? Hi ha una 
intervenció més. Per tant, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies, alcalde. Disculpi. És que li estàvem intentant preguntar abans al regidor un dubte 
que ens ha sorgit del quadre, que vostè en l'exposició inicial ha dit que aquest préstec el 
pagarem a tres anys o quatre anys.

Sr. Serra:

Trenta-sis trimestres.

Sr. Sánchez:

Ah, trenta-sis trimestres. Abans ha dit tres anys o quatre anys.

Sr. Serra:

Ho he dit, posava mesos i no trimestres. Estava malament.
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Sr. Sánchez:

Aquest era l'aclariment. Al quadre vèiem els trenta-sis trimestres més els quatre de 
carències i vostè a l'explicar-nos que eren... per això ens sobtava. Dic home... Gràcies.

Sr. Alcalde:

Tot aclarit. Passem a la votació. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 16 4

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 16 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2), Ara Molins (4), i Enlaira Molins (1) i 4 abstencions d’ ERC 
(4).

D – MOCIONS

8.- Moció del Grup Municipal PSC en defensa de la millora de la sanitat pública. 
(expedient 17/2023/MOCIO).-

MOCIÓ

“MOCIÓ QUE PRESENTA EL PSC EN DEFENSA DE LA MILLORA DE LA SANITAT 
PÚBLICA

La salut és una de les principals preocupacions de la població. A la comarca del Baix 
Llobregat, en els darrers anys, estem patint una important davallada dels recursos en 
serveis públics essencials en general, i sanitaris en particular.

L’increment de les necessitats sanitàries de la població no s’ha vist acompanyat de 
mesures eficaces, ni d’un augment suficient de la inversió per reforçar l’atenció primària. 
Tot al contrari, aquesta situació s’ha vist agreujada per una manca de planificació 
comarcal, pel sistema de priorització de recursos al territori per part del Govern de la 
Generalitat de Catalunya, així com l’incompliment de diferents inversions previstes.
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Entenem que l’atenció primària és la que sosté la salut dels nostres ciutadans i ciutadanes, 
que no poden convertir-se en víctimes d’aquesta pèrdua de recursos perllongada en el 
temps, afegint desigualtat i afectant la cohesió social, tal i com ens diuen els propis estudis 
del Departament de Salut.

La situació de precarietat per la manca d’estabilitat del personal de les àrees bàsiques de 
salut, i la reducció d’horaris i de serveis dels centres, així com la manca de professionals 
que cobreixin totes les especialitats mèdiques, afecta directament a l’atenció dels usuaris 
de les diferents poblacions.

Aquesta situació ha tornat a impactar negativament en els darrers dies al nostre territori, 
per posar alguns exemples, el tancament, durant els dies 6, 7, 8, 9, i 10 de desembre, de 
diversos centres d’atenció primària a la nostra comarca, i ja s’ha anunciat que alguns 
canvien el seu horari habitual durant el període de nadal: El CAP Lluís Millet d’Esplugues 
va tancar durant el pont; els consultoris dels barris Almeda i Fontsanta de Cornellà durant 
el dia 7; a Abrera només va obrir un consultori local en servei de tarda el dia 7; a Molins de 
Rei es va tancar el CAP que fa atenció continuada
diürna els dies 6, 8, 9 i 10; s’ha conegut que a Collbató es perd el torn de tarda del 22 de 
desembre al 5 de gener i que a Cervelló el consultori està tancat a partir de les 15:00h. O 
les afectacions que es produirà en el servei d’Atenció Primària les mobilitzacions del 
personal de sanitari, com la vaga convocada pel Sindicat de Infermeres de Catalunya, i els 
treballadors del ICS.
Des de l’Ajuntament de Molins de Rei volem que la Salut estigui present en totes les 
polítiques. Així fem nostres les recomanacions de l’Organització Mundial de la Salut per tal 
de reorientar el sistema sanitari cap a la promoció de la salut, salut comunitària, la lluita 
contra la desigualtat, i la promoció de les polítiques publiques saludables en l’àmbit local. 
Fem nostres les aportacions i propostes dels espais i col·lectius que treballen per la millora 
de la salut pública, especialment les del Fòrum Social del Baix Llobregat, així com les 
iniciatives sorgides en el marc de Consell Comarcal del Baix Llobregat.

Per tot l’esmentat anteriorment, proposem al Ple de l’Ajuntament els acords següents:

1.- Sol·licitar a la Conselleria de Salut de la Generalitat, que reforci les plantilles de 
personal sanitari, destinat a cobrir els períodes festius. Evitant així el tancament de Centres 
i la reducció d’horaris d’atenció al ciutadà.

2.-Sol·licitar a la Conselleria de Salut la Creació del Consell Territorial de Salut del Baix 
Llobregat. Creiem que són imprescindibles escenaris de gestió des de la proximitat del 
territori i encetar espais de diàleg i debat amb l’objectiu d’analitzar les necessitats 
sanitàries comarcals.

3.- Sol·licitar a la Conselleria de Salut de la Generalitat de Catalunya l’elaboració conjunta 
del Pla Territorial Sanitari 2024-2028, que planifiqui de forma específica i detallada els 
recursos i les inversions necessàries per pal·liar la situació actual de dèficit sanitari a curt i 
mitjà termini.

4.- Que el Govern de la Generalitat doti econòmicament el Pla Territorial Sanitari del Baix 
Llobregat 2024-2028, i que augmentin les seves dotacions pressupostàries i de recursos 
humans per millorar la qualitat de la xarxa sanitària.
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5.- Traslladar aquests acords als Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya, al 
Departament de Presidència, al Consell Comarcal del Baix Llobregat, als agents 
econòmics i socials, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de 
Municipis i al Fòrum Social del Baix Llobregat.”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara fa, fets els punts sobrevinguts, passem a les mocions, que resta una moció, que és el 
punt vuitè de l'ordre del dia, «Moció del Grup Municipal del PSC en defensa de la millora la 
sanitat pública». I fa l'explicació d'aquest punt el regidor de Sanitat, el mateix Joan Carles 
Serra. Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 8 

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. S'obriria el torn d'intervencions. Senyora Cesca Riera, endavant.

Sra. Riera:

Bon vespre, ja ho he dit abans, però ho repeteixo, entenem que aquesta és una moció que 
és genèrica per a tot el Baix Llobregat. El company regidor Joan Carles ha explicat ben bé 
els motius que han motivat la seva presentació i els compartim. Us felicitem també per 
haver agafat el testimoni de presentar-la aquí i no oblidar els altres pobles de la comarca. 
Nosaltres li donarem suport. Però voldria dir una cosa, hem escoltat moltes vegades en 
aquesta sala que la culpa és de la Generalitat quan no sabem resoldre coses. Però, miri, 
avui, aquesta vegada, són lícites les peticions que se li adrecen per tal de reorientar el 
sistema sanitari d'àmbit local i comarcal. A vegades ho hem dit, que la Generalitat tenia la 
culpa pel tema de la residència i tal. Entenem que per sobre de les institucions, la 
Generalitat, ho ha dit el meu company Ricard aquest matí a la ràdio i ara ho repeteixo aquí, 
per sobre de la Generalitat i per sobre de les sigles de partit, les d'Esquerra Republicana, 
hi ha les necessitats de les persones de la vila. Compartim que la salut és una de les 
principals preocupacions de la població i que l'atenció primària és la que sosté la salut de 
tots nosaltres. I no podem patir les conseqüències de la pèrdua de recursos, encara que hi 
són, i ja en parlarem com ho arreglarem això. Primer va ser la reducció dels horaris i dels 
dies d'atenció, amb la molèstia i l'esforç que comportava per a les persones que havien 
d'utilitzar, doncs, una atenció en un moment determinat, ja sigui gent gran, pares, fills, el 
que fos, fora d'aleshores establertes, havent-se de desplaçar a altres llocs amb la 
conseqüent llista d'espera i persones que estan allà moltes hores en una situació precària. 
Ara el tancament del CAP durant aquest pont del mes de desembre, el 6, 8, 9 i 10, ha estat 
potser la gota que ens fa plantejar aquest tema i que ens ha de fer mobilitzar-nos a tots. 
Evidentment, com he dit abans, gràcies per plantejar el tema aquí i donar-nos la possibilitat 
que en prenguem consciència, que dirigim aquestes peticions als estaments que 
corresponen. I, com he dit abans, nosaltres hi votarem a favor.

Sr. Alcalde:
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Moltes gràcies. Senyora Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bé, jo de manera puntual, avui segurament em sortiré una mica del meu estil, perquè 
normalment només em poso a un nivell municipal, però avui sí que aniré una mica més 
enllà amb la meva explicació, que serà molt breu. Nosaltres, evidentment, votarem a favor 
de la moció. Considerem que el tancament d'un servei bàsic com el CAP, només que sigui 
per un dia, és molt greu. I el que hem de fer, des d'aquest Ajuntament, és denunciar aquest 
error greu. Alguns ho qualificarien de retallades. No direm això, que molts ho dirien. Però 
segur que és un error i un problema molt greu per als serveis bàsics dels molinencs i 
molinenques del qual en són responsables al govern actual de la Generalitat i dels que van 
aprovar els pressupostos de la Generalitat, que són també els que presenten la moció. Van 
aprovar uns mals pressupostos. El que els demanem són menys mocions i més efectivitat 
en defensar Molins de Rei. Van aprovar uns pressupostos de la Generalitat que ni ens 
garanteixen places concertades de la nova residència de Molins de Rei ni tenir els serveis 
mínims al nostre CAP. Esperem que a partir d'aquesta moció es faci millor. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Joan Albert Fabra, endavant.

Sr. Fabra:

Bona tarda de nou. La moció està molt bé i és una moció que està ben explicada. La raó 
de la crítica la compartim i, evidentment, també exigim solucions. Però m'agradaria fer una 
reflexió una mica més de fons. Fa molt de temps que diem que tenim la millor sanitat del 
món i això era veritat fa uns anys, però ja no. Cosa que ens hauria de fer reflexionar, 
perquè la fortalesa del servei públic de salut no només a Catalunya, sinó a Espanya, no és 
la que era. I en un moment en què les necessitats de salut són més grans que fa uns anys 
perquè hi ha hagut un envelliment de la població. Això és una cosa que no ha passat 
només amb el servei de Salut, sinó que també ha passat amb altres serveis públics que 
ens haurien de fer reflexionar no tant amb la dotació pressupostària, que també, 
segurament hi ha un problema de recursos al darrere, de manca de recursos 
concretament, sinó també en la manera de gestionar aquests recursos. No hem sigut 
capaços amb aquest servei en concret, com és el de salut i el d'atenció primària a 
Catalunya, de gestionar-lo millor, sinó al revés. En els darrers anys, des de la pandèmia, 
de fet, ja teníem una tendència lleugerament negativa en aquest sentit, però la pandèmia 
ho ha accelerat tot. Aquest servei està pitjor valorat que mai per la ciutadania. 

I això és una reflexió molt més de fons. Des dels ajuntaments podem demanar solucions i 
hem d'exigir solucions. Però és un debat que certament s'ha de tenir en el seu àmbit 
competencial, que és la Generalitat de Catalunya i el Parlament, que és l'òrgan que 
fiscalitza l'acció de govern de la Generalitat. Nosaltres donem suport a aquesta moció i 
esperem que aquests problemes es resolguin, que aquesta gestió millori, que aquesta 
gestió pública millori. I des de l'optimisme que les coses poden anar millor, en especial, 
m'ha sobtat que hagi fet la menció a això de la consulta amb GPT, no va tan mal 
encaminat. És a dir, avui en dia els mitjans digitals, noves tecnologies permetran, 
segurament, abaratir els costos de prestació d'alguns d'aquests serveis, que fins ara eren 
molt cars. Al final, quant val una hora de metge? És molt cara. Però necessitem més hores 
de metge. Això ho pot abaratir, pot fer que un metge pugui atendre potser amb més 
persones o dolències menors puguin ser ateses sense necessitar un metge. Ja ho veurem 
això. És algo que, afortunadament, veurem perquè el salt tecnològic ja s'ha produït. L'únic 



SEC/SCC/ALD
ACTA PLE 21/12/2023

SESSIÓ ORDINÀRIA

Pàg. 66/76

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

que cal és implantar-lo. I en aquesta línia va, no?, aquesta bona gestió que hem d'intentar 
traslladar a aquest servei públic de salut. Que, certament, no és que hagi estat una mala 
gestió, és que ha estat nefasta, és que ha estat nefasta. I no podem restar callats com a 
ajuntament.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Joan Carles Serra, endavant.

Sr. Serra:

Com sempre, gràcies per les seves aportacions. Simplement un detall, regidora, parlava de 
si hem donat suport a uns pressupostos, òbviament, amb un pressupost així no anem a 
pensar que després al Baix Llobregat tancaran o canviaran, etcètera. No va al detall 
aquest, això està clar. I, a més, són les formes també. No només és el contingut del que ha 
passat, sinó les formes de fer. És a dir, si realment estava previst una dotació econòmica 
inferior per al Baix Llobregat quant a tancament de centres d'atenció primària i d'horaris, 
ens havien d'avisar el moment abans? Inclús a la mateixa responsable del CAP? Clar, tot 
ha estat una mica estrany. I el que hem d'intentar i vetllarem perquè no torni a passar ni a 
Molins de Rei ni al Baix Llobregat i, si pot ser, ni a Catalunya.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Passarem així a la votació d'aquesta moció. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 4

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  la present moció per unanimitat 
dels membres presents.

10.- Precs i preguntes.-

GRUP MUNICIPAL D’ERC:

Pregunta:
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A principis de juny, des del Govern municipal es va indicar la voluntat de fer una posada al 
dia de l’Arxiu Municipal. Sí que hem gaudit de l’apropament del servei via xarxes socials 
amb els enigmes d’en Miquel Arxiuvald, que està molt bé. No obstant, més enllà d’aquesta 
promoció del seu fons, l’equipament fa anys que no té cap inversió destacable per millorar-
ne les condicions de conservació del fons ni per la seva correcta catalogació, endreça i 
digitalització més enllà del fons de la premsa, i encara no tota.

Passats uns mesos i sense visibilitat externa d’aquesta necessària posada al dia ni 
d’equipament, ni d’estat del fons, ni del nombre de personal, insifucient actualment.

Ens podrien detallar una mica les accions que s’estan estudiant? Les obres de millora de 
Ca n’Ametller contemplen una millora de l’Arxiu i les seves condicions d’humitat i 
temperatura? Hi ha prevista alguna actuació de millora i catalogació sobre el fons 
documental?

Resposta:

Aquesta pregunta va ser contestada per la Sra. Ainoa García, regidora de Cultura, en 
el marc del mateix Ple.

Pregunta:

Aquesta pregunta és a propòsit d’uns ajuts que la Diputació de Barcelona ha destinat als 
ajuntaments, uns ajuts per al 2023 i uns altres per al 2024. En concret, 246.711 euros per a 
despesa corrent del 2023  i 123.355 euros per al 2024 entre despesa corrent i inversions. 
Sabem que avui finalitza el termini i no dubtem de cap de les maneres que s’hauran 
acceptat aquests ajuts, però voldríem saber, ja ens ho direu, com ha quedat repartida 
finalment la quantitat entre despesa corrent i inversió del 2024. Perquè això sí que tenim 
entès que sí que hauria d’estar especificat en el moment d’acceptar aquests ajuts

Resposta:

Aquesta pregunta va ser contestada pel Sr. Joan Carles Serra, regidor de Finances i 
Hisenda.

GRUP MUNICIPAL D’ARA MOLINS:

Prec:

És un prec adreçat a la regidora Sra. Esther Espinosa en relació a les escales del Mercat. 
Jo, sí és una obsessió, però és important, perquè algun dia passarà alguna cosa. Reitero 
la nostra petició per fer una reunió en relació a aquesta qüestió.

Resposta:

Aquesta pregunta/prec fa dos Plens municipals que va ser contestada per la Sra. 
Esther Espinosa, regidora de Via Pública. En aquest ple, la mateixa regidora es va 
remetre a aquesta resposta esmentada.

Pregunta:
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En relació a l’acord de Govern entre el Partit dels Socialistes de Catalunya i En Comú 
Podem hi havia un punt referent a la memòria democràtica a Molins de Rei. M’agradaria 
saber quin és el pla en relació a allò, que s’està fent, què s’ha fet i quines línies d’actuació 
hi ha, si es té previst recuperar alguns dels arxius que encara restin a Salamanca, per 
exemple, de la Federació Obrera i portar-los a l’Arxiu Municipal o, com a mínim, si no està 
en condicions a l’Arxiu per acollir-los encara, escanejar-los i poder fer un estudi. Perquè 
realment crec que hi ha una part de la memòria democràtica important a Molins de Rei que 
no s’ha explicat perquè es desconeix, perquè no hem accedit encara documentalment als 
documents que expliquen aquesta història. I podem saber coses per tradició oral, per altres 
fonts documentals que fan referència en directe a molts temes que van passar aquí. Però 
molts d’aquests documents estan a Saragossa, a l’Arxiu de Saragossa, i seria bo portar-los 
cap aquí. M’agradaria saber això, què té previst fer el Govern en relació a aquest aspecte i 
si té en compte recuperar aquests arxius també.

Resposta:

En relació a aquest tema cal constatar que l’Ajuntament té encara per cobrir la plaça 
d’Arxiver municipal, peça clau per endegar aquests treballs a nivell tècnic. És un bon 
suggeriment que tindrem en compte el proper any que és quan és previst que es 
cobreixi la plaça esmentada. Per altra banda, respecte l’espai de Memòria de la 
Federació obrera, esmentar que el mes de febrer del 2022 el responsable tècnic de 
Memòria Democràtica de la Diputació de Barcelona va visitar-nos i va proposar línies 
de col·laboració de cara el 2024 amb el nou catàleg de serveis. 

Pregunta:

Fa unes dues setmanes vàrem tenir una reunió amb el Consell Rector del Museu 
Municipal, on es va evidenciar una falta de diàleg i una falta d’empatia envers la relació 
que hi havia amb els amics del Museu. I hem estat coneixedors que la setmana passada 
va haver-hi una segona reunió on es va aportar documentació del que havíem estat parlant 
en aquella reunió. El que agradaríem, en tot cas, és que aquesta informació que se’ls ha 
traslladat als Amics del Museu se’ns faci arribar, la tinguem. Creiem que l’Ajuntament i els 
amics del Museu estan condemnats a entendre’s. Per tant, creiem que d’una manera o 
altra s’haurà de trobar la solució a aquesta situació i, per tant, només animar-vos a què si 
hi hagués una altra reunió, al nostre Grup Municipals ens agradaria ser-hi presents per tal 
d’entendre les explicacions que s’han de donar de la part tècnica.

Resposta:

Aquesta pregunta va ser contestada per l’alcalde en el marc del mateix Ple.

GRUP MUNICIPAL D’ENLAIRA:

Pregunta:

Exposar que no se m’ha contestat la pregunta que vaig fer el darrer Ple. No consto ni al 
full. La resposta dels embornals que vaig fer no està contestada.

Resposta:



SEC/SCC/ALD
ACTA PLE 21/12/2023

SESSIÓ ORDINÀRIA

Pàg. 69/76

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

Aquesta pregunta va ser contestada per la Sra. Esther Espinosa, regidora de Via 
Pública, en el marc del mateix Ple.

Pregunta:

La pregunta que formulo ara és en relació a l’aprovació per part del Ple de juliol d’una 
licitació de l’escola la Traca, de la cooperativa, per a un any més i, res, demanar una 
miqueta com estan anant les negociacions, perquè sabem per la cooperativa que sí que 
esteu arribant a un acord, però ho sé a títol personal. Doncs, això, saber com estan 
aquestes negociacions.

Resposta:

Aquesta pregunta va ser contestada pel Sr. Lucas Ferro, regidor d’Educació, en el 
marc del mateix Ple.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE 
CATALUNYA SOBRE LA DISTRIBUCIÓ DELS ESPAIS ESPORTIUS

Sr. Alcalde:

I, per tant, d'aquesta manera ja hem finalitzat els punts dictaminats per la Junta de 
Portaveus. I ara sí que passaríem al punt 10 de l'ordre del dia, que és de «Precs i 
preguntes». Entenc que hi ha una pregunta que s'ha formalitzat oralment per part del Grup 
Municipal d'Esquerra Republicana. Se'ls hi estan repartint les respostes a les preguntes 
formulades en el Ple anterior i també, després, tenen oportunitat de verbalitzar qualsevol 
pregunta o prec que vulguin fer en el Ple d'avui. Endavant.

Sra. Cabral:

Tema de distribució dels espais esportius. Des del nostre grup municipal, hem parlat amb 
diferents clubs esportius de la vila i una de les principals preocupacions que ens traslladen 
són els horaris d'entrenament i la distribució actual d'espais i horaris. De fet, observem que 
al poliesportiu moltes tardes hi ha pistes amb més de 20 infants en un terç de pista i, en 
canvi, al terç del costat només hi ha 8 infants, per exemple. Entenem que cada club ha de 
disposar d'espai suficient i som conscients de la manca d'equipament que tenim a Molins 
de Rei. Fa anys que no hem fet els deures. Això no és una situació nova. Per aquest motiu 
i amb coneixement de la complexitat del tema, a inicis del curs, aquest mes de setembre, 
malgrat veníem d'una campanya electoral on aquest tema i el pavelló nou van ser molt 
importants, des del grup vam preferir donar-los marge de temps perquè poguessin trobar 
solucions. Des de diversos clubs ens han informat que des de la regidoria s'havien 
compromès a resoldre-ho el mes de novembre d'enguany. Volem saber què s'ha fet per 
millorar i per aprofitar millor els espais o si ja tenen una proposta concreta que millori 
aquesta situació. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Entenc que sí que hi ha més preguntes, endavant.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ARA MOLINS SOBRE ELS DESCOMPTES 
DELS PARCS DE NADAL DESTINATS A FAMÍLIES NOMBROSES, FAMÍLIES 
MONOPARENTALS O NENS AMB DISCAPACITATS
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Sra. Segovia:

Hola, bona tarda. Bé, tenim dues preguntes. La primera seria el tema que ens han 
consultat sobre els descomptes dels parcs de Nadal destinats a famílies nombroses, 
famílies monoparentals o nens amb discapacitats. L'altre dia a la comissió informativa jo 
vaig pensar o vam pensar que sí que n'hi havia, però, de fet, no s'han trobat enlloc. I, bé, 
demanar que si d'aquí als propers parcs o activitats que hi hagi de pagament si es podrien 
tenir en compte. 

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ARA MOLINS SOBRE LA SEQUERA

I una altra pregunta per al senyor Lucas Ferro, si se'n recorda que ens ha de respondre les 
preguntes sobre la sequera, la situació de la sequera que van ser del Ple de l'octubre. Sí? 
Ja està.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE 
CATALUNYA SOBRE ELS DESCOMPTES DELS PARCS DE NADAL DESTINATS A 
FAMÍLIES NOMBROSES, FAMÍLIES MONOPARENTALS O NENS AMB 
DISCAPACITATS

Sra. Cabral:

La nostra segona pregunta és el mateix del Parc Nadal. Volíem preguntar el mateix.

Sr. Alcalde:

Alguna pregunta més? Senyor Joan-Albert, endavant.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ARA MOLINS SOBRE  LA MEMÒRIA 
DEMOCRÀTICA.

Sr. Fabra:

Sí, nosaltres amb relació a una pregunta que vaig fer el darrer Ple, que he llegit la 
resposta, però crec que no es respon, que és amb relació al tema de memòria 
democràtica, que era un punt que estava a l'acord de govern de l'actual Govern i 
preguntava que si es tenia previst fer alguna actuació específica en relació amb això i 
suggeria diverses línies d'actuació. I la resposta fa referència a que el mes de febrer del 
2022 el responsable tècnic de Memòria Democràtica de la Diputació de Barcelona va 
visitar-nos i va proposar línies de col·laboració de cara al 2024 amb el nou catàleg de 
serveis, però entenc que vostès tindran alguna altra idea sobre no tant l'espai de memòria 
Federació Obrera, que també, sinó d'actuacions en relació amb la memòria democràtica a 
Molins de Rei i, en concret, de la recuperació d'arxiu i de peces d'història que encara 
romanen enterrades en altres arxius que estan fora de Molins de Rei de la nostra història 
més recent durant el període de la Guerra Civil i també el període immediatament anterior 
a la Guerra Civil, perquè es van incautar molts arxius amb relació a l'activitat de la 
Federació Obrera i de l'Associació Obrera de Molins de Rei, que estaria bé poder 
recuperar i poder estudiar i anar més enllà d'aquesta anàlisi, potser més superficial, que hi 
ha a l'espai de memòria democràtica. I que jo entenia que quant a l'acord de govern vostès 
van fer esment d'aquest punt, és que hi hauria alguna acció prevista en aquest sentit. 
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I per això, més que una pregunta, perquè entenc potser que encara no s'ha treballat per la 
resposta que hi ha aquí, doncs, un prec i un oferiment també a poder-ho treballar 
conjuntament, perquè tinc algunes idees en relació amb aquest punt. I el mateix, un 
oferiment també, m'ha de disculpar la senyora Ester Espinosa, però per fer aquesta reunió 
que hem comentat tants cops, m'ofereixo a fer-la quan a vostè li vagi bé i per fer-la 
extensiva no només a aquelles escales, sinó a altres punts que... Em rebut moltes queixes. 
La major part de queixes que rep de veïns el nostre grup és en relació amb la via pública i 
ens agradaria poder treballar aquest pla de xoc de voreres, que també era un punt de 
l'acord de govern, i poder parlar d'aquests temes i li demanaríem una reunió per parlar 
d'això a la senyora Esther Espinosa, si és possible.

Sr. Alcalde:

Alguna pregunta més? Doncs, endavant.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ENLAIRA MOLINS SOBRE LES 
ORDENANCES PER LA REGULACIÓ DE LES TERRASSES.

Sra. Galobart:

Només quedo jo. Res, jo no m'estendré massa. Diria que va avui per al regidor Joan 
Carles Serra, que avui sembla que tinguem un partit de tennis. Bé, sabem que s'està 
treballant en un tema d'ordenances per al tema de la regulació de les terrasses, n'hem 
parlat alguna vegada. Però sí que ja volem exposar una mica el nostre malestar amb que 
ja no que surti l'ordenança, però, si no vaig errada, quan s'està fent una ordenança nova 
preval l'antiga perquè la nova encara no s'ha aprovat i, per tant, s'ha de fer prevaldre la 
normativa nova. Crec que ara, aquí mateix, a Molins de Rei, a part que n'hi ha moltes, però 
a la plaça de la Vila, davant de l'Ajuntament, s'està incomplint de manera flagrant el 
compliment de la normativa de terrasses. No vull anar en contra de ningú, però crec que si 
volem començar a donar exemple, com és el cas i hem parlat alguna vegada nosaltres, a 
veure si es podria fer alguna cosa, ja que hi ha una normativa ara mateix en vigència per la 
qual totes les terrasses de tota la vila han de ser exactament iguals i no poden tenir cap 
marca comercial i han de ser taules i cadires idèntiques. Doncs, res, ja que ho hem parlat 
diverses vegades, fer aquest prec-pregunta de a veure quan sortirà la nova ordenança. 
Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, companys de Govern, si volen començar a fer respostes. 
Començaria el senyor Gerard Corredera i després aneu fent bé.

Sr. Corredera:

Bé, bon vespre a tots i a totes. La resposta del tema de la distribució dels espais esportius, 
doncs, és evident que hi ha una manca d'espais per donar resposta qualitativa i 
quantitativa a les demandes de les entitats esportives, sobretot als poliesportius. 
Evidentment, això té dues lectures. Hi ha una part positiva, que és que tenim molts 
esportistes a Molins de Rei i, per tant, crec que ens n'hem d'alegrar. I que, evidentment, 
tenim un repte i unes necessitats que hem d'intentar resoldre. No entraria, diguem, a 
debatre quina quantitat de jugadors per metre quadrat és l'òptima, perquè, evidentment, 
cada esport té característiques diferents i no crec que el rati de jugador per metre quadrat 
hagi de ser el criteri per gestionar les pistes. Com diuen vostès, la gestió d'infraestructures 
és complexa, tenim molts reptes per davant, tenim inversions en equipaments existents, la 
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nova gespa, com apuntava un company, la nova gespa al camp de futbol de Ricard 
Ginebreda, la piscina municipal, la pista que anomenem «nova» del poliesportiu, que té 
vint i escaig anys i que també s'ha de substituir, Amb reparacions, rehabilitacions, doncs, 
ara estem afrontant els vestidors del camp de futbol de Josep Raich, hauríem d'arreglar 
alguna part de la zona esportiva del Ricard Ginebreda. I, evidentment, els estudis dels 
nous equipaments, com es van plantejar amb campanya, encaixant-ho amb el pressupost i 
les dotacions pressupostàries que tenim en aquest mandat. 

Tanmateix, amb els clubs ens vam reunir... Amb un club en concret ens vam reunir just el 
mes de juny-juliol, que va expressar les seves necessitats. Després ens hem reunit durant 
el setembre i octubre amb la resta d'entitats esportives. Bàsicament, la primera conversa 
que vam tenir, evidentment, quan ens van traslladar la problemàtica ja els vam comentar 
que les pistes ja estaven repartides per l'anterior Govern i, per tant, poc podíem fer. No 
podíem gestionar una cosa que ja estava repartida i una cosa que estava comunicada a 
les famílies no es podia tirar enrere i que faríem una ronda de converses amb totes les 
entitats esportives per copsar o entendre les seves pròpies necessitats. Evidentment, tots 
demanen més pistes i tots demanen més hores i, per tant, allà on és difícil sortir-se'n, 
doncs, és difícil donar resposta. 

Tanmateix, el que sí que vam dir és que hi havia uns criteris de repartició de les pistes de 
fa molt de temps i el que farem és una mica és estudiar les noves necessitats i les noves 
propostes, però, sobretot, tenint clar que els clubs són clubs que varien en el temps les 
seves quantitats de jugadors en funció de la capacitat que tinguin els clubs per atendre o 
per captar jugadors o, diguem-ne, un sentit també de vegades de moda. I, per tant, el que 
hem de ser és equitatius i bastant responsables amb el repartiment de pistes en funció 
d'això, del present i del futur. 

'objectiu que els hi vam plantejar és nosaltres aquest últim trimestre de l'any faríem un 
estudi, que ho estan fent els tècnics municipals, que els hi agraeixo la dificultat de 
repartiment de pistes en els entrenaments, però també en els partits, que també és molt 
complicat. És una feina... A més a més, quan els equips van pujant de categoria 
requereixen més temps previs als partits i, per tant, acaben traient pistes a les altres 
persones. I, per tant, aquí un agraïment especial a la gent que gestiona les pistes que fan 
una feinada per intentar quadrar-ho tot. 

I el que vam traslladar a les entitats esportives és que encetàvem aquest procés d'estudi i, 
de cara al primer trimestre de l'any que ve, fer unes reunions per tal de, sobretot, arribar a 
un objectiu, que és que abans d'acabar la temporada actual puguin informar les famílies, 
perquè es puguin planificar quins seran els horaris de l'any que ve, i, sobretot, perquè els 
clubs es puguin organitzar abans de la pretemporada. I en això estem treballant. I, per tant, 
el compromís, com els hi vam traslladar a tots els clubs, és que el primer trimestre de l'any 
que ens asseiem amb ells per determinar quins criteris s'estan portant a terme.

Sr. Alcalde:

Alguna resposta més per part dels companys?

Sra. García:

Si ho sembla bé, jo contestaré sobre el tema del Parc de Nadal, que han fet la pregunta 
tant el grup d'Ara com el grup d'Esquerra Republicana. Una part de sorpresa, perquè 
aquests preus del Parc de Nadal estan aprovats a les ordenances que vam aprovar fa pocs 
mesos aquí a la sala de plens. Més enllà d'això, contestar que no, no hi ha descomptes. La 
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resposta curta és que no hi ha descomptes ni per a famílies nombroses ni per a persones 
amb discapacitat. I ara us ho argumento. Actualment no hi ha aquests descomptes, com sí 
que hi ha al casal d'estiu que tenim aquesta tarifació. Per què passa això? El Parc de 
Nadal està pensat com un servei de ludoteca, un servei puntual, un servei en què la família 
o el nano va aquell dia que li interessa al poliesportiu, paga la seva entrada i ja està i entra 
al parc. En canvi, el casal d'estiu, que sí que contempla aquests descomptes per a famílies 
nombroses, per a persones amb discapacitat, tenen una preinscripció, tenen una tarifació 
establerta, com deia, a les ordenances, que fa que es pugui valorar si aquests infants 
necessiten tenir aquests descomptes o no. Tot i així, si hi ha alguns infants que necessiten 
el Parc de Nadal i des de Serveis Socials es valora que és important que aquests nanos 
vagin al Parc de Nadal, aquests infants tenen accés gratuït al Parc de Nadal, sempre que 
vagin per Serveis Socials o vagin derivats de Serveis Socials. 

El mateix passa amb el tema dels vetlladors, que també ens ha arribat. No podem tenir un 
vetllador permanent al Parc de Nadal si no sabem si anirà un nen o no amb discapacitat o 
que necessiti aquest servei. La impressió que tenim des del Govern i que hem estat 
valorant els darrers dies, és que sembla que les famílies estan utilitzant o volen utilitzar 
més aquest servei com un casal de Nadal que no pas com un servei puntual. Però això és 
una demanda que ens ha sorgit ara que ha sortit el Parc de Nadal. Per tant, ens donem tot 
el 2024 per fer les valoracions d'aquest Parc de Nadal, per fer la valoració dels usos que 
hem tingut i si realment trobem que hi ha nanos que van cada dia. I, de cara a l'edició del 
2024, doncs, mirarem de fer els ajustos necessaris per, aquestes necessitats que sembla 
que estem detectant, poder-les resoldre.

Sra. Espinosa:

Senyor Fabra, bona tarda. A veure, aquí farem una resposta conjunta. Jo li torno a 
recordar que vam presentar... li vam facilitar una resposta, es va facilitar una resposta a 
nivell tècnic. El que passa és que sí que és veritat que en l'últim Ple va comentar que hi 
havien hagut caigudes importants en aquest tram d'escala i, aleshores, jo li passo la 
paraula al Miguel Zaragoza, que li acabarà de respondre.

Sr. Zaragoza:

Bé, sí, perquè jo crec que a vegades confonem coses. Jo respecto que a vegades parlem 
«en nom de» i diem determinades coses. Jo l'escolto i diu «No, és que aquí hi ha molts 
casos». Llavors, jo demano informes. Hi ha un informe de la Guàrdia Urbana, cap cas de 
caiguda a les escales. Demano informe al servei mèdic del SEM, li demano, eh?, demano 
un informe i escolti, miri, potser és veritat que no hem detectat cap actuació per part del 
servei d'Urgències Mèdiques a les escales del carrer Balmes ni al seu voltant, perquè dius, 
bé, és que potser han posat carrer Major. Amb la qual cosa, pot passar? Sí. Compleixen 
els requisits... La zona compleix tal? Podem tirar-nos així tots els plens que vulgui i jo si la 
regidora, evidentment, vol parlar amb vostè, seure amb els tècnics i parlar de diverses 
coses, tal. Però la realitat és la que és. I jo això no m'ho invento jo. És a dir, a vostè li ha 
passat puntualment perquè l'ha vist i tal, doncs, potser en aquell moment vostè no va caure 
en trucar la Guàrdia Urbana o no va caure en trucar al Servei d'Emergències Mèdiques 
perquè no era prou greu, podria ser, no ho sé. Però no hi ha constància. I, al final, miri... 
d'acord, aquestes coses funcionen així, és la realitat. I, a més a més, una situació en què 
hi ha una alternativa, hi ha un carrer en condicions, que és assequible, pel carrer Balmes i 
baixar i hi ha dos passamans a la mateixa escala, que són nous. Vull dir... A veure, és que 
li donem un tal... Jo li dic, informes, demanat al SEM i demanat a la Guàrdia Urbana. I ja 
està. 
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Llavors, si volem continuar amb aquesta demanda. Bé, li dic, no és una cosa... Perquè jo 
també puc dir que a mi ningú m'ha preguntat sobre aquest cas i és la meva estadística, ja 
està. I no és que no el cregui a vostè, eh? Perquè a lo millor la seva estadística sobre 
26.000 habitants o sobre tota la gent que visita el poble o tal, és la que és. Jo el remeto a 
aquests informes. 

I avui no li ha tocat a vostè fer la pregunta, senyor Vinyets, però ha fet un comentari i jo faig 
un aclariment. Jo crec que és important que cadascú pugui expressar les seves opinions. I 
no passa res. De la mateixa manera que vostè constantment preguntava i després que jo li 
expliqués que considerava que les seves declaracions no eren correctes tal com les havia 
manifestat, vam parlar i ens hem posat d'acord i, evidentment, amb una aplicació que és 
conjunta. No és criticable que vostès facin les preguntes que creguin i quan creguin 
convenient, però jo li faig un matís, d'acord?, que crec que és important. Vostè considera 
que la pregunta que han fet avui és urgent? És a dir, és una pregunta que la podíem haver 
fet igualment al mateix moment i que el Govern li hagués pogut contestar d'aquí a un mes? 
No és urgent. Jo vaig estar a la comissió de redacció del ROM, no sé si algú més. 
L'objectiu de la comissió... No, vostè no va estar a l'original del ROM, no, a l'original del 
ROM. Quin és l'objectiu de tenir la possibilitat que els grups de l'oposició que poden fer 
com ells considerin oportú ús d'això. Però l'objectiu era, hòstia, ha passat una cosa urgent, 
la preguntem i li contestem al mateix Ple perquè es considera urgent. L'altra diferència és 
que nosaltres, doncs, tenim un marge, perquè moltes vegades, com va passar en l'anterior 
Ple, doncs, nosaltres hem d'agafar uns tècnics i demanar-los una sèrie d'informació i dir-los 
«atureu la màquina perquè tenim un regidor, que legítimament utilitza el ROM, i pregunta 
una cosa i necessito aquesta informació sobre l'arxiu municipal, sobre no sé què, no sé 
cuantos i la necessito per avui o demà o les 48 hores que tenim de marge.» És això 
només. Això no vol dir que no la pot fer. L'únic que li dic és, i és la reflexió, és reflexió, No 
s'ho prengui malament, com em diu a vegades a mi «no us ho prengueu malament». No, 
no, jo no m'ho prenc malament, és... Miri, vam crear aquesta eina per a això, per a la 
urgència. Ara, si vostès volen continuar, hi ha que en risc, que potser nosaltres agafem els 
tècnics i els hi diem «Escolta, necessitem una resposta, vint-i-quatre hores per fer això». I 
ja està. I a vegades aquesta urgència està raonada, cap problema. Però només vull fer 
aquesta reflexió en alt, perquè sembla que jo retrec alguna cosa. No. Evidentment, el ROM 
ho permet i ho fa, però jo crec que de la resposta que li ha donat el regidor d'Esports els 
que estem aquí, o jo com a mínim ho interpreto, no veig la urgència de la pregunta. Crec 
que és una pregunta que es pot contestar perfectament d'aquí un mes i no passa res. 
Aquesta era l'essència de la relació del ROM que, pel que veig i com vam comentar ara sí 
a la darrera ponència del ROM, hem de revisar algunes cosetes.

Sr. Serra:

Regidora Txell. No, no, es preocupi, no es preocupi. M'ha encantat que faci el símil de 
partit de tennis perquè, com molt bé sap, en un partit de tennis quan té una persona al 
davant que exigeix al que està jugant, perquè el partit és complicadíssim, fa que tot sigui 
encara millor, encara millor, no només millor. Per tant, li agraeixo sempre les seves 
intervencions. També quan parlem a baix, aquí a plaça Catalunya, respecte de les 
terrasses que hi ha aquí. L'objectiu d'aquest Govern i, en particular, del regidor relatiu a les 
terrasses és accelerar encara més tot el procés de tindre finalment aquesta nova 
normativa, una normativa que aglutini totes les normatives que hi ha soltes respecte de les 
terrasses. Des que he començat, portem entre cinc i sis reunions tècniques, la darrera 
aquesta setmana. I, si no passa res, això el Govern no ho sap, l'alcalde encara no ho sap, 
però, probablement, al febrer portarem al Ple després de... Ho sento, ho sento. Sí, sí, és la 
sorpresa del desembre, d'acabar l'any. És el regal de Nadal, exacte. Òbviament, parlant 
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amb tots vostès, regidors i regidores, i, òbviament, amb totes les entitats implicades en el 
que són les terrasses, òbviament, per acabar de consensuar el que creiem que és 
l'objectiu de tots els que estem en aquesta sala. A Molins de Rei volem terrasses? Sí. 
L'ajuntament vol terrasses? Sí, perquè dona vida a la ciutat i nosaltres, vilatans i vilatanes, 
volem terrasses. L'únic que hem de conviure terrasses amb les persones que vivim a 
Molins de Rei. Simplement és això. I dins d'això hi ha, posats a fer, aspectes molt tècnics, 
que algun li he comentat, li he avançat, per intentar que aquesta convivència sigui la més 
agradable possible. Per tant, estem treballant molt. I, una vegada més, he d'agrair als 
tècnics que s'han implicat amb tot això, perquè sigui així. Pel camí, òbviament, el 31 de 
desembre acaba la normativa, és a dir, tota la història relacionada amb les terrasses 
d'aquest any. Però està previst ja què fem aquest període fins que tinguem la nova 
normativa aprovada.

Sr. Alcalde:

I jo em reservo. Perdó, sí, sí.

Sr. Ferro:

Ho he tornat a enviar al tècnic responsable. Jo donava per fet. De veritat que he vingut avui 
al Ple pensant que ja se t'havia respost. Ho he tornat a reenviar. Hi ha algunes qüestions 
que són molt concretes i n'hi ha algunes que se m'escapen. Demà ho parlaré amb el 
tècnic, a veure si hi ha algun problema, i et dic alguna cosa.

Sr. Alcalde:

Efectivament, això ho revisarem, que no sigui que falti alguna cosa. I faltaria una última 
reflexió respecte del senyor Joan-Albert Fabra, que diu que sembla que no hàgim respost 
una altra pregunta que havia fet respecte de l'arxiu, respecte del treball de memòria 
democràtica. Bé, s'ha respost. Potser el que no li agrada és la resposta que ha rebut, que 
és una altra qüestió. Però s'ha respost i ara llegeixo jo la resposta, ja que aquesta no ha 
pogut ser llegida en veu alta. Senzillament li he dit que en els dos àmbits que vostè 
pregunta, en el tema de l'arxiu hi ha un compromís molt clar del Govern que diu «Al llarg 
de l'any 2024 ocuparem, està previst ocupar la plaça de l'arxiver, que a hores d'ara no està 
ocupada.» Crec que un pronunciament i un compromís d'aquestes dimensions no s'havia 
produït en els darrers cinc anys. I, per tant, el que es diu és que a partir de l'any que ve hi 
haurà l'estructura tècnica de l'arxiu per començar a debatre i a aportar i a escoltar, per part 
seva i per part nostra, les línies a fer respecte al tema de l'arxiu i respecte de tot el que 
puguem aconseguir en el tema de l'arxiu i respecte de la memòria democràtica. I quan 
vostè fa referència a l'espai de memòria democràtica i el que hem de fer per millorar-lo i 
per dinamitzar-lo, això va formar part del debat electoral en algun moment que vàrem fer a 
la Federació Obrera i el que estem dient és a partir d'un recurs que ja se'ns ha convidat a 
que agafem en el proper any 2024 de la Diputació de Barcelona mateixa, doncs, tindrem 
unes eines i un suport econòmic també i de coneixement a partir dels quals podem 
dinamitzar un espai que ja es va assolir i que es va assolir amb el treball de molta gent i de 
governs anteriors. 

Per tant, jo crec que en aquest espai ens trobarem. Benvinguda sigui qualsevol aportació, 
senyor Fabra. És evident que volem recuperar tot el màxim que puguem recuperar, però 
necessitem aquesta estructura tècnica, sobre la qual avui vostè ha pogut llegir clarament 
un compromís del Govern que hi ha una planificació del Departament de Recursos 
Humans que preveu incorporar i fer el procés selectiu per tal d'incorporar un tècnic en 
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aquesta àrea a partir del proper any. Per tant, esperem que així sigui i que puguem 
treballar-ho tots conjuntament. 

Amb això arribem al final del Ple. Avui em permetran dos minuts abans d'acomiadar el Ple 
per una qüestió especial, i és que, evidentment, com poden veure avui hi ha gent nova a la 
sala de plens des d'un punt de vista tècnic, sé que alguns potser no ho saben del tot, però, 
en qualsevol cas, saben que en el Ple anterior vàrem decidir una nova retribució del nou 
assessor o assessora del Govern municipal i, per tant, permetin-me que vulgui recollir avui, 
ara, tot i que segurament no hem fet els canals habituals i no hem informat adequadament 
tots els grups municipals, però deixin-me aprofitar, doncs, que ja hi ha hagut el canvi 
d'assessor o assessora del Govern municipal en la figura de la Núria Segú, que, per 
qüestions de projecte vital de vida abandona, ens deixa o deixa de prestar els seus serveis 
a aquest Ajuntament de Molins de Rei, i s'ha incorporat, des del passat dimarts, la figura 
de la Núria Artés, que també jo crec que la majoria de persones ja coneixen. 

Jo avui, amb això, sí que vull tenir un reconeixement que quedi en acta, secretària, també, 
en aquest sentit, d'agraïment profund, sentit i volgut i reflexionat a la Núria Segú que, a 
més a més, és una persona que crec que ha mostrat i s'ha guanyat la confiança de 
diferents governs, de diferents tècnics, perquè cal recordar que es va incorporar cap a l'any 
2017, però, al final, va assolir un procés de selecció d'un altre Govern pel qual havia vingut 
i es va quedar en el Govern anterior. Jo crec que ha mostrat una fidelitat molt important, 
sobretot, una entrega professional més que admirable i crec que ha estat una peça cabdal 
també, en aquest sentit, des d'un punt de vista d'assolir projectes que no són de Govern, 
són de Molins de Rei. I, en aquest sentit, un profund agraïment que m'agradaria que 
constés. 

Des d'aquest punt de vista, només resta avui desitjar a tots i a totes. No estava previst, no 
és... Desitjar a tots i a totes un molt bon Nadal i unes bones festes, una entrada d'any 
importantíssima i bona. Una abraçada a tots vostès també, si us plau. També vull retre 
aquí una abraçada molt forta a la portaveu d'Esquerra Republicana que avui, per motius 
personals, no ens pot acompanyar. I com he dit avui al brindis dels treballadors i 
treballadores de la casa, que els alcem les copes aquest Nadal, alcem les copes per tots 
aquells que voldrien que l'alcessin i no les poden alçar, alcem per ells, també, les copes al 
Nadal. Per tant, moltes gràcies, bon Nadal, bona entrada d'any i ens veiem el gener del 
2024. Moltes gràcies.

11.-Torn obert de paraules.-

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, 
quan son les vint hores i setze  minuts, de la qual s’estén la present acta.
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